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Pred volitvami 
Do bližnjih volitev dele

gatov v skupščine druž
benopolitičnih in samo
upravnih interesnih skup-
sti nas loči le še poldru
gi mesec. Pred družbeno
političnimi organizacijami, 
zlasti pa pred SZDL in 
sindikalnimi organizacija, 
mi pa je še kopica 
pomembnih opravil, ki jih 
je treba postoriti do volt-
tev. 

Za nami je uspešno iz
veden postopek evidenti
ranja, ki je na Kamniš
kem zajel zelo širok krog 
občanov. Vsak četrti voli
lne se je znašel na sezna
mih evidentiranih možnih 
kandidatov, za katero od 
delegatskih mest. Tudi s 
strukturo izbire smo lah
ko zadovoljni, zdaj je med 
evidentiranimi veliko žena 
in mladih ljudi. 

Odgovoriti pa moramo 
tudi na vprašanje ali smo 
evidentirali tudi dovolj ta
kih kandidatov, ki bodo 
pripravljeni in sposobni 
prevzeti vse odgovorne 
dolžnosti? Iz dosedanjih 
izkušenj so v TOZD in 
krajevnih skupnostih lah. 
ko ugotovili, kakšnega 
delegata potrebujejo, da 
bo uveljavljal in usklaje
val njihove interese z dru
žbenimi. 

Zal nam ob najširšem 
razmahu evidentiranja še 
ni bilo jasno, ali bomo 
volili posebne ali splošne 
delegacije.' Izkušnje so 
nas poučile, da splošne 
delegacije za SIS, ki jih 
je kar 11 ali celo več, ni
so upravičile našega zau
panja. Prepogosto sestaja
nje, slabo pripravljena in 
nerazumljiva gradiva, ne
učinkovito delovanje 
konferenc delegacij, zah
tevana univrzalnost dele
gatov in številni drugi 
vzroki so nas Prepričali, da 
moramo imeti čimveč, po
sebnih delegacij. 

Posebne delegacije za 
SIS bodo mnogo lažje op-
tavile svoje dolžnosti, saj 
sc bodo delegati z večjo 
vnemo vključevali v delo, 
ukvarjali pa se bodo s ti
stimi problemi, ki jih ne
posredno zanimajo. Pred

sedstvo OK SZDL je pred
lagalo, naj bi imeli poseb
ne delegacije vsaj za po
dročje vzgoje in izobraže
vanja, raziskovalne dejav
nosti, kulture, zdravstva 
ter socialnega varstva. 

V obdobju priprav na 
volitve, ki je neposredno 
pred nami, pa nas čakajo 
predkandidacijski in kan
didacijski postopki. V 
TCZD in KS bosta sin
dikat in SZDL sestavila li
sto možnih kandidatov za 
posamezne delegacije. O 
možnih kandidatih bodo 
razpravljali tudi delavski 
sveti in sveti KS. 

predkandidacijski po
stopek v občini se je za
čel s skupno sejo občin
skega sindikalnega sveta 
in občinske konference 
SZDL. Na tem sestanku je 
bilo govora o poteku pri
prav na volitve, o sestavi 
družbenopolitičnega zbora 
občinske skupščine, o ro
kih za izvedbo predkandi-
dacijskih in kandidacijskih 
konferenc in drugih volil
nih opravilih, obravnavali 
so tudi predloge možnih 
kandidatov za vodilne dol
žnosti v občinski skupšči
ni in skupščinah SIS. Raz
prava je tekla tudi o vodil
nih funkcijah v republiških 
organih, o kandidatih za 
družbenopolitični zbor re
publiške skupščine, o dele
gatih za zvezni zbor in de-
legacije zbora republik in 
pokrajin skupščine SFRJ. 

Kandidacijski postopek 
se bo začel v februarju s 
kandidacijskimi konferen
cami v TOZD in KS, ter 
kasneje z občinsko kandi
dacijsko konferenco. 

Osnovna naloga vseh, ki 
bodo imeli opravka s pred
volilnim delom in samimi 
volitvami, je, da se bodo 
čvrsto držali sprejetega ro
kovnika za izvedbo posa
meznih nalog. Časa res ni 
veliko in od nosilcev pri
prav pričakujemo veliko 
odločnosti in nedvoumne 
odgovore na vprašanja, ki 
jih bodo o izvedbi volitev 
zastavljale osnovne sindi
kalne organizacije in kra
jevne organizacije. SZDL. 

T. J. 

Možni kandidati za vodilne funkcije v občini so predlagani 

Evidentirali smo najboljše 
N a skupnem sestanku občinske konference S Z D L K a m n i k i n občinskega s indikalnega sveta, 
k i Je b i l a v sredo, 25. Januar ja , so posvet i l i največ pozornost i politični akt ivnost i v pr i 
pravah na vol itve. Čeprav so v večini kra jevnih skupnost i i n T O Z D pravočasno ev ident ira l i 
kandidate za člane delegacij, so nekater i z r o k i le kasn i l i i n tud i ev ident iranja niso vzel i 
dovol j resno. T u d i premajhno število ev ident iranih v posameznih sred inah bo povzročalo 
težave ob kand id i ran ju delegatov za posebne delegacije za samoupravne interesne skupnost i . 

Predsedstvo občinske kon
ference S Z D L je predlagalo, 
da b i povsod, k jer imajo 
možnost, ime l i posebne de
legacije z a S IS . M e d 21 k ra 
j e vn imi skupnos tm i so se v 
pet ih K S odločili za po
sebne delegacije. Nekatere 
K S pa bodo imele po dve 
združeni delegacij i za S IS , 
ke r imajo premajhno število 
občanov. Prav tako bodo 
i m e l i v nekater ih OZD, k jer 
je večje število zaposlenih, 
posebne delegacije za S IS . 

Najvišja organa obeh or
ganizacij sta sprejela dogo
vor o m e r i l i h i n sestavi 
družbenopolitičnega zbora 
občinske skupščine, spreje la 
sta sk lep o postopku delegi
ranja delegatov v D P Z in po
t rd i l a rokovn ik za izvedbo 
vo l i l n ih oprav i l v letu 1973. 

Razprav l ja l i so tud i o mož
n i h kand idat ih za delegate 
D P Z občinske skupščine, k i 
so j i h že predlagale družbe
nopolitične organizacije. Ko 
ord inac i j sk i odbor za ka
drovska vprašanja p r i O K 
S Z D L pa je predlagal možne 
kandidate za vodi lne funkci je 
v občinski skupščini i n skup
ščinah S I S v občini. 

Možni kandidat za predsed
n ika občinske skupščine je 
F ranc Svetelj , dosedanji 
predsednik, za podpredsed
n i k a pa sta predlagana Franc 
Hr ibar -Lovro i n F ranc Jcras . 
Predsednik zbora kra jevnih 
skupnost i naj b i b i l V l ado 
Oso ln ik , možna kand idata za 
predsednika zbora združene
ga dela pa sta S lava Repšc 
i n Bogo Wiegele, kandidat za 
predsednika družbenopolitič
nega zbora Je Slavko Ribaš. 
Možni kandidat za predsedni
k a izvršnega sveta je Anton 
Pengov, vendar k svoj i kan
d ida tur i še n i da l potrebne
ga soglasja. 

Možni kand idat i za samo
upravne interesne skupnost i : 

1. Izobraževalna: predsed
n i k skupščine Ma jda Steblaj 

Izročila naše revolucije najmlajšim rodovom 

Počastitev v Rudniku 
E d e n najhujših zločinov okupator ja i n domačih izdajalcev 
na kamniško-domžalskem območju se je dogodi l 6. januar ja 
1945. leta — takorekoč na pragu svobode. Tega dne je v 
par t i zansk i vasi R u d n i k padlo devet političnih delavcev kam
niškega okrožja, med n j im i E d v a r d Peternel-Tinko, sekretar 
okrožnega komite ja K P S K a m n i k . Nas lednj i dan je oku-
tor vzel življenja še sedmim ujet im borcem. 

»Prav je, da v t ak ih trenut
k i h pogledamo vase i n se 
vprašamo, ko l iko je še v nas 
tistega pravega tovarištva, t i-
t e 8 a parti/.at.skeag tovari
štva, k i je prevevalo naše 
Part izanske borce i n j i m da-
^ a l o moči, d a so uspel i pre-
^ g a t i nadčloveške napore 
z 1 uspel i v ustvar janju to-
Jaških i n top l ih medčlove-

odnosov, k i so eden iz> 
^ vrednot naše socialistič-

<iružbe,« je med drug im 

poudar i l F ranc Svetelj , pred
sednik SO K a m n i k , v svo
jem govoru zb ran im na pro. 
s lavi v R u d n i k u , v nedeljo, 
8. januarja. 

Pros lavo v počastitev spo
m i n a pad l im usodnega dne v 
R u d n i k u je letos organiz i ra la 
krajevna organizaci ja Z Z B 
N O V Dup l i ca . V ku l tu rnem 
programu pa so sodeloval i 
p iha lna godba D K P D »Soli
darnost«, m lad insk i pevski 
zbor m Šmarce i n m lad inc i 

osnovne organizacije Z S M S 
Volčji potok. 

Vsako leto se nas na sre
čanju v R u d n i k u zbere več. 
Preživeli borc i , akt i v i s t i , ob
čani iz Domžal i n K a m n i k a , 
med ka te r imi je, razveselji
vo, vedno več mladine, ne 
hodimo v R u d n i k iz navade, 
pač pa obudit spomin na 
vel ike žrtve, k i so b i le po
trebne, da m i , i n da bodo 
bodoči rodov i svobodno žive
l i na svoj i zeml j i . Izročila na
še revoluci je je potrebno 
prenašati na mlajše rodove, 
da ne b i n ikda r pozab i l i , ko
l iko življenj i n trpl jenja je 
b i l o potrebno, da živimo v 
svobodi i n l ahko razvi jamo 
samoupravno socialistično 
družbeno ureditev. M A J 

i n Matjaž Drčar; predsednik 
IO Srečko Rot ; 

2. K u l t u r a : predsednik sku
pščine Božo Matičič, pred
sednik IO V i n k o Dobn ika r ; 

3. Raz iskova lna : predsednik 
skupščine Peter J e rman i n 
dr . Va lent in K a l a n , predsed
n ik IO Janez Benkovič i n 
Štefan Ivanko; 

4. Zdravstvena: predsednik 
skupščine I van M o t n i k a r , 
predsednik I O d r . M i l a n 
K i r n ; 

5. Soc ia lno varstvo: pred
sednik skupščine Mavr io i j 
K o t n i k i n Jože Cverle, pred
sednik IO Tat jana K o r i t n i k ; 

6. Otroškega varstva: pred
sednik skupščine S lav ica 
Lanc i n M a r i n k a Bevc, pred
sednik IO Janko Jus ; 

7. Stanovanjska: predsed
n ik skupščine Peter P leve l , 
predsednik IO M a k s Stebe; 

8. Socia lno skrbstvo: Jože 
M u h vič i n B r a n k o S i tar , 
predsednik IO Tomaž O k o m ; 

9. Telesna ku l tu ra : pred
sednik skupščine Mar j an 
Bovha , predsednik IO Janez 
Taj« . 

Predlagal) so tud i možne 
kandidate za republiške skup

ščine. Z a D P Z skupščine S R S 
so predlagal i Nandeta Vode-
ta. Z a posamezne republiške 
S I S so b i l i predlagani Ivan 
Justunek, M a r i j a Rot , d r . M i 
lan K r a l j , I vanka Lisičič i n 
Jože Uršič. 

V zbor združenega dela 
skupščine S R S je b i l pred
lagan Mat i j a Jenko, v razne 
skupščinske komis i je pa An
ton Istenič, S i l va Drobim", 

Ana Kaste l l c , Al fonz Bo l ta r , 
Janez Novak i n F ranc Zore. 

Z a zvezni zbor skupščine 
S F R J sta b i l a predlagana 
S lavko Ra jh i n V i n k o Gobec. 

Ob koncu naj dodamo, d a 
je med predlaganimi možni
m i kandidat i s laba pet ina 
žensk i n le dva mlajša kot 
27 let. Povprečna starost 
predlaganih možnih kandida-
tov za omenjene vodi lne dol
žnosti je 46 let. 

Omenjene s t rukture vseka
kor niso v sk ladu s sestavo 
ev ident iranih možnih delega-
tov, k i so j i h predlagal i v 
T O Z D i n kra jevnih skupno
s t ih . M . J . 

Možni člani DPZ 
Koord inac i j sk i odbor za kadrovska vprašanja p r i 

občinski konferenci S Z D L je na predlog vseh pet ih 
družbenopolitičnih organizaci j v občini predlagal 
možne kandidate za člane družbenopolitičnega zbora 
kamniške občinske skupščine. Po predlogu O K Z K 
naj b i b i l i člani: R u d i Ba l oh , Ivan Fodgornik , Nada 
S i l i , M a k s F l i s i n Jože Žagar. Predlog O K S Z D L : 
F ranc Svetelj, S lavko Ribaš, Ferdo Cvetko, Aleksan
der Dop l ihar , Jože Peklar . Predlog O O Z S S : Bog
dan Sel jak, Urška Janežič, Majda K o r b a r , B o r i s 
Bavčar st., S lavko Šuštar. Predlog O K Z S M S : Voj
ko K a l a n , Brane Hafner , M i r i j a n Zavasnik, Pavel 
Šuligoj, Ba rba ra Finterič. Predlog O O Z B N O V : 
Franc Hr ibar -Lovro , K a z i m i r Keržič, Nedel jko Sla
dic, M a r i c a Bre j c , M i l a n Logar. 

K o t možnega kandidata za predsednika D P Z so 
predlagal i S lavka Ribaša. 



Tako se hrani jo kokoši v Pe ru tn in i Zalog. 

20 let Perutnine Zalog 
Delovni ko lekt iv P E R U T N I 

N E Zalog je s lav i l sred i no
vembra dvajsetletnico svoje
ga dela. N a slovesnosti ob 
bogatem k u l t u r n e m sporedu 
v dvoran i Komuna lnega cen
t r a v Domžalah so b i l a ob 
navzočnosti številnih gostov, 
s t rokovn ih i n pos lovn ih pr i 
jateljev podel jena pr i znanja 
»zlati petelin« i n plakete za 
uspešno delo najzaslužnejšim 
delavcem, zunan j im sodelav
cem i n pos lovn im partner
j em. 

P r i znan ja i n nagrade pa so 
pre je l i tud i de lavc i za deset 
i n dvajsetletno delo p r i pod-
jet ju. 

P E R U T N I N A Zalog i m a 
svoje proizvodne kapacitete 
razmeBčene v številnih kra 
j i h i n k a r v sedmih občinah. 
Jate za konzumoa i n va l i lna 
ja jca p a so vhlevljene v pet
najst ih f a rmah oddal jenih 
o d 5 do 80 k m od sedeža 
podjetja. K e r je ve l iko pro
i z vodn ih 'kapacitet l oc i ran ih v 
občini K a m n i k , želim obča
ne seznanit i s celotno dejav
nostjo ko lekt iva . S postavitvi
j o temeljnega k a m n a pred 
dvajset imi let i za p rvo perut-
n&nsko farmo v Zalogu p r i 
L jub l j an i je b i l a zaorana le
d i n a v razvoju farmskega 

perutnmairstva p r i nas. Da-
ne!s je ta m lada panoga do
segla ve l ik razvoj , ne samo 
v S loveni j i i n pomen i močan 
prispevek p r i p r e s k r b i prebi
valstva z dragocenimi belja
kov inami živalskega izvora — 
konzumn im i ja jc i i n perut
n i n s k i m mesom. 

P i on i r sko delo An izkušnje, 
kd so s i j i h p r i dob i l i delavci 
i n s t rokovn jak i P E R U T N I N E 
Zalog p r i uvajanju farmske 
reje perutnine, so imele ve l ik 
upl iv n a rejo v naši ožji i n 
širši domov in i . Zaupano pa 
j i m je bito tud i pro jekt i ra
nje f a rm zunaj domovine po 
lastnem konceptu in na pod
lagi lastn ih izkušenj. 

Re ja perutnine v ve l ik ih 
množinah v zapr t ih prosto
r i h z uvajanjem sodobne teh
nologije, ob k rml j en ju s kom
p le tn imi k r m n i m i mešanica
m i , s preventivo p r o t i kuž
n i m bo lezn im i n s kont inu
i rano proizvodnjo, je obrodi 
l a sadove. 

S pr idob i tv i jo l icence za 
uvajanje nov ih l in i j v pro
izvodni program p a je b i l za
ključen r eprodukc i j sk i k rog , 
k i je omogočil razmnoževa
nje jat tud i za številne p a 
slovne partnerje. 

Ko l ek t i v danes s ponosom 

Javne razprave o zdravstvu sklenjene 

Kritične ocene 
T mesecu decembru je potekala javna razprava o samoup
ravn ih sporazumih i z enotnega i n dopolni lnega programa 
zdravstvenega varstva v S R S . Razprava je praktično pote
ka l a po vseh samoupravn ih sredinah. Izvršni odbor i osnov
n i h organizaci j s ind ika ta so se akt ivno vključili v javno raz
pravo takoj po pre jemu gradiva i n so b i l i tud i nos i l c i 
razprave po T O Z D . K l j u b k ra tkemu času za razpravo so 
©OS organizaci jsko uspele, tako da so de lovni l judje ob
ravnaval i samoupravn i sporazum zdravstvenega varstva v 
SR S loveni j i . IO O O S so tako na osnovi razprave izobl iko
va l i stališča, katera so posredoval i p ismeno na O O S ozi
r o m a so ustno podal i zahteve svoj ih sredin predsednik i 
I O O O S na posvetu, k i Je b i l organiz i ran v mesecu decem
bru. 

Delovn i l judje so ob obrav
navanju sporazumov zdrav
stva dokaj kritično oceni l i de
l o i n delovanje zdravstva v 
celot i . V razprav i so ugotav
l j a l i , da je potrebno v ok v i ru 
celotnega zdravstva i zkor i s t i t i 
najprej vse notranje rezerve 
i n izboljšati zdravstvene us lu
ge. Pri tem so men i l i , da je 
potrebno odprav i t i dolge vr
ste v čakalnicah i n približati 
zdravn ika de lovnemu člove
k u . Ponovno so poudar ja l i 
potrebo po akt i v i ran ju obra
tnih ambulant . T o slednje že 
dalj časa poudarjajo zaposle
n i v D O T i t an , k e r b i b i l a 
na ta način povečana sk rb 
za delovnega človeka, poseb
no še z o z i r am n a težke de
lovne pogoje v tej de lovni 
organizac i j i — l i varsko delo, 
Balvana i n pocinkovalnice . 

Zaposleni v D O Svilanit 
ugotavljajo, da Je enotni pro
gram zdravstvenega varstva 
preozek in da bi morali ne
katere naloge prenesti iz do. 
polnilnega programa v enotni 
program zdravstvenega var
stva. Pri tem bi morali v 
enotni program vključiti Se 
vse kurativne preglede. Na 

ta način b i odprav i l i raz l ike 
med zapos lenimi v D O , k i de
lajo v težkih delovnih pogo
j i h ( rudn ik i , l ivarne, top i ln i 
ce) i n p a tistimi zapos len imi 
v D O i n službah, k i delajo 
v sorazmerno ure jenih delov
n i h pogoj ih (šole, razne d ru
žbene službe i n ustanove). 

V razprav i so največ p r i 
pomb da l i razprav l ja lc i n a ra
čun osebne udeležbe uporab
n ikov zdravstvenega varstva. 
Ra zp ra v l j a l a so ugotavl jal i , 
da povišana soudeležba n i 
rešitev za sanaci jo izgub v 
zdravstvu, tako da b i to po
večanje puščalo negativne po
sledice na bolefandh občanih, 
predvsem p a b i se to odrazi
lo p r i upoko jenc ih m delav
c i h z n i z k i m i osebnimi do
hodk i . P redsedn ik i O O S so 
ugotavl jal i , da je že sedaj 
p rob l em zobozdravstvo, i n da 
b i s povečano soudeležbo od
vračali nekatere paciente od 
koriščenja teh us lug . 

Večina D O i n ustanov pred
laga za pokr ivanje izgub v 
zdravstvu povečano prispev
no stopnjo i z brut to osebne
ga dohodka . 

Več denarja za splošno porabo 

Nove obremenitve 
V decembru so v vseh organizaci jah združenega dela, vseh delegacijah za občinsko s k u p 
ščino i n tud i na zadnj i l ansk i seji vseh treh zborov občinske skupščine razprav l ja l i o pred
v iden ih obremenitvah gospodarstva za leto 1978. N a seji občinske skupščine se je celo za
takni lo , saj zbor krajevnih skupnost i n i b i l povsem soglasen s predloženimi predlogi . Zato 
je b i l potreben uskla jevalni postopek, k i je končno le pr inesel enotnost vseh skupščinskih 
zborov i n s tem potrditev predloženega računa f inanciranja splošne i n delno tud i skupne 
porabe. 

zre n a prehojeno pot i n sme
lo v pr ihodnost . 

Delo ko lek t i va je usmerje
no v sledeče proizvodnje: 

— kor i zumnih jajc 
— vo l i ln ih jajc 
— d a n s tar ih piščancev 
— re ja broj lerjev v koope-

racijd s k lan jem in predelavo 
mesa v las tn i k l a v n i c i . 

— razmnoževanje jat za 
konzumne nesndce i n plemen
ske kokoši. 

Vdt ik del omenjene proiz
vodnje se odv i ja v lastn ih 
pro i zvodn ih kapaci tetah i n 
najet ih h lev ih . Močno p a je 
razv i ta re ja broj ler jev v k o 
operaci j i , k i je razširjena 
preko zadrug, kombinatov 
i n d rug ih organizatorjev, do 
indivMualndh proizvajalcev. 

Podatek, da i m a kolekt iv 
danes n a vol jo za proizvod
njo 72.000 m1 h l e vsk ih povr
šin (od tega v kamniški o b 
čini 16.500 m2), lastno klav
nico, va l i ln ice , sor t i rn ice jajc 
i n številne pomožne prosto
re, kaže kakšne napore je 
b i lo potrebno vložiti v iz
gradnjo i n tehnološko zaokro
ževanje' posameznih proizvod
n i h usmeri tev . 

V letu 1976 je štel ko lekt iv 
355 članov, (od tega je za
pos len ih v kamniški občini 
75 delavcev). N a zaposlene
ga delavca p a so bi le proiz
vedene sledeče količine pro
izvodov: 

konzurnnih jajc (82.000 j 
kom) , va l i ln ih jajc (57.000 
kom) , dan s tar ih piščancev , 
(25.000 kom) i n mesa (15,8 • 
ton) . 

O b delovnem jub i l e ju P E 
R U T N I N E Zalog pa so b i l a 
končana adaptacij sika de la na 
f a rm i v H o r j u l u s 3.500 m 1 

hlevske površine za rejo 
bro j t e rsk ih s ta r ih staršev. 

Srednjeročni p rog ram pod
jetja predv ideva gradnjo no
v i h h levsk ih površin, rekon
s t rukc i jo k lavnice , povečanje 
so r t im i c e i n skladišča kon-
zumn ih jajc, izgradnjo p ro
da ja len za lastne proizvode, 
povečanje pomožnih p r o s t o 
rov i n seveda povečanje ko
ličin vseh pro izvodov. 

Ko l ek t i v namerava poveča
t i sodelovanje z n o v i m i ko
operant i za rejo broj lerjev. 
V t a namen izloča sredstva 
za izgradnjo h l evsk ih kapa
citet i n opreme p r i indiv i 
dua ln ih pro izva ja lc ih . Z a to 
je dobrodošel vsak interesent 
tud i i z kamniškega področja, 
k i b i b i l p r ip rav l j en sk l en i t i 
pogodbeni odnos za skupno 
vlaganje. 

Ko l ek t i v je doživel polno
letnost m več, v svo jem raz
vo ju je dozorel i n je danes 
sposoben uvajat i vsako še ta
k o zapleteno tehnologi jo. La
stne bogate izkušnje p r i te
žavnem i n de l ikatnem de lu , 
sol idnost v pos lovanju i n kva
l i te t i v p ro i z vod ih p a so 
omogočile navezavo poslov
n i h s t ikov s številnimi stro
k o v n i m i i n pos l o vn im i part
ner j i po vsej domov in i . 

Cest i tikam, k i j i h pre jema 
ko lekt iv , se pridužujejo tud i 
spodbude za nadal jnje delo, 
z a še uspešnejše opravl janje 
tako humanega dela, ko t je 
pr idob ivanje hrane . 

Id. A. 

Prav gotovo je b i lo največ 
razprav o razporedi tv i pre
sežkov občinskih samouprav
n i h interesnih skupnost i , k i 
so b i l i l an i oko l i 3,4 mi l i jo
na dinarjev. Po temel j i t ih 
razpravah v vseh T O Z D , 
kjer so de lavc i odločili, da 
naj se denar ne vrne go
spodarstvu, kot b i se mora
lo zgodit i po sprejet ih spo
razumih , temveč so ga na
men i l i z a gradnjo osnovne 
šole na D u p l i c i . T a šola je 
sedaj le podružnična, h i t ro 
širjenje Dupl i ce i n Bakov-
n i k a pa zahteva čimprejšnjo 
gradnjo popolne osnovne šo
le. 

B u r n a Je b i l a tud i razpra
va o predlaganem davku Iz 
osebnega dohodka , k i naj ga 
plačujejo v s i zaposleni za 
pokr i t je potreb občinskega 
proračuna. V kamniškem 
občinskem proračunu Je še 
lan i pr imanjkova lo skora j 5 
mil i jonov dinarjev, k i j i h Je 

pr i lmakni la r epub l ika . Letos 
tega denarja ne bo in v pro
računu je oko l i 4 mi l i jone 
dinarjev premalo . Občanski 
politični aktiv je zato pred
lagal uvedbo novo obdavčit
ve, to je po l odstotka od 
kosmat ih osebnih dohodkov 
za f inanciranje občinskega 
proračuna. 

Novo obremenitev gospo
darstva je še za 66 odstot
kov višji pr ispevek za l jud
sko obrambo . T u d i za pospe
ševanje kmet i js tva v občin
skem proračunu n i več de
nar ja i n ga bo mora lo sa
moupravno združevati gospo
darstvo. To b i v letu 1978 
zneslo 0,2 odstotka od do
hodka organizaci j združene
ga dela . Z a dejavnost kra 
j evn ih skupnost i bomo zdru
ževali po 500 dinarjev n a 
zaposlenega. In končno, t r i 
kra t višji bo tud i prispe
vek za uporabo stavbnega 
zemljišča, k i ga bodo p la

čevale de'ovne organizacije. 
Tore j v novo leto stopa

mo tud i z nov imi obreme
n i t vami gospodarstva, k a r 
n ikakor n i pohvalo vredno. 
Res je, da so naše potrebe 
zelo vel ike, vendar je treba 
dovol j trezno p remis l i t i , kje 
Je meja realnost i i n mož
nost i . Ugodno preteklo leto, 
ko je gospodarstvo ustvari
lo več, kot smo načrtovali, 
nas le ne sme preveč zava
ja t i . Delitev družbenega pro
izvoda v škodo gospodarstva 
h r o m i njegovo reprodukc i j 
sko sposobnost. Pomen i tu 
d i večjo vzpodbudo inf laci je, 
saj skuša gospodarstvo vsa
k o obremenitev nadomest i t i 
z višjimi cenami . O tem pa 
b i veljalo ra zmis l i t i že pred 
sprejetjem nov ih obremeni
tev. Tuka j n i važno, a l i so 
nove obremenitve samouprav
no dogovorjene, a l i pa z 
od lokom predpisane. 

T. J . 

Izvršni svet o varstvu okolja 

Onesnaženost terja akcijo 
»Onesnaženost okol ja , k i raste vzporedno z življenjskim standardom ogroža človekovo 
zdravje i n bivanje.« S to ugotovitvi jo pričenja komis i j a za varstvo okol ja S O K a m n i k 

svoje poročilo o stanju na področju varstva oko l ja v K a m n i k u . Iz poročila Izhaja, da z 
dosedanj imi pr i zadevan j i . za zaščito z raka , voda i n zelenih površin tud i v K a m n i k u ne 
moremo b i t i zadovol jn i . V nasel j ih, Id so nastala na nepropustnem terenu, i n so oskrb
l jena z vodovodom (Križ, Podgorje, K o m e n d a , T u n j i c e . . . ) n i urejena kanal izac i ja . Tako 
se kuhin jske odplake i n odplake, k i vsebujejo ve l iko detergentov prosto stekajo po površini 
i n predstavljajo precejšnjo nevarnost za kmet i jstvo i n zarad i povzročanja s m r a d u neugod
no vpl ivajo na oko l ico . 

P rob l em onesnažene i n za-
smrajene Kamniške B i s t r i c e 
bo rešen z izgradnjo central
ne čistilne naprave v Ihanu, 
seveda p a bo potrebno pred 
začetkom obratovanja čistil
ne naprave odplake mesta, 
predvsem p a industr i j ske od
plake predhodno prečistiti, 
priključke povezati ftx j i h p r i 
ključiti n a ko lektor . 

Sta lno nevarnost onesnaže
vanja zemlje, vode i n z r aka 
predstavl ja tud i nekontro l i ra
no odlaganje smet i i n od
padkov, k l jub obveznemu od
vozu odpadnih snov i za pod
ročje K a m n i k a , Nevel j , V r h -
polja, Dupl ice , Smarce i n 
Komende . Obvezen odvoz b i 
se m o r a l razširiti tud i na 
področje Most , Križa, Pod

gorja, Godiča i n de l S t ran j . 
Z a zdravo i n čisto okol je 

smo dolžni skrbe t i v s i , sle
hern i občan v vseh sredinah, 
k jer živi i n deluje. Posebno 
vlogo pa morajo odigrat i ko
mis i j e za varstvo okol ja v 
K S , k i so že b i le imenova
ne, pa v večini pr imerov ne 
dosegajo željenih rezultatov. 
B r e z določene stopnje zave
st i i n spoznanja, da sami 
s k r b i m o za prostor , v kate
r em živimo i n delamo, bodo 
še vedno obstojala d iv ja od
lagališča, k i j i h v id imo okrog 
nasel i j , v Kamniški B i s t r i c i 
i n na V e l i k i p lan in i . T u d i na 
obrežje Kamniške B i s t r i c e 
pol iv ini laste vrečke, štedilni
k i i n drug i »okraski« ne p r i 
dejo sami . 

Z a izboljšanje stanja n a 
področju varstva oko l ja pred
laga izvršni svet zborom ob
činske skupščine sprejem na
slednj ih odlokov: 

— predlog od loka o obvez
n e m odlaganju i n odvozu 
smet i i n odpadkov; 

— predlog od loka o čišče
n j u potokov i n jajrkov; 

— predlog od loka o r o k i h 
čiščenja k u r i l n i h naprav na 
t rda gor iva, dirnovodov i n 
d imn ikov v zasebnih gospo
din js tv ih . 

Seveda pa samo spre jem 
odlokov In predpisov ne bo 
zadostoval za čistejše i n l e p 
še okolje, če J ih ne bomo 
izvajal i In spoštovali ter tud i 
kon t ro l i r a l i nj ihovo Izvajanje. 

J . M . 

Ali so vsa dela nujna 
Delegati občinsko skupšči. 

ne že dal j časa ugotavljajo, 
da se vsem reso luc i jam in 
političnem stališčem navk l jub 
naša družbena režija ne 
zmanjšuje, pač p a raste. K te
m u precej p r ipomore tud i ve
čanje števila zaposlenih delav-
službah samoupravn ih inte
resn ih skupnost ih , v nov ih 
pravosodnih organih i t d . No
ve delavce v upravn ih orga
n i h narekujejo vsa mogoča 
nova oprav i l a i n naloge, k i 
j i h dobiva občina. Dovol j zgo
voren Je podatek, d a b i na 
osnovi sistemizaci je, k i je po
tr jena po ustrezn ih o i gan ih , 
m o r a h v občinski uprav i za
pos l i t i še IS nov ih delavcev. 

Delegati meni jo , da se je 
zato, da b i ome j i l i narašča
nje adniinistiracije zelo do. 
ločno spopr i j e t i z vpraša
n jem, katera oprav i l a je nuj 
no oprav l ja t i , kaj p a b i k a 
zalo združiti a l i pa odprav i t i . 
Zato so n a zadnj ih sejah 
skupščinskih zborov da l i 
precej zelo konkre tn ih pred
logov za spremembo ustrez . 
n i h republiških zakonov, k i 
predpisujejo določena admi
n is t ra t i vna oprav i la , k i p a so 

po mnen ju delegatov nepo
trebna. 

Sk l en i l i so , naj delegati v 
republiški skupščini posredu. 
Jejo predlog z a spremembo 
zakonov s področja urbaniz
m a i n graditve. V e l i k o število 
soglasij i n nepotrebnih op ra 
v i l v zvezd s pr idob ivanjem 
lokac i j sk ih i n gradbenih do. 
voljenj podaljšuje postopek 
i n onemogoča občanom, da 
b i v čim krajšem času začeli 
grad i t i stanovanjske hiše. De. 
legati predlagajo, naj h i se 
število soglasij zmanjšalo na 
najbol j neobdhodno potreb
na i n da za določeno objekte, 
ko t so npr . asfa l t i ranja že ob 
stoječih cest, ne b i b i l o treba 
i ska t i gradbenega dovol jenja 

Z b o r i občinske skupščine 
so republiški skupščini posla
l i t u d i predlog z a spremem
bo zakona o nadomest i lu za 
uporabo stavbnega zemljišča 
Le-ta namreč predvideva, da 
b i vsa admin is t ra t i vna opra
v i l a , ko t je izdajanje odločb, 
pisanje položnic i n obračuna
vanje pr i spevka oprav l ja la 
posebna s t rokovna služba. P o 
tem pred logu b i m o r a l i v 
občinski uprav i zapos l i t i spet 

3 nove delavce. Občinska 
skupščina pa men i , da to 
oprav i lo lahko povsem kva
l i tetno i n tekoče oprav l ja ob
činska davčna uprava , ne d a 
b i j i b i l o t reba povečevati 
število zaposlenih. P r i tem p a 
seveda ta uprava n i m a nobe 
n i h poob last i l z a razpolaga
nje s t emi sredstv i . Z n j i m i 
v celot i gospodari samouprav
n a komuna lna skupnost po 
sprejetem prog ramu. G r e to
rej le za tehniko oz. način 
zbiranja , k i b i l ahko p r ih ra 
n i l precej stroškov. 

T o je samo nekaj predlo-
gov, k i so j i h d a l i delegati 
kamniške občinske skupščino 
z željo, d a b i n a vseh p o d 
ročjih čimbolj zmanjšali na
šo družbeno režijo. T i p r ed . 
log i so gotovo v sk l adu z 
načelom, da ne gre le pav
šalno k r i t i z i r a t i povečanje 
števila up ravn ih delavcev, 
pač pa se jo t reba predvsem 
dogovor i t i , ka te ra dela i n na. 
loge je potrebno oprav l ja t i 
i n v kakšnem obsegu, česa 
p a n i potrebno i n l ahko b re z 
škode odpade. 

P. & 



Ob javni razpravi 

Kakšne so predlagane spremembe 
našega občinskega statuta? 

V Javni razprav i Je osnutek sprememb i n dopolnitev občinskega statuta, k i J ih narekujejo 
z last i zakon o združenem delu, zakon o družbenem plan i ran ju , zakon o l judsk i ob ramb i 
in številni drug i predp is i , k i so b i l i sprejet i na podlagi nove ustave, pa tud i naš splošni 
družbeni razvoj i n izkušnje v delegatskem i n skupščinskem sistemu. Katere so najpomemb
nejše vsebinske spremembe in dopolnitve sedanjega občinskega statuta, k i je b i l sprejet 
p red štirimi leti? 

V zvezi z družbenim plani
ran jem razvoja n a vseh pod
ročjih je T pred logu spre
m e m b posebej poudarjena 
v loga delavcev, de lovnih l jud i 
to občanov — kot nosi lcev 
družbenega p lan i ran ja . No
vost so z last i samoupravn i 
sporazumi i n družbeni dogo
vo r i o temel j ih planov kra 
j evn ih skupnost i , T O Z D , sa
moupravn ih interesnih s k u p . 
nost i i n občine, s ka t e r im i se 
določajo osnove teh planov. 
Občinski izvršni svet je doi-
žlan spreml ja t i uresničevanje 
občinskega družbenega p lana 
to o t em poročati občinski 
skupščini. Občinska skupšči
n a l ahko po predlogu statuta 
tud i ukrepa , če O Z D ne spo
štuje s p l anom spre jet ih ob
veznosti , z las t i če gre za b i 
stveno ogrožanje določenih 
s k u p n i h interesov. 

Posebna sk rb je v dopolni
tvah namenjena varstvu člo
vekovega okol ja , k i je b i lo 
doslej obdelano v enem členu 
statuta. T u je še posebej po
udar jena s k r b za ohranjeva
nje prvobi tne narave, obde
lova ln ih površin, varstvu vo
da i n čistoči ozračja. 

N a področju l judske ob
rambe i n družbene samoza
ščite so podrobno obdelane 
naloge občine, T O Z D i n krar 
j evn ih skupnost i p r i razvija
n ju vseh ob l i k splošnega 
l judskega odpora. M e d novi
m i ob l i kami , k i j i h obravna
va predlog dopolnitev, je tre
ba omeni t i organiz iranje na
rodne zaščite v kra jevnih 
skupnos t ih i n T O Z D , katere 
naloga je že v m i r n e m času 
varovanje družbenega premo
ženja ter zagotavljanje mi r 
nega, i n varnega življenja. 

V poglavju o družbenem 
varstvu samoupravnih prav ic 
i n družbene lastnine je pred
lagana dopolnitev z no v im i 
p ravosodn imi organi . To so 
temel jna sodišča i n samo
upravna sodišča. Sedanje ob
činsko sodišče namreč p r i . 
hodnje leto preneha delovati 
to bo občinska skupščina 
skupaj z os ta l imi občinami 
l jubl janske regije ustanovi la 
temeljno sodišče v L jub l j an i 
z enoto tega sodišča v K a m 
n i k u . 2e sedaj pa deluje v 
L jub l j ansk i reg i j i skupno so
dišče združenega dela, k i pa 
v dosedanjem statutu n i obra-
vnavano. E n a k o kot za te
mel jno sodišče vel ja tud i za 
temeljno javno tožilstvo, k i 
bo pr ihodnje leto ustanovlje
no po novem zakonu. 

Druga dopolnitev v tem po
glavju se nanaša na ukrepe 
občinske skupščine zoper or
ganizacijo združenenga dela, 
v kater i nastanejo bistvene 
motnje v samoupravn ih od
nosih. T i ukrep i so lahko od
stavitev poslovodnega orga
na, razpustitev delavskega 
sveta J d . 

M e d najpomembnejšimi do-
P ^ n i t v a m i statuta so prav go-
~ y o dopolnitve v poglavju o 
občinski skupščini i n izvrš-
n e m svetu. Z bol j razmejeni
m i i n konkretneje opredelje
nimi p r i s to jnos tmi posame
znih zborov občinske skup-
^ t a e bo n j ihova vloga p r i -
S l a bolj do izraza. 

družbenopolitični zbor naj 
2 * b i obravnaval i n spreje-
J * 1 * 1 vseh odlokov, k i pome-
^ j 0 izvajanje sprejete po l i -

pač p a naj b i predvsem 
droA^ 1 ' ^ ^ bo na vseh po-
Žb gospodarskega i n d r u -
UV f iH & g a življenja dosledno 
B Q ^ a v l j a l a temel jna smer 
- . c i s t i čnega samoupravnega 

l ^ ^ ^ v o j a . Zato bo k pred-
¿ 2 « ! ? posameznih pomemb-

1 1 1 od lokov spre jemal s ta . 

lišča, k i s ta j i h pr is to jna 
zbora dolžna upoštevati. 

P r i zboru združenega dela 
in zboru kra jevnih skupnost i 
pa so natančneje opredeljene 
naloge, k i j i h zbora opravl ja
ta enakopravno, i n naloge, k i 
j i h vsak zbor izvršuje samo
stojno. Samostojnost zborov 
m o r a p r i t i v pr ihodnje še 
bol j do izraza tud i p r i sk l i 
cevanju sej, torej d a posame
zni zbor samostojno oz i roma 
ločeno zaseda. 

Nova določila o sodelova
n ju skupščin samoupravn ih 
interesnih skupnost i v s k u p 
ščinskem s istemu, gre za sa
moupravne interesne skupno
st i s področja vzgoje i n izo
braževanja, raz iskovanja, k u l . 
ture, zdravstva i n socialnega 
varstva, predvidevajo, da po
samezne skupščine teh skup
nost i obvezno soodločajo z 
zbor i občinske skupščine kot 
enakopraven zbor, kadar gre 
za določanje po l i t ike na teh 
področjih, za sprejemanje 
razvo jn ih i n letnih programov 
ter za sprejemanje odlokov 
in drug ih splošnih aktov s 
teh področitj. 

P r i izvršnem svetu kot iz
vršilnem organu občinske 
skupščine je pomembna no
vost sestava i n opredelitev 
pr is to jnost i v odnosu do 
skupščine. 

Po sedanjem statutu so mo . 
r a h vs i predsto jn ik i občin
sk ih upravn ih organov izha
ja t i i z vrst članov izvršnega 
sveta. Zato je b i lo v p raks i 
težko opredel i t i odnose i n od
govornost med izvršnim sve
t om in občinskimi upravnima 
organi . Podobno vel ja za od. 
nose med občinsko skupščino 
ta upravn i organi . Zato je 
v novem besedi lu statuta opu
ščeno določilo, da so načel
n i k i obvezno člani izvršnega 
sveta, dovol jena pa je mož
nost, da se posamezni pred
s to jn ik i za nekatera najpo
membnejša področja vključi
jo v izvršni svet (npr. gospo
darstvo, l judska obramba) . Po 
mnenju komis i je za ustavna 
vprašanja p n občinski kon
ference i S Z D L naj b i b i l i na
čelniki upravn ih organov le 
i z jemoma hk ra t i člani izvrš. 
nega sveta. K o m i t e občinske 
konference Z K S tako sod i , da 
b i m o r a l i v bodočem izvrš
nem svetu zagotovit i več ko t 
polov ico zunanj ih članov, k i 
ne b i b i l i i z upravn ih orga
nov. N a ta način b i lažje za
gotovi l : širši družbeni vp l iv 
na obl ikovanje predlogov, k i 
j i h izvršni svet p r ip rav l j a za 
skupščino. 

Druga omejitev se nanaša 
na direktor je i n člane kole
g i j sk ih pos lovodnih organov, 
na predsednike i n člane izvr. 
s i l n ih organov uprav l janja v 
organizaci jah združenega dela 
in skupnost ih . 

Ana l i za o sedanjem sestavu 
izvršnih svetov v Sloveni j i 
namreč kaže, da je b i l o med 
člani IS , k i n iso b i l i načelni
k i , torej med zunanj imi čla
n i , k a r 75 % vod i ln ih delav
cev iz O Z D . To vprašanje mo . 
r a v j avn i razprav i dob i t i 
pomembno mesto, ker ne b i 
sme l i i t i v drugo skrajnost . 

Posebno pozornost terjajo 
pr is to jnost i izvršnega sveta. 
K o t je nujno potrebno raz
bremeni t i skupščino nekate
r i h nalog, k i pomeni jo ure
sničevanje sprejete po l i t ike , 
pa na drug i s t ran i izvršni svet 
ne more imet i pr is to jnost i , k i 
b i pomen i la vodenje določe-
ne po l i t ike m i m o delegatske 
skupščine. Zato je predlaga
na tud i dopolnitev, po kate
r i izvršni svet lahko sk lepa 
le družbene dogovore, dogo

vore i n samoupravne spora
zume, s k a t e r i m i se izvaja v 
od lok ih , v družbenem p lanu 
in na d rug način izražena po
l i t i ka , k i j o je določila o b 
činska skupščina, i n družbe
ne dogovore, z a katere ga 
posebej pooblast i občinska 
skupščina. 

N a področju upravn ih or
ganov se pr iprav l ja ta zvezni 
i n republiški zakon, zato ko
mis i j a meni , da ne kaže v 
statutu opredeljevati organi
zacije upravn ih organov, pač 
p a naj se to ured i s poseb
n i m občinskim od lokom. V 
javn i razprav i p a je treba 
poudar i t i , naj se v bodoče 
f inanciranje up ravn ih orga
nov zagotavlja n a osnovi pro
gramov i n vsebine dela i n 
nalog, ne pa zgolj na osnovi 
števila zaposlenih. 

Družbeni sveti so nove obl i 
ke demokratične izmenjave 
mnenj i n ob l ikovanja stališč 
pred dokončnim spre jemom 
odločitve v skupščinskih zbo. 
rih. Deloval i bodo p r i občin
s k i skupščini i n p r i občin
skem izvršnem svetu ter p r i 
upravn ih organih. V n j i h bo
do delegati družbenopolitičnih 
organizaci j , s t rokovn ih dru
štev i n drug ih pomagal i obl i 
kovat i predloge, k i j i h sedaj 
v glavnem pr iprav l ja jo upra
vn i organi i n o ka te r ih po
tem odiočajo delegati v skup
ščini. 

I n ne nazadnje je prav, da 
b i v j avn i razprav i posvet i l i 
posebno sk rb tud i postop
k o m p r i sprejemanju aktov 
(odlokov i n d rug ih predpi
sov) v občinski skupščini. 
Pred log dopo ln i l predvideva, 
da b i n a odloke to druge 
akte, k i neposredno posegajo 
v pravice i n dolžnosti delav
cev a l i j i m nalagajo nove ma
terialne obveznosti , v skup-
ščinin spre jemal i v dveh s t o p 
n jah, najprej ko t osnutek in 
nato po razpravah v delega
c i jah i n drug ih samoupravnih 
ob l ikah kot predlog. 

V j avn i razprav i naj b i 
da l i poseben poudarek z last i 
omenjenim vseb insk im vpra
šanjem i n se odločili za do
ločene rešitve, k i našim raz
me ram najbolj ustrezajo. Po
drobne formulaci je členov pa 
naj bodo stvar i n naloga pra . 
vnikov i n komis i je , k i j i h bo 
dokončno ob l ikova la na pod
lagi p r i p omb v razprav i . 

F R A N C S V E T E L J 

KMETJE 
BODO 
VOLILI 

Kmet j e v kamniški občini 
bodo na bližnjih skupščin
s k i h vo l i tvah tud i vo l i l i 
svojo delegacijo. Dosedaj 
so vo l i l i samostojno dele
gacijo v zbor združenega 
de la občinske skupščine, 
vendar delo te delegacije 
H J b i l o najbol j uspešno. Po 
predlogu občinske konfe
rence S Z D L bodo kmetje 
v o l i l i svojo delegacijo za 
zbor združenega dela, k i 
bo delovala p r i T O Z D ko
operaci ja l jubl janske E m o 
ne. 

Kmet je , k i so starostno 
zavarovani , bodo vo l i l i 
posebno delegacijo, k i bo 
zastopala nj ihove interese 
v skupnost i starostnega 
zavarovanja kmetov . 

J . 

N a letošnji p r v i se j i predsedstva občinske konference S Z D L K a m n i k , k i Jo Je vod i l Nande 
Vode, so razprav l ja l i o pr ipravah n a volitve. Ugodno so oceni l i dosedanje evidentiranje 
možnih kandidatov za člane delegacij, k i Je zajelo zelo širok krog občanov. Razprav l ja l i 
so tud i o možnih kandidat ih za vodi lne funkci je v občinski skupščini i n samoupravn ih 
interesenih skupnost ih . Predsedstvo Je sk l ica lo skupno sejo občinskega s indikalnega sveta 
i n občinske konference S Z D L , Id Je b i l a v sredo, 25. januar ja . 

Nande Vode o dosedanjih in bodočih pripravah na volitve 

Kar 4000 možnih kandidatov 
V prvi polovici bodo volitve delegatov v skupščine družbenopolitičnih skupnosti 
in samoupravnih interesnih skupnosti. V pripravah na volitve ima organizacija SZDL 
izredno pomembno vlogo, saj je nosilec in vsklajevalec vseh priprav. O nalogah SZDL 
in sindikalnih organizacijah nam je spregovoril Nande Vode, predsednik občinske kon
ference SZDL Kamnik, ki ima te dni obito dela. 

Kako daleč smo v Kamni
ku v pripravah na volitve? 

Pr iprave za vol i tve tečejo 
že dal j časa, že od lanskega 
leta, k o se je pričelo z evi
dent i ranjem kandidatov. T o 
je b i lo obširno delo, k i so 
ga opravi le naše politične 
organizacije v kra jevnih sku
pnost i i n organizaci jah zdru
ženega dela. Z a sedanje vo
l i tve so doslej ev ident ira l i 
okrog 4000 možnih kandida
tov za skupščinske vol itve i n 
tud i druge organe našega sa
moupravnega sistema. 

Ali je evidentiranje dovolj 
dobro zagotovilo, da bodo v 
skupščine prišli najboljši? 

Tako široko zasnovano de
lo bo gotovo ime lo poz i t iven 

Nande Vode 

odnos do izb ire kandidatov 
i n tud i na izvolitev delegatov 
n a vol i tvah. M o r d a so v po
sameznih temel jn ih organiza
c i jah združenega dela i n v 
nekater ih kra jevnih skupno
st ih malo bol j površno je
m a l i evidentiranje možnih 
kandidatov, bodo pa m o r a l i 
v p r ihodn j ih kand idac i j sk ih 
konferencah bol j poglobljeno 
pr i s top i t i k de lu. Čeprav j i m 
bo zato ostajalo bol j ma lo 
časa, bodo m o r a l i k l jub te
m u posvetit i i z b i r i kandida
tov vso pozornost. 

Pr izadevnost i n sposobnost 
delegatov v našem skupščin
skem s istemu je važen dejav
n ik ne glede na to a l i delega
t i delujejo v občinski skup
ščini a l i v samoupravnih in 
teresnih skupnost ih , k i od
ločajo enakopravno. 

Kako ocenjujete vlogo 
SZDL in sindikatov? 

P r i p r i p ravah za izvedbo 
vol i tev imata S Z D L to s ind i 
kat posebno zahtevno i n od
govorno nalogo. K o t sem že 
omen i l , so evidentiranje 

opravi le osnovne organizaci je 
S Z D L v kra jevn ih skupnost ih 
in osnovne organizacije sindi
kata v temel jn ih organizaci
j ah združenega dela. Čaka 
nas najtežja naloga, pr iprav i 
t i moramo temeljne kandida
ci jske konference, n a kater ih 
bodo občani i zbra l i najboljše 
kandidate za volitve. 

Zakaj je tako dolgo vlada
la dilema ali splošne ali po
sebne delegacije za SIS? 

P r i bližnjih vo l i tvah se po
jav l ja predlog za izboljšan 
sistem samoupravl janja, k i 
je p l od izkušenj zadnj ih šti
r i h let. T u ne gre za nobe
no d i lemo a l i bomo izobl i 
kova l i splošne a l i posebne de
legacije za samoupravne in
teresne skupnost i . 2e dolgo 
je znano, da b i samouprav
ljanje mnogo bolje uspevalo, 
če b i b i l o možno povsod ob
l ikovat i posebne delegacije. 
To pomeni , d a b i za vsako 
temeljno samoupravno inte
resno skupnost ime l i v kra 
jevni skupnost i a l i T O Z D de
legacijo, k i b i obravnavala 
le njeno delo. 

Ce so di leme, po tem so v 
tem, kje se bodo lahko for
mi ra l e posebne delegacije a l i 
združene delegacije. T o so 
tiste delegacije, p r i kater ih 
naj b i ena delegacija združe
vala delegate za več interes
n i h skupnost i . 

V teh dneh so osnovne or
ganizacije S Z D L i n osnovne 
organizacije s indikatov dolo
čili kje i n kakšne bodo te 
delegacije. 

Torej bo vključenih še več 
občanov? 

Posebne delegacije za inte
resne skupnost i , od kater ih 
je pet temel jnih, zahteva p o 
večano število delegatov. M i 

mogrede povedano naj b i po
sebna delegacija štela vsaj 7 
do 8 delegatov, to pa pome
n i , d a m o r a b i t i telo, k i for
m i r a take delegacije, dovol j 
številno. Številčno močnejše 
temeljne organizacije združe
nega dela i n večje krajevne 
skupnost i bodo prav gotovo 
f o rm i ra l i več posebnih iz 
združenih delegacij, medtem 
ko bodo ostale temeljne orga
nizacije obl ikovale le splošno 
delegacijo. 

Katere so naše bližnje na
loge? 

V nas lednj ih dneh bodo 
sk l i can i zbor i de lovnih l jud i 
i n občanov, na ka te r ih bodo 
ocenjevali dosedanje delo d e 
legacij, i zb ra l i me r i l a i n k r i 
terije za i zb i ro kandidatov 
ter seveda t u d i predlagal i 
kandidate za same volitve. 

Spreminjali bomo tudi ob
činski statut? 

Predvidevamo, da bomo is
točasno razprav l ja l i tud i o 
osnutku statuta občine K a m 
nik , k i je b i l objavl jen v po
sebni številki Kamniškega 
občana, k i je izšel sred i ja
nuar ja . 

To naj ne b i b i l o le zgolj 
izkoriščanje sestankov i n 
konference za površno jav
no razpravo o statutu. Z d i se 
m i srečno naključje, da bo
mo lahko poglobljeno raz
m i s l i l i prav o t i s t ih stvareh, 
k i j i h moramo s statutom iz
boljšati. M e d d rug im gre za 
dopolnitve v odnos ih s sa
moupravn im i skupnos tmi , o 
izvršnem svetu, družbenem 
plan i ran ju , varstvu človeko
vega okol ja . Vse to nepo
sredno zadeva naše delovne 
l jud i ta občane ter vp l i va 
na i zb i ro možnih kandidatov. 

-J 

M e d vojaško vajo ».Tesen 77 so v kra jevn i skupnos t i Pod
gorje i zda ja l i svoje g lasi lo mPodgorčam*. 



Delo občinske skupščine 
v prvem obdobju delegatskega 

in skupščinskega sistema 1974-1978 
Z a n a m i je prvo štiriletno mandatno obdobje dela delegatov, delegacij, občinske skupščine 
i n njenih organov, prvo obdobje delovanja novega skupščinskega sistema, k i smo ga zasno
va l i na temel j ih nove zvezne i n republiške ustave, sprejete v februar ju leta 1974. 
To obdobje pomeni začetek uresničevanja nov ih odnosov p r i uvel javl janju neposrednih 
interesov delovnega človeka in občana na vseh področjih i n na vseh ravneh našega samo
upravnega družbenopolitičnega s istema. V tem času smo prišli do p r v ih praktičnih izkušenj 
v delu delegacij, občinske skupščine in njenih teles, k i so lahko kor i s tna podlaga za na
dal jnje uveljavljanje delegatskega s istema. 
Občinska skupščina je sprot i spreml ja la vsebino i n obl ike delovanja delegacij, delo de 
legatov v zbor ih , v s ta ln ih i n občasnih telesih skupščine, delo izvršnega sveta i n d rug ih 
organov. 

Vseb inska vprašanja delo
vanja skupščine so o i la ob
ravnavana z last i ob spreje
man ju letnih delovnih pro
gramov skupščine, k i so vse
boval i tud i poročila o ures
ničitvah teh programov, o 
ob l i kah i n metodah dela de
legacij , konferenc delegacij, 
zborov, izvršnega sveta i n ko
m i s i j pa je tekla razprava na 
več posvetovanjih z vodj i de. 
legacij . Predsedstvo občinske 
skupščine je prob lemat iko 
delovanja delegacij spremlja
lo tud i s pomočjo anket, k i 
so bi le dvakrat izvedene v 
vseh delegacijah ( februarja 
1975 i n marca 1976). Konec 
leta 1977 pa sta prek svoj ih 
osnovnih organizaci j opravi la 
anketo o delu i n p rob l emih 
delegacij občinski s ind ika ln i 
svet i n občinska konferenca 
S Z D L . 

Občinska skupščina je v 
t em obdobju dvakrat obrav
navala prob lemat iko dela de
legacij i n delovanja skup
ščinskega sistema v poseb
n i h točkah dnevnega reda, na 
t reh sejah pa je razpravl ja la 
o de lu skup in delegatov za 
zbor republiške skupščine in 
o delu delegatov zveznega 
zbora . Skupščine S F R J i n S R 
Slovenije. Delegati vseh zbo
rov občinske skupščine so v 
tej zvezi spreje l i zelo kon
kretne sklepe i n stališča za 
nadaljnje delo. 

Zato želimo v pričujočem 
poročilu podati le kratek, 
vendar celovit pr ikaz organi
z i ranost i skupščinskega siste. 
m a v naši občini, vsebino, 
obseg i n metode dela občin
ske skupščine in n jenih teles 
ter nekatere najpomembnejše 
ugotovitve i n probleme iz do
sedanjega štiriletnega dela 
delegacij i n skupščine, iz ka
ter ih izhajajo tud i bodoče na
loge na tem področju. 

1. Sestava občinske skup
ščine 

Najpre j poglejmo na krat
ko , kako smo organiz i rani v 
skupščinskem s is temu. 

Občinsko skupščino sestav
ljajo tr i je zbor i : zbor zdru
ženega dela, zbor kra jevnih 
skupnos t i i n družbenopolitič
n i zbor , v kater ih opravl ja 
svoje naloge na sejah skupaj 
122 delegatov. 

V 102 delegacijah za zbor 
združenega dela v T O Z D i n 
d rug ih delovnih skupnost ih je 
vključenih 762 delegatov. 

E n a tret j ina delegacij (33) 
samostojno določa po enega 
a l i več delegatov za zbor zdru
ženega dela, ostale delegacije 
p a se združujejo v konferen
ce delegacij i n pošiljajo na 
seje zbora skupne delegate. 

V 21 delegacijah kra jevnih 
skupnos t i sodeluje 184 dele
gatov, vsaka delegacija pa 
pošilja v zbor kra jevnih skup
nos t i najmanj enega delegaia. 

V l ogo delegacije za družbe 
iMjpolitičm zbor , k i i m a 26 
s ta ln ih delegatov s 4Jetno 
mandatno dobo, opravl jajo 
Izvoljena telesa vseh družbe
nopolitičnih organizaci j , front
n o povezana v o k v i r u S Z D L . 

Z b o r združenega dela i m a 
60 delegatskih mest (gospo
darstvo 45, izobraževanje in. 
(kultura 6, soc ia lno varstvo 
i n zdravstvo 2, skupnost kme
tov 3, združenje obr tn ikov 2, 
državni organi 2). 

Z b o r kra jevn ih skupnost i 
šteje 37 delegatskih mest, od 
ka t e r ih j i h največja krajevna 
skupnost K a m n i k zaseda Vi, 

krajevne skupnost i z nad 2000 
preb iva lc i po 2, druge kra 
jevne skupnost i pa po eno 
delegatsko mesto. 

P r i občinski skupščini de
luje deset s ta ln ih komis i j , k i 
kot pomožna telesa skupšči
ne obravnavajo zadeve s po
sameznih področij i n s k u p 
ščinskim zbo rom predlagajo 
ustrezne rešitve i n mnenja, 
in sicer: komis i j a za volitve, 
imenovanja l n kadrovska 
vprašanja, komis i j a za zade
ve borcev i n inval idov N O V , 
komis i j a za odl ikovanja, ko
mis i j a za preventivo i n vzgo-
jo v cestnem prometu , komi 
si ja za samoupravne akte, 
komis i j a zavarstvo okol ja , ko
mis i j a za prošnje i n pritož
be, komis i j a za verska vpra
šanja, komis i j a za družbeno 
nadzorstvo, komis i j a za ugo. 
tavljanje i zvora premoženja. 

Izvršni svet občinske skup
ščine sestavlja 12 članov in 
predsednik. Poleg članov, k i 
so hk ra t i načelniki upravn ih 
organov, sodelujejo v izvrš
nem svetu 3 člani iz delovnih 
organizaci j . 

Izvršni svet i m a več stal
n i h i n začasnih komis i j : ko
mis i jo za urban izem, gradbe
ne, komunalne i n stanovanj
ske zadeve, komis i j o za ure
ditev prometa v K a m n i k u , ko
mis i jo za lovstvo, komis i j o 
za obrtno dejavnost, komis i j o 
za ugotavljanje i n cenitev 
škod, nasta l ih zaradi i z rednih 
e lementarnih nezgod. 

K a d a r občinska skupščina 
neposredno ne določi dele
gatov za zbor občin i n zbor 
združenega dela republiške 
skupščine, to opravi ta poseb
n i za to določena skup in i de
legatov za zbor občin (15 de
legatov) i n zbor združenega 
dela (10 delegatov) Skupščine 
S R Slovenije. V s a pomemb
nejša gradiva za republiško 
i n zvezno skupščino obravna
va občinska skupščina n a svo-
j i h sejah. 

Občinska skupščina je do
ločila tud i 10-dlansko skup ino 
delegatov za proučevanje i n 
spremljanje s i s temskih vpra
šanj i n posameznih zadev iz 
pr is to jnost i zveznega zbora 
Skupščine S F R J . 

N a podlagi določil ustave 
i n občinskega statuta enako, 
pravno z zbor i občinske 
skupščine odločajo p r i spre
jemanju odlokov i n d rug ih 
splošnih aktov s svoj ih po
dročij tud i skupščine nasled
n j ih samoupravn ih interesnih 
skupnost i : občinske izobraže
valne skupnost i , temeljne 
ku l turne skupnost i , občinske 
raziskovalne skupnost i , ob
činske zdravstvene skupnost i 
i n občinske skupnost i social
nega varstva, k i povezuje in 
terese skupnost i za otroško 
varstvo, občinske skupnost i 
socialnega skrbs tva , enote 
skupnost i za zaposlovanje, sa
moupravne stanovanjske 
skupnost i i n konference de. 
legacij pokojninskega i n in 
val idskega zavarovanja. 

Skupščine teh skupnost i so 
sestavljene n a delegatski os
nov i i n so večinoma dvodom
ne ( zbor i uporabn ikov po 29 
delegatskih mest, zbo r i i zva. 
jalcev 3 — 17 delegatskih 
mest) . Delegate v zbore upo
rabnikov pošiljajo 10-članske 
splošne delegacije za S I S v 
vseh kra jevn ih skupnos t ih i n 
vseh temel jn ih organizaci jah 
združenega de la ter osta l ih 
samoupravn ih organizac i jah. 

Kra jevne skupnost i pošilja
jo p rek konferenc delegacij 
10 delegatov, temeljne organi
zacije združenega dela i n de
lovne skupnost i 17 delegatov, 
po enega delegata p a delegi
rajo delegacije skupnost i 
kmetov i n obr tn ikov . 

Skupščine samoupravn ih in
teresnih skupnost i so doslej 
sodelovale v skupščinskem 
sistemu skupaj z občinsko 
skupščino predvsem p r i spre
jemanju resoluci j o gospo
darskem in družbenem raz
voju, srednjeročnih in letnih 
programov i n sporazumov o 
f inanc i ranju skupne porabe, 
občinska izobraževalna skup
nost i n samoupravna s k u p 
nost p a sta skupaj z zbor i 
občinske skupščine sprejel i 
odlok o razp i su referendu-
m a za uvedbo krajevnega sa
mopr ispevka, od lok o izobra
ževalnem centru oz. od lok o 
višini s tanar in . 

Poleg samoupravnih inte
resnih skupnost i na področju 
družbenih dejavnosti, k amor 
sodi tud i občinska telesno-
ku l tu rna skuonost , delujejo v 
občini tud i : samoupravna 
stanovanjska skupnost , skup
nost za varstvo pred požari, 
skupnost za varstvo z raka , 
komuna lna interesna skup
nost, kmet i j ska zemljiška 
skupnost i t d . 

N a področju gospodarskih 
dejavnosti pa se delegacije 
T O Z D in K S vključuje io v 
regionalne oz. republiške 
skupnost i za železniški In l u . 
ški promet, vodnogospodar. 
sko skupnost , skupnost za 
P T T nromet, skupnost za ce
ste i t d . 

2. Vseb ina i n obseg dela 
zborov občinske skupščine 

Delegati v zbor ih občinske 
skupščine so se o vsebini 
svojega dela dogovarjal i z 
l e tn imi de lovn imi p rogrami . 
Izhodišče teh programov so 
b i l i z last i srednjeročni p lan 
občine, resolucije o izvajanju 
tega p lana v posameznih le
t ih i n dokument i ter stališča 
družbenopolitičnih organiza
c i j , sprejeta v posameznih 
obdobj ih . 

Osrednje mesto v te l i pro
gramih , torej t u d i v celot-
nem delu občinske skupščine, 
so ime l i p rob l emi gospodar
skega i n družbenega razvoja 
občine. Pregled vsebine dnev
n i h redov zborov kaže, da so 
delegati največ časa i n po
zornost i na sejali namen i l i 
rezul tatom i n p rob l emom go
spodarjenja n a vseh področ
j i h , od prob lemov i n težav 
v posameznih indus t r i j sk ih 
ko lek t i v ih , k i j i m je posebno 
sk rb posvet i l zbor združene
ga dela, prek podrobne ana
l ize razvo ja ob r t i , trgovine 
i td. , do dogovora o nadalj
n jem razvo ju kmet i j s tva v 
občini. S posebno zavzeto
stjo so zbor i obravnaval i 
vprašanje uporabe i n ureja
n ja prostora , oz. u rban i zmu , 
gradenj i n komunalnega ure
janja, še posebno p a s p r e 
membe urbanističnega načrta 
naše občine. 

N a področju družbenih de-
javnost i je v razpravah na 
sejah zborov prevladovalo po
dročje vzgoje i n izobraževan-
ja , tako z v i d i k a vsebinske 
preobrazbe srednjega šolstva 
kot z v i d i k a zagotavljanja 
mater ia lne podlage, z last i 
prostorov za nadal jn j i razvoj 
šolstva i n otroškega varstva 
v naši občini. 

V s i z bo r i občinske skupšči
ne so posebno sejo nameni l i 
tud i temel j i t i anal i z i obramb
n i h p r ip rav na področju druž
bene samozaščite v naši ob-
čini. 

Z b o r i občinske skupščine 
so v času od apr i l a 1974 do 
konec decembra 1977, spreje
l i 147 odlokov. Največ s po
dročja urbanizaci je , graditve, 
komunalnega i n stanovanjske, 
ga gospodarstva — 49, sle
dijo področje f inanc s 37 od . 
l o k i , kadrovske zadeve 17, 
l judska obramba i n družbena 
samozaščita 16, obča uprava 
in družbena dejavnost 13, go
spodarstvo i n v tem okv i ru 
kmeti jstvo i n obrt 8, na osta
l i h področjih pa je b i lo spre
je t ih 7 odlokov. 

V s i tr i je zbo r i so obravna
va l i In spreje l i 111 odlokov 
a l i dve tret j in i vseh odlokov, 
samo zbor združenega dela 
i n zbor kra jevnih skupnost i 
pa sta sprejela 31 odlokov, 
posebej pa je zbor združene
ga dela sam sprejel dva od
loka , zbor kra jevnih skupno
st i pa en odlok. 

O obsegu dela zborov do
volj zgovorno priča podatek, 
d a so delegati v zbo r ih v ča
s u o d 27. ap r i l a 1074 do 1. 1. 
1978 razprav l ja l i i n sklepal i 
o 477 točkah dnevnega reda. 
če od tega odvzamemo na 
vsak i seji izvolitev ver i f ikaci j -
s k i h komis i j , sprejemanje za. 
p i sn ika i n delegatska vprašan
ja , to pomeni , da so zbor i 
skupščine n a eni sej i raz
prav l ja l i rx)prečno o desetih 
točkah oz. o desetih različ
n i h zadevah. T o b i b i l o seve
da k a r sprejemlj ivo, če se ne 
b i nekajkrat dnevni r ed raz
tegnil na prek dvajset točk. 

Predsedstvo skupščine s i je 
p r i sk l icevanju saj prizadeva
lo, da b i b i l i dnevni r ed i čim 
krajši i n še posebej, da b i bi
l a vsebina posamezne seje 
čimbolj enovita, torej da b i 
se obravnavale sorodne zade
ve na eni sej i . To seveda n i 
b i l o mogoče dosledno ures
ničiti, ke r b i mora l e b i t i se
je zborov najmanj vsak ih 14 
dn i , torej še enkrat pogoste
je, kot so bi le . 

Medtem ko so v začetku 
mandatnega obdobja prevla
dovale skupne seje vseh treh 
zborov, je predsedstvo skup
ščine na predlog večine dele. 
gacij začelo skl icevat i ločene 
seje zborov. O d 35 sej zbora 
združenega dela (vsi podatk i , 
o ka t e r ih ' govorimo, se nana
šajo na čas od ap r i l a 1974 
do 1. januar ja 1978) je bi lo 
19 skupn ih sej vseh treh zbo
rov, 4 skupne seje z zborom 
kra jevnih skupnost i i n 12 sa. 
mosto jn ih sej. Zbo r krajev
n i h skupnost i pa je od 36 sej 
zasedal samostojno na IS se-
Jah. Družbenopolitični zbor 
pa se je sestal 33 kra t , od 
tega sam 14 kra t . N a ločeadh 
oz. samosto jn ih sejali zborov 
je prišla mnogo bol j do izra
za akt ivnost delegatov i n tu
d i vloga i n samostojnost po
sameznega zbora , kot pa na 
skupn ih sejah. 

3. Obveščanje 
Delegati zbora so za svoje 

delo v zbo r ih skupščine do
b iva l i in formaci je v o b l i k i 
gradiva za seje, v posebnih p r i 
logah v Kamniškem občanu 
in delno tud i prek sCripščin-
s k i h Obvest i l , k i J in je preje
m a l vsak delegat. 

P r i p r i p r a v i ^ra-i iva. k i je 
b i lo v začetku .lokaj obsežno 
i n včasih težko razuml j ivo , 
•gredo napor i predlagateljev 
v to smer , da b i b i l o tega 
gradiva po obsegu man j , ven
dar d a b i b i l o j as e j še i n ra-
zumljivejše tud i preprostemu 
občanu i n delovnemu človeku. 

Grad ivo , k i je vsebovalo 
pomembnejše odločitve, Je b i 
lo posredovano v Kamniškem 
občanu najkasneje mesec dn i 
pred odločanjem, nekajkrat 
pa tud i več. Ostalo gradivo 
za seje p a so delegati pogo
sto dob iva l i 14 d n i pred se
jo, vedno p a Je b i l spošto
van dogovor, sprejet s po
s l ovn ikom skupščine, da do
bi jo delegati gradivo najkas. 
neje 10 d n i pred sejo zbora . 

V Obvest i l ih skupščine, v 
času c d 21. 4. d o 7. 4. 1977 

j e izšlo 13 številk, so b i le 

posredevane in formaci je o de
l u izvršnega sveta, de lu ko
mis i j občinske skupščine in 
odgovori na delegatska vpra
šanja. B i l o pa je tudi nekaj 
poskusov povzetkov gradiva 
oz. opozor i l na prob lemat iko , 
o kater i je kasneje tekla raz
prava v skupščinskih zbor ih . 

K e r zamise l o vsebini teh 
in formac i j n i b i la do kra ja 
i zob l ikovana, Je bi lo nj ihovo 
izdajanje ustavljeno, dokler 
se ne bo v okv i ru občinske 
konference S Z D L ustanovi l 
I N D O K center oz. služba za 
in formiran je . 

Vsekakor pa so pomemben 
pr ispevek k boljšemu obve
ščanju delegatov da la tud i 
posvetovanja vodij delegacij, 
k i s ta j i h p r ed nekater imi po
membnejšimi razpravami v 
skupščini (n. p r . spremembe 
urbanističnega načrta, uredi
tev prometa v K a m n i k u , 
obr tna cona itd.) sk l iceva la 
predsedstvo skupščine i n iz
vršni svet. T r eba pa je reči, 
da se delegacije, z izjemo 
nekater ih kra jevnih skupnost i , 
niso dovol j posluževale mož
nost i , da b i vprašanja, k i 
j i m niso b i l a dovol j razum
l j iva, zahteval i od predlaga
teljev dodatna po jasni la za 
sejo delegacij oz. da b i na te 
seje lahko tud i povabi le pred
stavnike izvršnega sveta oz. 
s t rokovn ih služb, k i so gra
d ivo pr iprav i l e . 

Pomemben pr ispevek k pre
t oku informaci j i z delegacij 
kra jevn ih skupnost i i n te
mel jn ih organizaci j združene 
ga dela do izvršnega sveta in 
drug ih skupščinskih organov 
so predstav l ja l i tud i k r a t k i 
zap isn ik i sej delegacij, prek 
kate r ih so delegacije sporo
čale svoje p r ipombe i n pred
loge k posameznim točkam 
dnevnega reda. čeprav so te 
pr ipombe prihajale včasih z e 
lo pozno, večkrat tud i nepo
sredno pred sejo, je nj ihov 
pomen za učinkovitejše delo 
zborov vsekakor zelo. pozi
t iven. 

Delegatska vprašanja: v 
vseh treh zbo r ih je b i lo po
stavl jenih 404 vprašanj, naj
več v zboru kra jevnih skup . 
nost l (235), so ime la dvo jn i 
pomen. Pogosto je b i lo dele
gatsko vprašanje postavljeno 
kot pobuda, da se določen 
problem reši oz. da se po-

] speši njegovo reševanje; d ru . 
ga skup ina vprašanj pa se je 
nanašala na posamezna po
jasni la določenih zadev. Za
to je z last i p r va skup ina 
vprašanj predstavl ja la tud i 
pomembno pobudo zato, da 
se določene zadeve vnesejo 
v delovni p rogram skupščine 
In da se posamezna vpraša
nja v zbor ih podrobneje ob. 
ravnavajo i n da se sprejmejo 
tud i ustrezni ukrep i . Skora j 
po lov ica vprašanj se je na
našalo na področje komuna l 
n ih problemov, u rban i zma i n 
graditve objektov. 

4. Udeležba i n aktivnost 
delegatov na sejali 

V e l i k a prednost delegatske
ga s istema se je pokaza la tu
d i v ve l iko večji zastopano
s t i oz. udeležbi delegatov na 
sejah zborov kot v prejšnjem 
odborniškem s is temu. To ka
že že samo dejstvo, da so b i 
l i vs i zbo r i ob vseh s k l i c i h 
sej tud i sklepčni. Tako je b i 
lo na 35 sejah zbora združe
nega dela navzočih povpreč
no 82,5 % vseh delegatov, na 
36 sejah zbora kra jevnih 
skupnost i je sodelovalo pov
prečno 79,5 % delegatov. Sa
m o zbor kra jevn ih skupnost i 
je enkrat p ro t i k oncu soraz
merno dolge seje posta l n e 
sklepčen, k e r so odšli d e l e 
gati, k i so vezani n a avto
busne prevoze. K e r i m a druž
benopolitični zbor stalne, to
rej nezamenlj ive delegate, Je 
b i l a razuml j i vo v povprečju 
neko l iko slabša udeležba. 33 
sej tega zbora se je udeležilo 
68 % delegatov. Seveda je na 
na ta odstotek udeležbe naj
bolj vp l iva lo t i s t ih nekaj de
legatov, k i so i z upravičenih 
a l i t ud i neupravičenih razlo
gov izosta l i od udeležbe na 
sejah. N . p r . več kot polovice 
sej se n i udeležilo 5 delega
tov. 

Ak t i vno sodelovanje delega

tov v razpravah na sejah zbo
rov Je bi lo odvisno od vsebi
ne, razuml j i vos t i obravnava
nega vprašanja, od stopnje in
formiranost i i n zainteresira
nost i posameznih delegatov. 
Pa tud i od tega, če je zbor 
samostojno zasedal a l i pa je 
b i l a seja skupna. Ve l i ko več
je število razpravl jalcev i n 
kvalitetnejši predlogi delega
tov na ločenih sejah zborov 
tud i govori jo v p r i d samostoj
n i m sejam. Čeprav b i mora le 
tud i delegacije večkrat po
vprašati delegate, a l i so i n 
kako so na seji zastopal i in
teres de lovnih l jud i oz. ob
čanov. Težko Je namreč ra
zumet i , da n . pr . delegati i z 
delovnih organizaci j , k i so v 
težkem gospodarskem položa
j u a l i pa imajo druge prob
leme v samoupravnih odno
s ih , na seji zbora združenega 
dela, ko je govora o ana l i z i 
gospodarskih gibanj a l i raz
vo jn ih programih , ne sprego
vor i jo n i t i besede. 

V redno je omeni t i tud i dej
stvo, da so delegati da l i vr
sto zelo d o b r i h predlogov i n 
dopolnitev k osnutku od lokov 
i n d rug ih aktov i n cesto niso 
brez temelj itega p reudarka 
spre jemal i odločitve, d a so 
zahteval i dodatna pojasni la i n 
informaci je . Zelo razgibane 
razprave so n . p r . tekle v 
zvezi z določanjem obrtne co
ne ob Ko r enov i cesti , k jer so 
zbor i predlagano rešitev z do
ločenimi dopo ln i tvami spreje
l i šele n a tret j i seji . Podobno 
je b i l o s predlogom o uvedbi 
nadomest i la z a uporabo stavb
nega zemljišča, z uvedbo ob
činskega davka od osebnih 
dohodkov i td. , k jer je prvič 
prišlo do usklajevanja različ
n i h stališč m e d zbo rom k r a 
jevnih skupnost i i n zborom 
združenega dela . 

N a 19 skupn ih sejah vseh 
treh zborov je v razprav i so
delovalo 198 delegatov, oz. po
prečno po deset delegatov na 
sejo, na kater i je sodelovalo 
preko sto delegatov; to po
men i , da je razprav l ja l na se
j i vsak deseti delegat. 

Povsem drugačna pa je s l i 
ka na samosto jnih sejah zbo
rov. Tako je na 13 sejah zbo
ra kra jevnih skupnost i sode
lovalo 173 delegatov a l i po 13 
delegatov na sejo, na ka t e r i 
Je poprečno sodelovalo 30 de
legatov, k a r pomeni , da je 
akt ivno sodelovalo na sejah 
več kot ena tret j ina delega
tov. 

T u d i na samosto jn ih sejah 
zbora združenega dela Je po
prečno sodelovalo v razprav i 
prek 20 % delegatov, podob
no Je bi lo na sejah družbeno, 
političnega zbora , kjer je raz
pravl jalo poprečno 11 delega. 
tov a l i približno polov ica nav
zočih delegatov. 

5. Izvršni svet 
je ime l v tem obdob ju 99 sej, 
na ka te r ih je predvsem ob
ravnaval gradivo i n predloge 
od lomkov i n d rug ih splošnih 
aktov, k i j i h je kasneje s p r e 
j emala skupščina. Spre jemal 
pa je tud i samostojne odloč
be v okv i ru po l i t ike i n po-
oblast i l , k i j i h je spreje la 
skupščina. D a b i bolje o p r e 
de l i l i pr is to jnost i izvršnega 
sveta, je skupščina sprejela 
odlok o izvršnem svetu, s ka
t e r im so bi le nekatere p r i 
sto jnost i prenesene na izvrš
n i svet. Odnos izvršni svet — 
upravn i organi , n i b i l povsem 
opredeljen, zarad i tega je b i l 
tud i izvršni svet obremenjen 
tud i z nekater imi nalogami, 
k i b i j i h lahko upravn i organ 
samostojno oprav l ja l . Delno 
je n a to vp l i va la tud i sestava 
izvršnega sveta, v katerem 
so b i l i vs i preds to jn ik i uprav
n i h organov. M e d kom i s i j am i 
l n d rug im i organi izvršnega 
sveta je najbol j obsežne na
loge oprav i l a kom i s i j a z a ur
banizem, gradbene, komuna l 
ne i n stanovanjske zadeve. 

Izvršni svet je ko t pomoč 
p r i ob l ikovanju predlogov 
sk l iceva l t u d i sestanke vodi l 
n i h delavcev v de lovnih orga
nizac i jah, z las t i s področja 
gospodarstva, i n predsednike 
svetov kra jevnih skupnos t i . 

(Nadaljevanje na 5. str.) 



(Nadaljevanje s 4. strani ) 

6. Zaključki i n naloge 
Poglejmo še n a kra tko , 

kakšne so ugotovitve, do ka
terih smo prišli v skupščinah 
ln družbenopolitičnih organi
zacijah v teku štiriletnega 
uveljavl janja delegatskih od
nosov. 

Poglavitna ugotovitev je 
predvsem ta, da je delegatski 
sistem v tem obdobju tud i 
''•<•'• v p raks i pokaza l vrsto 
Prednost i pred bivšim pred-
stavniškim (odborniškim in 
Pos lansk im) s is temom. Zelo 
jasno je pokazal na vel ike 
možnosti za to, da na sleher
no mesto, kjer se odloča o 
življenjskih l n delovnih pogo
j ih delovnega človeka in ob. 
čana, o pogoj ih za ustvarja
nje i n delitev ustvarjenega do. 
hodka, pr ide njegov nepo
sredni interes l n da je njegov 
vpl iv prevladujoč. V tem po. 
Sledu je b i l prav gotovo na
pravl jen vel ik korak naprej . 

Seveda pa je pomembno 
vprašanje, ko l i k o smo te naše 
možnosti tud i i zko r i s t i l i , a l i 
smo se v delegacijah krajev
n ih skupnost i i n temel jnih 
organizaci j za to tud i ustrez
no organiz i ra l i i n usposobi l i . 
Pa ne samo v delegacijah, 
Pač pa predvsem v našem 
celotnem političnem in samo
upravnem življenju. V tem 
Pogledu pa z doseženimi r e 
zultat i še ne moremo b i t i za
dovol jni . T u nas čaka še ve
l iko dela. 

Naša največja naloga je, da 
*• v temel jnih samoupravnih 
skupnost ih tako organizira
mo, da bodo delegacije res 
Postale sestavni del celotnega 
samoupravnega življenja v 
krajevni skupnost i in delovni 
organizaci j i . Največji delež 
p r i tem morajo seveda imet i 
družbenopolitične organizaci
je, zlasti SZDL, i n s ind ika t i . 

Delegacije i n konference d e 
legacij je t reba tako organi
z i ra t i , da bo čim manj po
srednikov med delegaci jami 
i n zbo r i skupščin. N a po
dročju samoupravnih interes
n i h skupnost i p a naj b i se 
povsod, kjer so za to pogoji , 
obl ikovale posebne delegaci
je za vse tiste interesne skup
nost i , k jer imajo delovni l jud
je i n občani še poseben in
teres (n. p r . na vzgojo i n 
izobraževanje, zdravstvo, ku l 
turo itd.) . 

Posebno sk rb bo treba na
meni t i i zb i r i delegatov, k i bo
do dela l i v bodočih delega
ci jah, v delegacije je treba 

vključiti predvsem družbeno 
aktivne, sposobne i n tudi pr i 
pravljene za sodelovanje, de
lovne l jud i i n občane. Več 
pozornost i terja tudi izobra
ževanje in usposabljanje de
legatov za delo v delegacijah 
in skupščinah. 

Eden Izmed najpomembnej
ših pogojev za delo i n učin
kovito delo delcgsitov i n de
legacij je prav gotovo dobro 
obveščanje. Vsem, k i sodelu
jejo v delegatskem s istemu, 
je potrebno zagotoviti kval i 
tetnejše podatke i n informaci
je, k i naj bodo krajše, ra-
zumljivejše, predvsem pa 
pravočasne. V tem pogledu 
bo treba zagotovit i , da bo 
čimveč gradiv oz. izvlečkov 
pravočasno posredovanih v 
Kamniškem občanu a l i v dru
gi o b l i k i . Čimprej pa je po
trebno ustrezno organiz irat i 
tudi Informativno službo v 
okv i ru občinske konference 
S Z D L . 

Grad ivo , k i ga pr iprav i jo 
predlagatel j i za seje zborov, 
mora v čim krajši, vendar 
dovolj jasn i i n razuml j i v i ob
l i k i , po možnosti z več va
r i an tn im i rešitvami, opozori
t i delegate na bistvena vpra
šanja, pomembna za odloča
nje, na posledice različnih 
odločitev. 

Zbo r i občinske skupščine 
naj zadeve s svojega področ
ja obravnavajo samostojno i n 
odločajo o posameznih vpra
šanjih na ločenih sejah. Dnev
n i redi sej naj bodo krajši 
in vsebinsko čimbolj enovit i . 
Zagotovit i je potrebno, da se 
bodo vsi pomembnejši ak t i v 
zbor ih spre jemal i v dveh 
stopnjah in da bodo delovni 
l judje in občani ime l i možno
st i , z last i v p r v i stopnj i , ko 
gre za osnutek, dati čimveč 
pobud in predlogov, k i bodo 
podlaga za končne odločitve. 

Delovni l judje, občani i n 
delegacije naj b i bi le v p r i 
hodnje še večji pobudnik za 
obravnavo posameznih prob
lemov v zbor ih občinske 
skupščine, k a r naj b i se od
ražalo tud i p r i sprejemanju 
bodočih delovnih programov 
skupščine In njenih teles. 

Vsak posameznik i n vsi 
skupaj se moramo v p r ihod , 
nje še bol j zavzeti za to, da 
bo delovni človek vedno in 
povsod v celot i Imel v rokah 
odločanje o svojem delu ln 
življenju. 

K a m n i k , 15. januar 1978 

Predsedstvo 
skupščine občine K a m n i k 

vski čuvaj Janez Tišler na enem temed vsakodnevnih ob-
**°<lov Kozorogovcga lovišča, * sončnem Jutru visoko nad 
*negioiiiin morjem, U pokriva dolino Bistrice. Čeprav so 
^ to zadnji dnevi lanskega leta, snega ni bilo povsod, kar 
^ gamsom zelo pogodu. 

Priznanje 
Kamniškemu bataljonu 

V zadnj ih dneh preteklega leta je b i la v L jub l jan i pomemb
na slovesnost, na kater i sta komandant l jubl janskega vojne
ga območja generalpolkovnik Franc Tavčar-Rok ln Janko 
Rudol f , predsednik republiškega odbora Z Z B Slovenije, po
de l i la Kamniškemu bataljonu red zaslug za narod z zlato 
zvezdo, s ka t e r im Je to našo bojno enoto od l ikova l predsed
n ik republ ike Jos ip Broz-Ti to . N a slovesnosti so b i l i pre
živeli borc i Kamniškega batal jona, k i j i h Je še 17. 

Ob podel i tv i visokega p r i -
znt-nja je Janko Rudo l f opi
sal borbeno pot Kamniškega 
bataljona i n med drug im de
ja l : »Enote Kamniškega ba
taljona so pričele z organiz i . 
rano vstajo že 27. ju l i j a 1941. 
Bata l jon je b i l organiz i ran 
na širšem območju K a m n i k a 
in je združeval Kamniško, 
Domžalsko, Rašiško i n Rado
mel jsko četo. Bata l jon je b i l 
ustanovljen sredi avgusta in 
je takrat štel 117 borcev. 

Široka vojaška ln politična 
aktivnost batal jona je pospe
šila narodnoosvobodi lno gi
banje, s tem pa se je pove
čal tud i okupatorjev teror. 
Prav na območju delovanja 
bataljona Je b i l a požgana pr

va s lovenska vas Rašica in 
ustrel jeni p rv i ta lc i na Slo
venskem. 

Kamniški batal jon je izve
del večje akci je na Smohor ju , 
Golčaju, Osnovčku, Kos tavsk i 
p lan in i , Kališah in na Ko l i -
cevem. K e r se je bataljon 
že leta 1941 zelo izkazal in 
b i l zgled d rug im enotam v 
Sloveni j i , je dob i l septembra 
1941 v znak pr iznanja zasta
vo, k i jo je borcem podel i l 
Bo r i s Kidrič. Sedem borcev 
Kamniškega batal jona je b i l o 
od l ikovanih z redom narodne, 
ga heroja. 

Kamniški batal jon Je delo
val vse do januar ja leta 1943, 
ko je b i l združen s K a m n l -
ško-zasavskim odredom.« —ur 

člani ZRVS pred občinsko konferenco 

Ob letnem obračunu 
Izteka se mandat vod

stvom in organom osnovnih 
i n občinske organizaci je 
Z R V S . V želji, d a b i konfe
rence k a r najbolje uspele, je 
občinski odbor že v začetku 
druge polovice preteklega l e 
ta i zde la l k r i t e r i j a m i zda l 
navodi la, kako se mora jo 
vodstva osnovnih organizaci j 
p r ip rav i t i za sk l i c konferenc. 
Vodstva osnovnih organiza
cij so ime la nalogo, da se 
najprej posveti jo evidentira
n ju kandidatov za nove vo
di lne funkci je v organizaci
j i , d a pr iprav i j o dopo ln i ln i 
p rog ram dela, preučijo mož
nost i za formiranje nov ih os
novnih organizaci j i n usta
navl janju akt ivov Z R V S v 
kra jevn ih skupnos t ih i n šo
lah . V p rog ram nalog je b i l a 
vključena tud i akc i ja »V vsa
ko hišo Našo obrambo«, n a 
konferencah pa naj člane 
vzpodbujajo t u d i za naroči
lo časopisa T V 15. Konferen
ce so že zaključene; v neka
t e r ih organizaci jah s icer z do
ka j pičlo udeležbo. V večini 
osnovn ih organizaci j so b i l a 
Izvoljena nova vodstva. Z a 
občinsko konferenco, k i bo v 
t eku meseca, je b i l o izvolje
n i h 85 delegatov. 

N a konferencah so člani 
razprav l ja l i o izvajanju stro
kovnega programa, o doseže

n i h uspehih i n ocenjevanju 
starešin n a i zp i t i h i n o druž
benopolitični akt i vnost i orga
nizaci je. Starešine meni jo , da 
b i m o r a l b i t i s t rokovn i prog
r a m vojaškega ur jenja bol j 
življenjski i n s t imulat iven. 
Vaje b i mora le b i t i poveza
ne z demonstrac i jo raznovrst
nega pehotnega orožja. Pred
lagali so, naj b i vodstva os
novn ih organizaci j v bodoče 
organiz i ra la več tehničnih 
zborov s p r i ka zom sodobne 
vojne tehnike. T u d i or ienta
c i j sko taktične vaje b i mora 
le b i t i v p r ihodnos t i bol je 
pr ipravl jene. K t a k i m akc i 
j am , k i se izvajajo n a terenu, 
b i m o r a l i v čimveč j e m števi
lu pr i tegn i t i m lad inske po
hodne enote i n člane, k i d e 
lajo v spec ia l i z i ranih organi
zaci jah, ko t so: t abo rn ik i , 
s t re l c i , smučarji i n p l an inc i . 
S svo j im i izkušnjami b i p rav 
t i člani popes t r i l i taksno vajo, 
šd z last i , če b i bi le komb i 
nirane vaje m e d m lad inc i i n 
starešinami. Izrečena je b i l a 
k r i t i k a , d a se organizaci ja 
premalo povezuje • m lad in 
s k o organizaci jo n k ra jevn i 
skupnos t i i n šolo, če prav t o 
ne vel ja za vse organizacije. 
T e m u vprašanju bodo v bo
doče posvet i l i večjo s k r b , saj 
so nekatere organizaci je to že 
stor i le . 

-da 

V novo lovsko leto 
Spet se izteka lovsko leto, 

prvo leto uresničevanja nove 
ga slovenskega zakona o var
stva, gojitvi in lovu divjadi, 
leto, v katerem so naši lovci 
praznovali 70-letnico delova
nja slovenske lovske organi
zacije. Tudi lovci T kamni
ški občini so te jubilej po
častili % zelo uspelo lovsko 
razstavo. Lahko rečemo, da 
Je bilo iztekajoče se lovsko 
leto (konča se z mesecem 
marcem) za naše lovce uspeš
no. Uspešno ne samo v šte
vilu lepih trofej, pač pa pred
vsem glede zagotovitve bolj
ših pogojev za gojitev divja
di. V tem času je bilo zgra
jenih ireliko novih lovskogo-
jitvonih naprav (kr milnice, 
solnlce, visoke preže, lovske 
steze ld.). Lovci so pripravi
li krmo ca zimske krmljenje 
divjadi. 

N a va j i Jesen 77 so t u d i 

l o r d dobro pokaza l i , k o l i k o 
i n k je l ahko pomagajo i n ko
ristijo v p r i p ravah n a sploš
n i l j udsk i odpor . V s i l o v c i 
do potankost i poznajo Strne 
gozdove i n p lan ina , sk ra tka , 
nič v n j ihovem r ev i r ju J i m 
ne u ide i zpred oči. Se poseb
n o ve l ja to za lovske čuvaje, 
k i vsak d a n prekrižarijo svoj 
r e v i r p o do lgem i n p o čez. 

Edetn t a k i h Je Janez T i s l e r , 
l o v sk i čuvaj p r i kamniškem 
Kozo rogu . Njegova s k r b so 
gams i ta d ruga d i v j ad v 
s t r m i h pobočjih i n ska lna t ih 
stenah p o d V e l i k o p lan ino i n 
p ros t ran i gozdovi m e d dve
m a do l inama , do l ino K a m n i 
ške B i s t r i c e ta do l ino Orne. 
N jegov im b i s t r i m očem se ne 
i zmakne še tako s k r i t gams, 
še man j p a k a k nepr id iprav , 
k i b i se z nepoštenimi na
m e n i znašel v torišču. >- - s 

ŠE JESEN 77" 
2e v zadnj i številki Kamniškega občana smo več pozor

nost i posvet i l i združenim vojaškim vajam »JESEN 77«, v 
katere so b i l i poleg rednih enot J L A vključene tud i enote 
ter i tor ia lne obrambe, c iv i lne zaščite, narodne zaščite i n 
prav vse sestavine splošnega l judske odpora i n družbene 
samozaščite v naših krajevnih skupnost ih i n T O Z D . Združe
na vojaška vaja je b i la nadvse uspešno izvedena, z last i pa 
so vodje vaje pohval i l i dejavnost odborov za splošni l j udsk i 
odpor i n družbeno samozaščito v naših krajevnih skupno
s t ih , k i so deloval i , kot da so v vojnem stanju. 

Spre jem vojakov naše redne armade, organizaci ja oskrbe 
živine, k i je prenesla večji del težjega orožja na položaje, 
obveščevalna služba, dejavnost krajanov, k i so b i l i zadol
ženi za propagando, iznajdlj ivost odborov v krajevnih skup
nost ih, prizadevanja mladine in še b i lahko naštevali. Vse 
to je ponovno potrd i lo pripravl jenost naših delovnih l jud i 
i n občanov, da je obramba domovine stvar vseh nas. 

V današnji številki smo pr ikaza l i še nekaj u t r inkov 
iz nedavne vojaške vaje. M e d n j im i so tud i nekatere foto
grafije, k i pr ikazuje jo, ka j vse se je med samo vajo doga
jalo v vsak i naši krajevni skupnost i . 

T u d i najmlajši so sodeloval i v p r i p ravah n a splošni l j u d s k i 
odpor i n družbeno samozaščito. 

P reb i va l c i Tunj ic i n Laniš so nekaj d n i gost i l i 
nase vojake — »rdeče«, k i so i z kranjske s t ran i p r i 
ha ja l i n a pomoč »osvoboditeljem« v Tuhin jsko dol i 
no i n p r o t i S t ran jam i n C m i . Ne samo, da so j i m 
preskrbe l i prostore za konje, k i j i h n iso ime l i ma l o 
s seboj, vo jakom so preskrbe l i tud i toplo zavetje, 
saj z i m a z m r a z o m n i prizanašala. K a k o ne b i po tem 
ponud i l i gostom tud i čaja, toplega m leka , k r u h a . „ 
da , celo pot ico so gospodinje spekle zanje , 

Z narodno zaščito smo se srečevati n a vsakem 
k o r a k u . N e samo ob vhod ih v delovne organizaci je, 
k j e r so b i h še posebej »strogi«, p r i p a d n i k i narodne 
zaščite so nas ustav i l i nemalokra t i n zahteval i naše 
podatke. B r e z l eg i t imiran ja n i šlo, šele po tem s i 
i m e l prost vstop. Tako je tud i prav . D a so oprav i l i 
svojo dolžnost dokazuje tud i p r imer , d a kolego T i n e 
t a v Črni, p r ed zgradbo, k j e r Je b i l štab l judske ob
rambe, n i spust i l v zgradbo celo njegov b ra t r anec 

Neka j sto metrov navzdo l onstran K o z j a k a na
ju je s ko legom Tomažem n a cesti pričakala nenad
n a zaseda. T r i precej debele smreke so ležale pose
kane prek ceste. Rdeči so skušali preprečiti urn ik 
p l a v im i n j i h presenet i t i . I n res Je t a zanka uspela, 
saj so naši n a t em kra ju uničili vrsto »sovražnih« 
avtomobi lov i n vojakov, k i so se ustav i l i i n »moto
vilili« t u ter skušali premagat i to nenavadno ov i ro . 

K o sem se vračal iz Tuhin jske dol ine, po kon
čanih bo j ih p lav ih i n rdečih v nedeljo popoldne, 
s em skušal n a f i l m s k i h t rak ujet i še nekaj »partizan
skih« mot ivov . V o j a k i so se zb i r a l i ob kozo l cu , k o 
s em p r i t i s k a l na sprožilec Tak ra t p a se r a z b u r i 
v r s t a vojakov, češ d a j i h ne s m e m fotograf irat i . P r i 
t eke l j e tud i n j ihov starešina, ves razbur jen je za
hteval fotoaparat. Težav me je rešila le nov inarska 
dovo l i ln ica , takoj p a sem p o m i s l i l n a to, d a s e m 
najbrž fotograf iral »plave«, med ka t e r im i je b i l o ne
kaj t u d i ne preveč razpoloženih, k a r je b i l še en 
dokaz več, k a k o so domačini to vajo j ema l i zares 
i n n iso b i l i nič kaj gosto l jubni do p l a v i h . . . (čeprav 
smo J i h s več obvest i l i skušali prepričati, naj t u d i 
plave sprejmejo pod streho i n v zavet je . - - ) 



Delovanje OO ZSMS Nevlje v letu 1977 

Najuspešnejši doslej 
Preteklo leto 1977 b i la l iko označili kot najaktivnejše leto 
O O Z S M S Nevlje doslej . T a akt ivnost se je odražala pred
vsem na treh področjih dejavnosti : v M D A , športu i n ku l tu 
r i . K l j u b temu, da smo na vseh teh področjih deloval i dokaj 
uspešno pa so po svoj i akt ivnost i i n uspešnosti stopile 
v ospredje predvsem M D A , k i so pritegni le k delu skoraj 
vso delovno mlad ino naše OO Z S M S . 

K o smo m l a d i izvedel i , da 
se nameravajo v naši K S 
grad i t i športna igrišča, smo 
se odločili, da bomo dela, k i 
se lahko opravi jo na prosto
vo l jn i baz i i n z ročnim de lom 
op rav i l i sami . Z de lovn imi 
akc i j am i smo pričeli spomla
d i i n j i h končali novembra, 
k o se je poslabšalo vreme. V 
osem-mesečnem delu n a igr i 
ščih, smo oprav i l i preko šti
r ideset de lovnih akc i j — to 
je 2148 de lovnih ur . Rezul ta t i 
požrtvovalnega dela m lad ih 
je skoraj dokončano nogo
metno igrišče i n začeta dela 
na drug ih športnih objekt ih, 
k i j i h nameravamo dokonča
t i do kamniškega prazn ika . V 
zadnj ih M D A smo poprav l ja l i 
cesto za lažji dostop k igr i 
ščem i n postav i l i zgradbo, k i 
bo služila kot garderoba i n 
k l u b s k i prostor . E d i n i prob
l e m p a je denar, k i ga po
trebujemo za asfaltno površi
no i n mrežasto ograjo ob ig
riščih. 

K a k o so nam potrebna 
športna igrišča n a m zgovor
no govori jo tud i športni re
zul tat i v tekmovanju za pokal 
O K Z S M S K a m n i k . V pre
tek lem letu smo namreč po
novno osvoj i l i ta dragocen 
poka l v skupn i uvrs t i t v i , m la 
d inke naše O O pa so bi le 
ponovno najboljše. Tore j smo 
v zadnj ih dveh let ih osvoj i l i 
od šestih možnih pokalov kar 
pet. Sol idne športne uspehe 
pričakujemo tud i to leto, ven
dar tako ve l ik ih rezultatov 
kot v prejšnih let ih ne mo
remo doseči, k e r so vsa igr i 
šča v izgradnj i . Tako nam 
je onemogočena vadba raz
n ih d i sc ip l in , prost i čas pa 
bomo i zko r i s t i l i , predvsem za 
zaključna dela na naših igr i 
ščih. 

D a pa je b i l o do sedaj 
opravl jeno t o l i ko dela, se mo
ramo zahval i t i zelo de lovnim 
m l a d i n k a m i n mlad incem. N a 
de lovnih akc i jah se je naj
bol j i zkaza l tov. M i r k o K r o -
pivšek, k i je oprav i l največ 
de lovnih u r , b i l pa je tud i 
ide jn i vodja vseh M D A . 

M l a d i v O O Z S M S Nevlje 
smo b i l i s icer ak t i vn i tud i 
na ku l tu rnem področju, če
prav ne v tolikšni me r i , ko t 
smo želeli, ka j t i p ros to ia , 
k jer b i p r ip rav l j a l i recitale 
za proslave i n razne igre n i 
mamo n a razpolago. K l j u b 
temu pa smo s s k r o m n i m i 
rec i ta t i a l i ob i sk ih n a kul tur 
n i h pros lavah dostojno pros la
v i l i vse pomembne jubi le je 
v naši r epub l ik i . N a pred
večer 18. apr i l a , 40-letoice 
ustanovnega kongresa KPŠ, 
1. maja, p ra zn ika dela i n 14. 
maja, k jer smo pros lav i l i vse 
part i jske i n Titove jubi le je, 
smo zakur i l i kresove. N a zad
n j ih dveh kresov ih so mla
d inke i n m l a d i n c i naše OO , 
sodeloval i tud i s k u l t u r n i m 
programom. K r e s 14. maja , 
k i smo ga organ iz i ra l i sku 
paj z d r u g i m i družbenopoli
tičnimi organizaci jami i n z 
izredno l ep im k u l t u r n i m pro
g r amom n a m bo ostal še dol
go v lepem spominu . 

N a idejno-političnem pod
ročju, kjer b i se m l a d i mo
ra l i še posebej pr izadevat i , 
da b i dosegl i vidnejše rezul
tate, p a tud i v naši O O nis
mo dosegli zaželenega na
predka , ka j t i n i m a m o finanč
n i h sredstev, da b i organi
z i r a l i seminarje kjer b i se 
m l a d i lahko družbeno po l i 
tično usposabl ja l i i n s i obe
nem k rep i l i zavest odgovorno
st i do družbe i n domovine. 

Delovanje O O Z S M S Nev
lje v letu 1977 b i lahko oce
n i l i kot zelo uspešno do me
seca oktobra . K o pa nasto
pi jo hladnejši dnevi m lad i n i 
mamo prostora , kjer b i se 
lahko shajal i i n obravnaval i 
pereče probleme v O O Z S M S 
i n svoj i K S ter pr i re ja l i d r u . 
žabno zabavne pr iredi tve . V 
tem obdobju je mlad ina pre
puščena sama sebi i n seve
da po svoje rešuje probleme 
kater i nastajajo v njegovem 
življenjskem oko l ju , ve l ik del 
m lad ih pa teh problemov 
sp loh ne rešuje, če pa j i h , 
pa j i h ponavadi na napačen 
način. V . S. 

Mladi Kamilicam v Dražgošah 
Letošnje 22. tradicionalne spominske smučarske 

prireditve »Po poteh partizanske Jelovice« se je 
udeležila tudi pohodna mladinska enota, ki je usta
novljena pri občinski konferenci ZSMS Kamnik. 
Mladinske enote so morale del poti proti Dražgo-
šam prepešačiti. Tako so Kamničani, ki so se pri
peljali do Selc, tri ure pešačili do spomenika v 
partizanskih Dražgošah. 

Pot res ni bila preveč naporna, le nekaterim je 
večkrat spodrsnilo na ledenih tleh. Ob poti smo se 
spominjali težkih dni, ki so jih pred 36. leti preži
veli borci Cankarjevega bataljona, ki so se zelo us
pešno uprli premočnim Nemcem. 

Ob spomeniku je o hrabrih bojih partizanov in 
prireditvah na Jelovici spregovoril Slavko Korbar, 
predsednik republiškega odbora zveze rezervnih vo
jaških starešin Slovenije. Najboljšim tekmovalcem, 
ki so se pomerili v smučarskih tekih in streljanju, 
pa je podelil pokale in priznanja. 

Kamničanov na dražgoškem pohodu ni bilo ve
liko, zato si vodstvo pohodne enote želi v prihodnje 
številnejšo udeležbo. -ur 

Mladi likovniki 

Niso mirovali 

Mladinski ples 
NI še tako dolgo, odkar se je v K a m n i k u konst i tu i ra la os
novna organizaci ja Z S M S Center-Poljane. Za rad i začetnih 
težav, s ka t e r im i se srečuje večina na novo ustanovl jenih 
O O Z S M S , kot so pomanjkanje finančnih sredstev, prosto
rov i n podobno, so se mlad inc i te osnovne organizacije 
povezal i z m l a d i m i iz Kemi j ske industr i je »Kamnik« v K a m 
n i k u . 

Danes m lad inc i O O Z S M S 
Center-Poljane delujejo že na 
razn ih področjih dela Z S M S , 
predvsem družabnih, saj sma
trajo, da bodo s tako ob l iko 
delovanja p r i dob i l i v svoje 
vrste čimveč neorganiz irane 
mladine , k i živi na t em o b 
moč j u mesta K a m n i k a . T a k o 
so dne 23. 12. 1977 skupno z 
mlad inc i Kem i j ske industr i j e 
»Kamnik« organiz i ra l i mla
d i n s k i ples. N a plesu, k i se 
j e pričel ob 19.30 v m a l i 
dvoran i k i n a D O M K a m n i k , 
je i g ra l ansambel R I T E M . 
Pr i red i t ve se je udeležilo ve

l i k o število m l a d i h i z K a m 
n i k a i n okol ice, saj v mestu 
ln njegovi bližini t ak ih p r i 
reditev n i ve l iko . 

Člani Z S M S , k i smo p r i 
organizaci j i neposredno so
deloval i , k a k o r tud i d rug i , 
smo b i l i s pr i red i tv i j o zado
vo l jn i . P redvsem smo b i h za
dovol jn i z dejstvom, d a na
še delo n i b i l o zaman i n d a 
je ta akc i ja mars ikaterega 
mlad inca vzpodbudi la , d a bo 
tud i s am vstop i l v Z S M S i n 
se t a m akt ivno vključil v 
delo. 

V . O B E R S T A R 

Kosovelov večer na gimnaziji 
Mladi literati in recitatorji 

na kamniški gimnaziji so v 
petek zvečer ob izteku 1. pol
letja pripravili recital Koso
velove poezije. V intimnem 
vzdušju ob gorečih svečah so 
predstavili vse tri tokove Ko
sovelovega pesniškega sveta: 
impresionistično liriko o kra
ških borih, samotnih gmaj
nah, brinjevki ter lačnih otro
cih, sanjajočih o toplem 
krompirčku; ekspresionistič-

no pesem vizije smrti in pe
snikovega intimnega spopada 
z njo ter konstruktivizem 
Kosovelovega upora proti 
družbenim in socialnim raz
meram ter vizije novega sve
ta. Dijaštvo, ki se je udele
žilo kulturnega večera, je bi
lo sicer maloštevilno, a so 
z izredno pozornostjo sprem
ljali izvajalce in jim ob kon
cu dolgo ploskali. 

T. 

Pogoj za uspešno delo in 
zainteresiranost m lad ih v ta
borniški organizaci j i so prav 
gotovo akci je i n taborjenja. 
Teh p a je b i lo v odredu B i 
striških gamsov K a m n i k v 
lanskem letu k a r precej . Vod
stvo se namreč zaveda, da 
delo i n učenje na vsakote-
densk ih sestankih postane 
včasih dolgočasno i n ga je 
zato treba popestr i t i . 

9. I. 1977 so se t r i ekipe s 
po pe t imi tekmovalc i udeleži
le orientaci jskega teka pod 
naz ivom »GLAS S V O B O D N E 
JELOVICE«. M e d z i m s k i m i 
počitnicami smo n a V e l i k i 
p l an in i organiz i ra l i z imova-
nje. Tr ideset vnetih smučar
jev je od 29. I. do 6. I I . iz
popolnjevalo svoje znanje na 
be l ih s t rminah . 20. I I I . se je 
32 tabornic i n tabornikov po
dalo na pohod v Kamniško 
B i s t r i c o . T u d i delovne akci je 
ob gradnj i t r i m steze na Za-
pr i cah se je udeležilo 37 čla
nov odreda. 20. IV . sta se 
na taborniškem kv i zu v os
novni šoli T O M A B R E J C A 
pomer i l i med sabo p r va i n 
druga četa. Zmaga la je prva 
četa na veselje k a k i h 70 na
vijačev. V počastitev dneva 
tabornikov smo 23. IV . v Me
k in jah prižgali vel ik tabor
niški ogenj i n izvedl i pro
g ram s pesmimi i n skeči. 
Udeležilo se ga je 91 članov 
odreda, pa tud i precej gle
dalcev se je nabralo nad sta
d ionom. Ze nas lednj i dan se 
nas je 28 odprav i lo na izlet 
v Be l o kra j ino , k jer smo v 
Semiču ob i ska l i pr i jazne do
mačine, s ka t e r im i smo že 
star i znanci . Preteklo poletje 
so članom našega odreda nu
d i l i streho i n hrano, ko smo 
pomagal i p r i gradnj i ceste 
p r i Sad in j i vas i . Ob zadnjem 
ob i sku je b i l a ta cesta že 
asfal t i rana i n s ponosom smo 
šli po njej . 

Sezona taborjenja se vsa
k o leto začne ob p ra zn iku 
dela. T u d i l an i smo o d 29. 
IV . do 4. V . razpel i svoje šo
tore v Kamniški B i s t r i c i . Ta
bo ra se je udeležilo 31 sta
rejših tabornic i n taborni
kov ter članov k luba . Naj
mlajši, 28 medvedkov i n če
bel ic , so ta tabor ob i ska l i 
30. IV . in se tako seznani l i 
z življenjem i n de lom na ta
bor jenju. T u d i l an i smo se 
udeležili pohoda ' o k r o g žice 
okupirane L jubl jane, k i je 
potekal 7. maja . 35 pedenj-
pedov je prehodi lo krajšo, 
pet k i l omet rov dolgo pot, 52 
starejših p a se je seveda po
mer i l o z deset imi k i l ome t r i . 
N a T r g u osvoboditve smo se 
zbra l i skupaj i n odšli v Tivo
l i , k jer je b i l t rad ic iona ln i 
shod tabornikov ' Slovenije. 
M a n j k a l n a m je edino le pra
por i n z zavistjo smo opazo
va l i odrede, k i so ime l i manj 
članov, a so svoj prapor i m e 
l i . 14. V . se je 20 tabornic i n 
tabornikov udeležilo taborni
škega ognja, k i ga je pr ip ra 
v i l a Z R V S , s katero že dolgo 
uspešno sodelujemo. V ma ju 
se je zvrst i lo tud i več tekmo
vanj . Dvajset medvedkov in 

čebelic se Je 15. i n 29. V . ude
ležilo področnega mnogobo
ja za M C v Sračji do l in i p r i 
L jub l j an i , k jer so se kar do
bro držali i n dosegl i celo še
sto mesto. Spreml ja lo j i h je 
sedem vodnikov, k i so b i l i 
po p rav i c i zadovol jni i n tud i 
prepričani v še večji uspeh 
v naslednjem letu. 36 tabor
n ikov i n klubovcev se je 24. 
V . pomer i l o med seboj v 
strel janju na strelišču p r i k i 
nu D o m . Seveda so zmagal i 
člani k luba Vese l i strički. 24. 
V . je po vsej S loveni j i pote
ka la akc i ja »TABORNIKI 
Z B O R — N A S P O Z D R A V TI
TU« . T u d i naš odred je so
deloval s pa t ru l jn im i tek i po 
kamniških u l i cah , s t aborn im 
ognjem i n s propagandnim 
taborom v Mek in jah . Akc i j a 
je b i l a zelo obsežna, uspeš
na, pa tud i dobro ob iskana. 
Udeležilo se je je 86 članov 
odreda. 19. V I . nas je 23 sed
lo na kolesa i n pognalo na 
Zbi l je , k i so bi le c i l j celo
dnevnega izleta. V ju l i j u se 
je začela glavna sezona, naj
pomembnejša v vseh tabor
niških odred ih . Tr i je člani so 
se ubdeležili iz leta Z IOS v 
M u t i , ke je traja l od 1. do 
11. V I I . 35 starejših taborni
kov se je 2. V I I . pomer i l o 
na mnogoboju v Olševku. 

23. V I I . pa se je 29 med
vedkov i n čebelic z o s m i m i 
v odn ik i odprav i lo n a svoje 
prvo letno taborjenje v Bo
h in j . T a m so preživeli nepo
zabni teden ob učenju v 
gozdni šoli, zabavi i n tekmo
vanj ih . Teden dn i v narav i 
j i m je dobro del , M a m i pa 
je za hrano skrbe la , da bol j 
n i mogla . Z a n j i m i se je v 
taboru O B G utabor i lo 28 ta
born ic , tabornikov i n klubov
cev. T i so v B o h i n j u nabira
l i praktično znanje deset d n i . 
10. I X . smo organiz i ra l i ak
ci jo »OČISTIMO K A M N I K « . 
31 se nas je zbra lo z v e l i k im i 
vrečami i n kren i l o po u l i cah 
i n p a r k i h K a m n i k a n a lov za 
odpadk i , odvrženimi n a ne
pravo mesto, škoda, da na
šega de la zdaj n i n ik j e r več 
opaz i t i ! Poleg teh akci j smo 
se udeleževali tud i drug ih 
pr ireditev, ko t je na p r imer 
spre jem Titove štafete, polo
žitev temeljnega k a m n a za 
nov i šolski center v K a m n i 
k u i n d rug ih . 

Zdaj se p r iprav l j amo za 
pr ihodnje obdobje, k i bo še 
uspešnejše, po lno akc i j , tek
movanj i n taborjenj . 

D A M J A N A P L E S N A R 

Decembra lani so učenci 
osnovne šole Toma Brejca po
slali Kulturni skupnosti Kam
nik prošnjo, da bi radi us
tanovili krožek oziroma sek
cijo. Kulturna skupnost je 
njihovi prošnji ugodila in ta
ko se vsak petek zbirajo v 
prostorih nad kavarno in de
lajo pod vodstvom mentorice 
Lojzke Kovač, likovne peda
goginje. 

»Učenci so sami začutili 
potrebo po izvenšolskem li
kovnem udejstvovanju,« je 
povedala njihova mentorica. 
»Kulturna skupnost jim je 
pomagala, delamo pa v okvi
ru likovnega društva Peter 
Loboda iz Domžal. Teh deset 
učencev, ki so že v tej sekci
ji, in tisti, ki se nam bodo 
še pridružili, bodo tudi .pod
mladek' za društvo Peter 
Loboda.« 

Kaj nimajo osnovne šole 
likovnih krožkov, kjer bi 
učenci lahko uresničevali svo
je potrebe in interese po to
vrstnem udejstvovanju? 

»Vem, da na gimnaziji ima
jo tak krožek, vendar člani 
hodijo le na razne razstave, 
praktičnega dela pa sami v 
bistvu ne opravljajo. Na os
novni šoli Toma Brejca je 
tak krožek bil — seveda ga 
imajo še tudi druge šole v 
naši občini. Vendar je prene
hal delovati, ko sem se zapo
slila v Homcu, kjer pouču
jem že drugo šolsko leto. Te
daj je imel ta krožek na os
novni šoli Toma Brejca šte
vilne razstave, udeležili smo 
se razstav tako v republi
škem kot tudi v zveznem me
rilu in dosegli lepe uspehe. 
Otroci so v tem krožku radi 
delali, niti eden ni odstopil. 
Bili so zelo homogen ko
lektiv. Niso se razvijali sa
mo v smislu likovne umetno
sti, temveč tudi osebnostno. 
Zavedali so se, da je vsaka 
nagrada pripadala vsem in 
so je bili vsi veseli. Res 
škoda, da je v nekaterih šo
lah premalo izvenšolskih de
javnosti, ki bi doprinesle 
svoj delež k razvoju otroko
ve osebnosti.« 

In kakšni so vaši 
pri delu te sekcije? 

načrti 

»V načrtu imamo najprej 
likovno šolo, skozi katero bo
do morali vsi. Začeli bomo z 
risbo, ki je osnova in nato 
prešli na grafiko. Spomladi 
bomo slikali tudi v naravi. 
Ko bomo imeli dovolj likov
nih del, bomo odprli razsta
vo nad kavarno, udeležili pa 
se bomo tudi raznih nateča
jev. Upamo, da se bo naše
mu delu pridružilo še več 
mladih, ki si želijo ukvarjati 
z likovno dejavnostjo. Seve
da bomo morali tudi ugoto
viti sposobnosti učencev iz 
različnih razredov, obenem 
pa upoštevati intrese otrok 
in izbrati take oblike dela, 
da vzbujajo v otrocih veselje. 
Vsekakor pa to ne sme biti 
šolski način, saj ta otroke 
odvrača. Zaenkrat se še uba
damo s problemom prosto
ra. Ta soba nad kavarno ni 
urejena kot likovni kabinet 
in moramo vse rekvizite no
siti s seboj.« 

Vsekakor je to eden red
kih in tudi zelo vzpodbudnih 
primerov, da so učenci sa
moiniciativno poiskali pot 
do določene — v tem prime
ru likovne — oblike delo
vanja. Seveda pa ostaja še 
vprašanje, zakaj so se učen
ci odločili, da pošljejo kul
turni skupnosti prošnjo za 
ustanovitev sekcije. Kaj jim 
šola ni mogla zagotoviti te 
izvenšolske dejavnosti? Res 
je, da bo ta sekcija imela 
večji obseg kot nek krožek 
v šoli, saj se bodo vsaj lah
ko vključili učenci iz različ
nih šol, pa tudi iz gimnazije. 
Lahko bi rekli, da je ta sek
cija precej velik korak na
prej v primerjavi s šolskimi 
krožki. Pa vseeno bi lahko 
enkrat »pobrskali« tudi po 
tem, koliko oblik izvenšolske 
dejavnosti — ta je konec 
koncev tudi eden od teme
ljev, na katerem gradimo na
šo celodnevno šolo — je le v 
programu in koliko jih aktiv
no deluje. 

SONJA HRIBOVŠEK 

Skupščina brez odziva 
13. decembra 1977 je b i l a v ma l i dvorani K i n a D o m s k u p 
ščina K l u b a študentov K a m n i k . I zvo l i l i smo novo predsed
stvo i n razrešili staro, spreje l i smo prog ram dela k l u b a v 
pr ihodn jem le tu . Nov i predsednik k l u b a je Bo j an Gobec, 
k i je že v prejšnjem mandatu nekaj časa vod i l k lub ko t 
vršilec dolžnosti predsednika. 

Z a vsako komis i j o smo 
spreje l i okv i r en p rog ram d e 
la , središčna točka vseh pro
gramov pa je delovna pro
slava pete obletnice k l u b a . 
Tako bo k u l t u r n a kom i s i j a 
p r ip rav i l a ob tej priložnosti 
ku l tu rn i teden, s ka te r im 
bomo pros lav i l i t ud i dan 
mladost i . V bližnji p r ihod
nost i se n a m obeta tud i ob isk 
fo lk lorne skupine France M a -
ro l t v K a m n i k u . K o m i s i j a za 
idejnopolitičho de lo i n infor
miranje bo skrbe la za obve
ščanje javnost i o de lu k l u b a , 
za pr iprav l janje t r i b u n i n 
predavanj ter spreml janje 
aktua ln ih družbenih dogod
kov. K o m i s i j a za L O i n D S 
bo osnovala i n m a r k i r a l a pot 
»Po stopinjah par t i zansk ih 
enot« v Kamniški občini i n 
taborjenje ob 25. ma ju . So-
cia lno-ekonomska komi s i j a bo 
spreml ja la kadrovsko i n šti-

Zakaj? 
»Tudi moje roke lahko pišejo, tudi moja glava lahko 
misli, tudi moje oči lahko gledajo, tudi moje srce 
zna ljubiti. 
Cemu nekateri menijo, da tega ne morem? Mar zato, 
ker je moja polt rumena? Ker je moja polt črna? 
Mar zato, ker je moja polt rdečerjava?« 
Tako se vprašujejo tisoče otrok, tisoče ljudi, ki niso 
beli. Tako se vprašujem jaz, čeprav sem bela. Zakaj 
nismo vsi enaki: črni, beli in rumeni? 
Mar zato, ker »mo se rodili drugačni drug od drugega? 

TANJA GRUNFELD 

pendi jsko po l i t i ko , športna 
komis i j a pa pr ip rav i l a šport
ne igre ob 5-letnici k l u b a 
ter p r i p rav i l a ekipe za mla 
dinske športne igre. K l u b je 
dob i l te lovadnico OS T o m a 
Bre j ca i n vse študente vabi
mo na rekreaci jo vsako n e 
deljo od 13.30—15.30. Tehnič
n a komis i j a bo pr ip rav l j a l a 
propagandni mater ia l , štu
dentski servis p a bo skrbe l 
za možno zaposlovanje štu
dentov. K a d r o v s k a komis i j a 
bo spreml ja la (ne )aktivnost 
članov k l u b a in skušala v 
delo k l u b a pr i tegn i t i čimveč 
študentov. Vse komis i j e so 
dolžne sodelovati m e d seboj 
ter s k o m i s i j a m i na OK 
ZSMS K a m n i k in podobn im i 
komis i j am i pri k l u b u študen
tov v Domžalah. 

Tudi na tej skupščini se 
je (kot že velikokrat) poka
zala stara slabost — neude
ležba študentov. Skupščine 
se je udeležilo le 35 študen
tov (nekaj več kot 10 % vseh 
študentov v Kamniku), kar 
nam je komaj zadostovalo za 
sklepčnost. Zato bo klub v 
bližnji prihodnosti pripravil 
okroglo mizo o aktivnosti 
študentskega kluba, ker bi 
res radi spoznali način, kako 
pridobiti študente v svoje 
vrste. 

IZTOK K U K E T 



DA JIH NE BI 
POZABILI 

Prav je, da se spomnimo ob jubilejih ljudi, ki 
so živeli v Kamniku ali pa so v Kamniku pustili 
svoja dela, na katera je ponosen slovenski narod. 
Zato je prav, da se spomnimo 

EMILA ADAMIČA 
slovenskega skladatelja, ki je kot učitelj poučeval 
slovensko mladino na kamniški štiriletni osnovni 
šoli od leta 1903 do 1909. Bil je zborovodja I. slo
venskega pevskega društva Lira, ki mu je posve
til tudi mnogo skladb; so v arhivu eminentnega 
pevskega zbora. Liri je posvetil tudi pesmi na be
sedilo slovenskega pesnika Simona Jenka »Dan slo
vanski« in »Nič o politiki«. Bil je v tem času tudi 
dirigent orkestra Narodne čitalnice, ki je imela 
svoje prostore v zgradbi, kjer je danes kavarna Ve
ronika. Cas njegovega bivanja v Kamniku je naj
plodnejše delovanje na kulturno-prosvetnem po
lju. Za življenjsko družico si je izbral domačinko 
Bano Keber. 

Lani, 25. 12. 1977 je slovenska kultura proslavila 
100-letnico njegovega rojstva. 

JOSIPA PLEČNIKA 
V letu 1977 je minilo 105 let rojstva in 20 let 

smrti velikega mojstra stavbarstva in največjega 
slovenskega arhitekta Josipa Plečnika. Njegova dela 
so tudi daleč prek meja naše domovine. Hradčani, 
ponos Prage, so urejeni po zamisli tega velikega 
mojstra. 

Tudi v občini Kamnik se lahko ponašamo, da 
imamo več umetniških del tega velikega mojstra 
stavbarstva. Naj jih omenim: zgradba železniške 
postaje v Kamniku, Kolodvorska ul. št. 4, ureditev 
notranjščine mnogih cerkva: frančiškanski samo
stan, v Nevljah in Stranjah. 

Mnoga mizarska in rezbarska dela sta po Pleč
nikovih zamislih izdelala mizarski mojster Franc 
Koncilja in rezbar Maks Bergant iz Kamnika. Moj
ster Plečnik je zelo rad prihajal v Kamnik. 

V. 

Detajl s p rapo ra kamniških gasilcev 

ROJSTVO VERONIKE 
DESENIŠKE 

Ob letošnjih številnih kulturnih prireditvah Si
rom Slovenije v počastitev 100-letnice rojstva Oto
na Zupančiča, enega največjih mož slovenske lite
rarne umetnosti, bi bilo prav, da bi tudi Kamničani 
primerno počastili spomin nanj. 

Ze dejstvo, da je Zupančič nekoč rad zahajal v 
Kamnik, kjer je nekaj časa tudi stanoval pri Vivo-
6u, v nekdanji gostilni »Pri vinski trti« v Parmovi 
ulici, je vsekakor tudi za nas pomembno. Na vrtu 
pred hišo, kjer še danes stoji kamnita klop, pa je 
ustvarjal tudi eno najlepših pesnitev Veroniko De-
teniško. 

Tudi kamniški gasilci, predvsem starejši, ga ne 
bodo pozabili, saj jim je znani pesnik na njihovo 
prošnjo leta 1928 napisal posvetilo oziroma verz, 
ki je z zlato nitjo vtkan v gasilski prapor: »Ne boj 
te za pomoč, ml bdimo dan In noč!« 

Prosimo občane, ki karkoli vedo o delu In živ
ljenju Otona Zupančiča, v času njegovega bivanja 
v Kamniku, da nam pošljejo svoj prispevek za ob
javo v prihodnji številki Kamniškega občana, kt bo 
v večjem obsegu posvečen tudi slovenskemu kul
turnemu prazniku. 

UREDNIŠTVO 

Vidervo lov i keramični krožniki so vzbudi l i vel iko zanimanje. 

AKVARELI 
IN KERAMIKA 

Ob koncu preteklega in v 
začetku letošnjega leta smo 
si v dvorani nad kavarno 
lahko ogledali Izdelke dveh 
priznanih domačih umetni
kov, akademskega kiparja In 
slikarja Aladina Lanca ter 
keramika Franca Vidervola. 

Ob otvoritvi razstave je 
številne navzoče pozdravila 
Mirina Zupančič, predsednica 
kamniške kulturne skupnosti, 
ki je hkrati v imenu vseh če
stitala jubilantu Aladinu Lan-
cuzanjegoco60letnico. Marko 
Juteršek pa je v svojem go
voru orisal življenje in vse
binski pomen del obeh umet
nikov. 

A lad in Lanc , k i je l ikovno 
umetnost študiral na akade
m i j i v Beogradu in na Du
naju, se je poleg k i p a r s k i h 
i n v zadnj ih desetletj ih pred
vsem s l i k a r s k i h prizadeva
n j ih , vrs to let ukvar j a l tud i 
s poezijo. Le-ta m u Je prine
s la že vrsto nagrad i n p r i 
znanj, m e d ka t e r im i vel ja 
omeni t i Prešernovo nagrado 
za najboljšo pesem, k i m u 
jo je leta 1947 pode l i la re
v i ja »Besede«. Z a pesem »Tr
stu« pa je pre je l prvo na
grado združenja fakultet v 
Beogradu. Nekatere njegove 
pesnitve pa so bi le predstav
ljene celo v gledališču i n na 
f i l m u . 

Lanc , k i Je razstavl jal že 
po večjih mest ih širše domo
vine, se n a m je tokrat pred
stav i l s s t rn jen im n i z om ak-
vare ln ih k ra j in , k i so i zpod 
umetnikovega čopiča nastaja
le predvsem v domačem kra
j u i n njegovi oko l i c i . 

»Za Lančeva akvare lna de
la je predvsem značilno, da 
se po vsebini , kot po ob l i k i , 
močno ločijo od de l števil
n i h znanih s lovenskih akvare-
l istov. V n j ih se odraža pred
vsem s l ikov i ta impres i ja , k i 
je v pravem nasprot ju s ka
kršnokoli dokumentarnostjo,« 
je med d r u g i m poudar i l M i r 
ko Juteršek. 

V posebno skupino obrtne 
dejavnosti , kot najstarejše 
gospodarske panoge, prav go
tovo spadajo lončarji i n ke
r a m i k i . Iz enega najbolj zna
n i h s lovenskih lončarskih ob

močij v Ribniški do l in i i z 
Rak i tn ice , p a izhaja tud i naš 
mojster keramike F ranc V i -
dervol . N a l jub l jansk i Umet
no ob r tn i šoli se je izučil za 
ke ramika . Po opravl jenem iz
p i tu za mo js t ra keramike je 
najprej služboval v l jubl jan
skem Dekor ju , nato pa v pe-
čarskem podjetju Opekarna 

A lad in Lanc , 60-letnik 

v R i b n i c i vse do vojne, ko 
se je pridružil par t i zanom. 
Po vo jn i je oprav l ja l števil
ne politične dolžnosti, leta 
1955 je nastopi l mesto direk
tor ja v kamniški Keramično-
kemični indus t r i j i , pet let ka
sneje pa je b i l izvol jen za 
predsednika občine. Številne 
odgovorne zadolžitve so m u 
jemale preveč časa, zato se 
je šele zadnje desetletje po
novno pog lob i l v svojo kera
mično umetnost. 

V i de r vo l n a m je na raz
stavl jenih keramičnih krož
n i k i h p r i kaza l številne ele
mente slovenske ornament i -
ke, zbrane i z različnih v i rov 
in časovnih obdobi j , k i pa 
j i h je sestavil v povsem no
ve kompozic i je . 

Pričakujemo, da se bo 
mojster V ide r vo l s svo j im iz
r edn im znanjem s področja 
keramične in lončarske umet
nost i v bodoče p r i s l ikan ju 
na svoje izdelke še bolj po
sveti l i z v i rn im omamen tom 
svojega rojstnega kra ja . Z a 
to lončarsko in keramično 
umetnost je namreč značilno, 
da se p r i njej ob l i ka i n oma -
ment na i zde lku spajata v 
neločljivo celoto. 

M . JANČAR 

MARIJA KLAVGIC 
NJENIH 90 LET 

12. januarja 1978 je prazno
vala devetdeseti rojstni dan 
Klavčič Marija, mati padlega 
komandanta Prešernove bri
gade Klavčič Silva-Silvana. 

V času, ko se s hvaležnost
jo spominjamo ljudi, ki so 
se še prav posebno izkazali v 
borbah minule svetovne voj
ne, vse preveč pozabljamo 
vlogo matere, ki jo je odigra
la pri vzgoji svojih sinov. 

Trpljenje jo je utrjevalo od 
njenega dvanajstega leta, ko 
je odšla Iz Kršana v Istri za 
kruhom. 

Preživela je dolgotrajno be
gunstvo prve svetovne vojne. 

Svojega moža, koroškega 
borca, je pokopala v Kamni
ku 1935. leta. Preživela je dol
ga leta okupatorjevega izgnan
stva v Forth pri Nurnbergu. 

Srečno se je vrnila, a bole

čina, da Silvana nt več, je os
tala vedno prisotna. 

V njenem devetdesetem le
tu jo je portretiral akadem
ski slikar Lojze Perko In nam 
ohranil lep spomin na zaved
no Istranko. 

B. M. 

PROSTORSKA 
STISKA 

Z novim letom sta se 
Kamniški muzej in Ljud
ska knjižnica Kamnik 
združila v novo delovno 
organizacijo, ki se poslej 
imenuje Kulturni center 
Kamnik. Združitev so na
rekovali ekonomski razlo
gi in tudi malo število za
poslenih. Seveda je dejav
nost obeh enot ostala ne
spremenjena. 

Kamniška knjižnica je v 
času 15 let, odkar je sa
mostojna kulturna ustano-
va, doživela veliko spre
memb. Iz neustreznih pro
storov nad kavarno se je 
preselila v sedanje prosto
re, ki so mnogo bolj pri
merni za njeno poslanstvo. 
Nakupili so tudi veliko no
vih knjig. Ob ustanovitvi 
so imeli 6.500 knjig, danes 
pa se stiska v preozkih po
licah že 30.000 knjig. Vse 
knjige so razdeljene v več 
oddelkov: 

Vedno več novih knjig, 
ki so jih kupovali, je kaj 
hitro povzročilo pomanj
kanje prostora. Zato so 
morali stisniti police, uki
niti čitalnico, te dni pa bo
do prisiljeni zapreti še 
študijsko sobo. Po norma
tivih pa bi morali Imeti 
vsaj 70 kvadratnih metrov 
čitalniške površine. Izra
čunali so, da bi morala 
imeti knjižnica vsaj še 
500 kvadratnih metrov, se
daj pa je na razpolago 180 
kvadratnih metrov. Načr
tovana gradnja prizidka k 
start stavbi je najbrž od
padla, upanje na nove pro
store v programiranem 
poslovnem i n kulturnem 
centru pa je bolj v obla
kih. 

V primerjavi z letom 
1962 se je število izposoje
nih knjig potrojilo. Lani 
so si izposojevalci, obis
kov je bilo 19.680, izpo
sodili 28.655 knjig, število 
bralcev zadnja leta ne na
rašča več. 

Lani so uspeli kupiti 
2.360 knjig. Redno kupuje

jo po pet izvodov novitet 
in po dva izvoda strokov
nih knjig. Toda to pomeni 
tudi novih 30 tekočih met
rov polic, torej stiska je 
vedno hujša. 

Odkar deluje kulturna 
skupnost, ki financira de
javnost knjižnice, je z de
narjem nekoliko lažje. Ne
kaj tudi primakne komite 
občinske konference ZKS, 
ki sofinancira oddelek z 
marksistično literaturo. 

Povedati je treba, da je 
kamniška knjižnica med 
uvejenejšimt občinskimi 
knjižnicami v Sloveniji. 
Prerasla je začrtane okvi
re in kazalo bi ji postavi
ti nove naloge in kvalitet
nejše cilje. Morda bi kaza
lo v Kamniku prirejati 
knjižne razstave, kar dela-
jo v razvitejših središčih. 

Tudi strokovnost delav
cev, ki so delali v knjižni
ci, ni bila ustrezna. Nizki 
osebni dohodki pa so še 
pomagali pri hitri menja
vi zaposlenih. Po posredo
vanju kulturne skupnosti 
je bilo le bolje, čeprav vsi 
zaposleni le nimajo ustre
zne izobrazbe. Boljše pa je 
stanje v petih podružnič
nih knjižnicah, kjer je tu
di dejavnost zelo živahna. 

Ob koncu moramo ome
niti program odbora »Akci
ja komunist«, ki deluje 
pri občinski konferenci 
ZKS, in predvideva tes
nejše sodelovanje ljud
skih, šolskih in tovarniš
kih knjižnic. Z vzajemnim 
vzpodbujanjem bi bilo po
trebno skrbeti za strokov
ni dvig knjižnic, vzpodbu
jati pomembnost teh us
tanov in poživiti zanima
nje za leposlovje ter druž
boslovno knjigo. Nekaj je 
na tem področju že storil 
kamniški klub samouprav-
Ijalcev, ki bo namenil zna
ten denar za nakup druž
boslovne in strokovne lite
rature za samoupravijalce. 
Tudi te knjige naj bt bile 
začasno v marksističnem 
oddelku. 

Mar i j o Klavčič Je upodob i l 
tudi znani s l i ka r Lojze Perko 

Novoletni koncert 
Zadnji torek v preteklem letu 

so se prizadevni glasbenlkt-
amaterjl, člani Simfoničnega 
orkestra Domžale - Kamnik, 
spet predstavili kamniškemu 
občinstvu. 

Tokrat je dirigent prof. To
maž Habe na odru združil 
dva zbora; iz svetovne glas
bene literature je izbral de
la, ki zahtevajo vokalno-tn-
strumentalno predstavitev. 

Prvič se je na našem odru 
predstavil mešani pevski zbor 
Svuboda Mengeš, kt je v krat
kih časih svojega obstoja po

kazal sposobnost Izrazite in 
precizne pevske Interpretaci
je. 

Najbrž nI naključje, pa tu
di prost vstop ne (kamniška 
Kulturna skupnost je poklo
nila ta koncert občanom), da 
so Kamničani do zadnjega 
napolnili dvorano kina Dom. 

Številen obisk in spontano, 
dolgotrajno ploskanje sta do
kaz, da si je amaterski sim

fonični orkester že ustvaril 
svoje občinstvo, ki ob njego
vih nastopih doživlja prelepe 
glasben* trenutke. 



Ob sprejemanju samoupravnih aktov v TOZD 

Sporazum 
še pravi čas 

Z a nami je 31. december, torej dan, ko naj b i v vseh 
T O Z D spreje l i vrsto samoupravnih aktov, k i b i b i l i uskla jeni 
z zakonom o združenem de lu. N a ta da tum so opozarjale 
vse družbenopolitične organizacije i n delegatske skupščine 
ter še posebna komis i j a za spremljanje uresničevanja za
kona o združenem delu, k i deluje p r i občinski skupščini. 
Vendar so po ocenah občinskega s indikalnega sveta povsod 
k delu pr i s top i l i zelo resno in vse kaže tud i temelj ito. 

V kamniški občini je 4-1 
de lovnih organizaci j i n sa
moupravn ih delovnih skupno
s t i . M e d n j im i je le šest ta
k i h , k i imajo v svojem se
stavu T O Z D ; teh je skupaj 
15. Prav tako deluje v naši 
občini 7 T O Z D v sestavu or
ganizacij združenega dela, k i 
imajo sedež izven K a m n i k a . 

Po pcda tk lh občinskega sin
dikalnega sveta je sprejema
nje samoupravn ih sporazu
mov in drug ih samoupravnih 
splošnih aktov, v sk ladu z 
določili zakona o združenem 
delu, skora j končano. V ob
čini je le ena večja i n t r i 
manjše delovne organizacije, 
k i svoj ih obveznosti niso iz
vršile. T u d i za te velja, da 
bodo v januar ju nadoknadi l i 
zamujeno. 

De lovni l judje so se o svo
j i h samoupravnih ak t ih odlo
čali na referendumih, p r i če
mer lahko ugotovimo, da so 
b i l i le r edk i p ro t i predlože
n i m i n javno i zob l ikovan im 
pred logom. Skora j vsi so 
spreje l i samoupravn i spora
z u m o zdiruževanuj dela de
lavcev v T O Z D i n samo
upravne akte, M urejajo de
l itev čistega dohodka i n oseb
n i h dohodkov delavcev. B r e z 
s lednj ih dveh namreč ne bo 
mogoče izplačati j anuarsk ih 
osebnih dohodkov. Zato so 

tud i prav vs i s temi samo
upravn imi akt i pohite l i . 

V okv i ru občine so se pred
s tavn ik i družbenopolitičnih 
organizaci j in občinske skup
ščine dogovor i l i , da bodo 
imenoval i posebno strokovno 
komis i jo , k i naj b i ocenje
vala sprejete samoupravne 
akte v organizaci jah združe
nega dela. 

Ob koncu moramo še do
dat i , da smo v skoraj vseh 
naših organizaci jah združene
ga dela zadost i l i določilom 
zakona o združenem delu. 
K o t na d lani pa se nam za
stavlja vprašanje, a l i n i b i l 
v nekater ih sredinah pr is top 
preveč formalističen? In na
dalje, a l i smo res v vseh 
organizaci jah združenega de
la v javno razpravo pritegni
l i nalširši k rog delavcev, k i 
zagotavlja k a r najboljše re
šitve tud i v praks i? 

Zakon o združenem delu 
posveča največ pozornost i 
dohodkovn im odnosom i n de
l i t v i skupnega p r ihodka vseh 
udeležencev v reprodukci j 
skem procesu po vloženem 
denarju i n delu. Prav o teh 
odnosih i n sporazumevanju 
med različnimi O Z D bo še 
živahna razprava. Dohodkov
na povezanost bo zato v na
slednj ih obdobj ih predmet 
našega skupnega delovanja. 

- j 

Se po ldrug i mesec nas loči od dne, ko bomo n a voliščih 
po ln i l i skr in j i ce . 

Prijateljsko srečanje 
S t r e l c i Opčin in K a m n i k a so se 13. novembra 1977 s r e 

čali na pr i ja te l j skem tekmovanju na Kamniškem zračnem 
strelišču. S D »Polet« iz Opčin so zastopal i Fuoko L i l j ana , 
C a r l i Rad ivo j i n Ma la l an Egon , Kamničane p a B u r j a , Badej , 
Repič i n Podgorn ik m l . 

Zmaga l i so domačini z rezul tatom 1486 krogov, gostje 
so dosegl i 1427 krogov. 

C i l j tega srečanja je b i l a večja pr ipravl jenost n a tekme 
i n krepitev pr i jate l jstva med stre lc i sosednj ih držav. 

T a k i h i n podobnih srečanj s i v K a m n i k u želimo še več! 
I rena V i d m a r 

P r o d a m komfor tno dvosobno stanovanje v novem b l o k u 
na Tunjiški cesti v K a m n i k u . Nas lov dobite na oglasnem 
odde lku uredništva, Japl jeva 6. 

KAMNIŠKA K R O N I K A 
POROKE 

Ivo O R E H O V E C , kmečki delavec iz Zg. Mobnlka 3, star 
25 let i n M a r i j a F L O R J A N C I C , de lavka i z Loke , s tara 21 let. 

SMRTI 

Občanova metla 
Spet je prišlo i n tud i odšlo novo leto ter novolet

n i p ra zn ik i z vsem kar sapda zraven. V K a m n i k u 
je b i lo letos zaradi splošne štednje precej , vsaj na 
zunaj, skromno , skoraj neopazno. M i n i l je vel ik po
sek smrek ic za novoletne jelke, ob kater ih smo s i 
i z r ek l i dobre želje, da l i dar i la — prišel je dedek 
Mraz . Da , dedek Mraz , dobr i , s tar i dedek s po ln im 
košem dar i l za vse otroke. A l i res za vse? 

Saj to je t isto. Res za vse? Za vse enako? Pu
st imo tu ob s t rani različne vsote, k i so j i h podjetja 
nameni la za obdaritev otrok svoj ih delavcev, pust i 
mo na s t rani različne vrednost i da r i l , k i so b i la 
namenjena morda bolj staršem kot pa o t rokom — 
otroc i ne cenijo dar i l po n j ihov i denarni vrednost i , 
ampak po tem, kako in zakaj so j i h dob i l i . Vpra 
šajmo se raje, ko l iko časa bo še trajalo, da bodo 
nekatere otroške oči sijale od sreče, ko bodo ro
čice sprejemale dar i l a , medtem ko bodo druge oči, 
ravno tako otroške, prikrajšane za ta si jaj . K d o 
bo poskrbe l za otroke nezaposlenih, upokojencev, 
kmetov i n še nekaterih? Zakaj morajo b i t i nj iho
v i otroc i prikrajšani za drobne radost i i n srečo ob 
novem letu? 

Naj ne dolgovezim napre j . M o r d a b i se dalo o 
tem razmis l i t i i n naj t i rešitev v okv i ru s ind ikata . 

D P M , S IS , S Z D L , krajevne skupnost i i n še kje. 
Skora j leto d n i je še časa. Zato naj b i se ne 

dogajalo več, da b i nekater i o troc i dob i l i po dve 
da r i l i , ker sta pač oba rodite l ja zaposlena, drug i 
o t roc i pa nobenega, ker b i se le žalostih' ob sreči 
drug ih . K . N . 

K d a j dedek M r a z za vse otroke? 

Delavni mladinci 
v Tuhinju 

Čeprav je že novo koledar
sko leto, se vseeno ustav imo 
in poglejmo nekatera dogaja
nja i n delo, h kateremu smo 
pr ispeva l i delček našega t ru
da. 

Naša osnovna organizaci ja 
se največ udejstvuje na k u l 
turnem, športnem i n zabav
nem področju. 

D r a m s k a skup ina se je že 
v januar ju predstav i la doma
čemu o d r u z de l om J a k a 
Stoka: Tr i j e telički. Gosto
va l i so tud i po drug ih kra 
j i h : v B lagov i c i pod Troja
nami , N o v i Štifti na Štajer
skem i n Smar tnem ob Dre
t i . 

V februar ju smo se p r id ru 
žili praznovanju slovenskega 
kul turnega p razn ika i n praz
n ika K S Zg. Tuh in j . 6. febru
arja smo organiz i ra l i že d ru 
gič pohod na Oseke na Me-
n in i p l an in i , k jer je b i l a v 
let ih N O B huda borba Slan-
drove brigade s sovražniki. 
Padle smo počastili s krat
k i m k u l t u r n i m programom. 
12. februarja smo organizira
l i pros lavo na Lazah . Recita-
tor j i so pokaza l i , da so kos 
tud i zahtevnim Prešernovim 
tekstom. 

V mar cu smo preskrbe l i , da 
so na svoj račun prišli tud i 
t i s t i , k i se zanimajo za smu-
ške polete. Organ i z i ra l i smo 
izlet i n udeleženci so b i l i 
zadovol jni z n j i m . 

Pokazalo se je, d a delo na
še osnovne organizaci je poz
najo t u d i izven K S Tuh in j , 
saj so povab i l i k sodelovanju 
našo rec i tac i jsko skup ino na 
proslavo v Rak i t o vcu . 

Sodeloval i smo še p r i šta
feti mlados t i , pa n a pros lav i 
v počastitev T i t o v ih i n par
t i j sk ih jubi le jev, k i ' je b i l a 
maja na Lazah . Letos je O O 
Z S M S Zg. Tuh in j ustanov i la 
tud i foto-klub, k i bo še l e 
tos dob i l svoje prostore i n 
začel delovat i . 

Športno področje je nekol i 
k o manj prišlo n a svoj ra
čun. Nogometn i k l u b »Me-
nina«, k i deluje na področju 
naše osnovne organizaci je je 
organiz i ra l dva nogometna 
turn i r j a , a j i m Je vreme n e 
ko l i ko ponagajalo. 

Ce se neko l iko pog lob imo 
v naše delo, ugotov imo, d a 
se vse suče le ok rog k u l 
turnega udejstvovanja, nekaj 

A lo j z B A L O H , kmet i z Malega H r i b a , star 76 let, 
A n t o n C E N C E L J , upokojenec iz Okroga , star 83 let, 
E l i z abe ta D R O L C , gospodinja i z Okroga , s ta ra 85 let, 
Janez H O M A R , kmet iz Podhrušfce, star 79 let 
Marija H R I B A R , gospodinja iz Ma lega H r i b a , štora 83 let. 

Obveščamo vse dopisni
ke In sodelavce Kamniške
ga občana, da bo nasled
nja številka izšla v četr
tek 23. februarja. Zato vas 
prosimo, da svoje prlspev. 
ke pošljete na uredništvo 
najkasneje do srede 15. 
februarja. 

Uredništvo 

smo nared i l i na zabavnem 
področju, mnogo premalo pa 
na področju športa, da o 
idejnopolitični dejavnosti 
sp loh ne govorimo, saj je v 
osnovni organizaci j i sp loh n i . 
Sodelovanje z d rug im i orga
n izac i jami i n društvi je ka r 
zadovolj ivo, saj smo spozna
l i , da brez mladincev mars i 
kaj ne b i b i l o organiz irano, 
tako kot je b i l o . Predvsem 
b i b i le proslave dost i bol j 
revne, brez naših recitaci j b i 
b i lo mars ika j manj privlačno. 

V pr ihodnje bomo poskuša
l i bolje organiz i ra t i športno 
akt ivnost , saj se približuje 
z imska sezona, ko je dost i 
možnosti za uveljavitev. 

J . K . 

V Eti vrtnine v nadstropja 
Prazn ik republ ike i n praz

n ik E T E , k i ga prizadevne 
delavke kamniške živilske in
dustri je praznujejo v spomin 
na preselitev v novo tovarno 
leta 1963, so v E T I obeležili 
z novo delovno zmago. Dolgo
letna sodelavka M a r i c a Grz in -
čič je prerezala t rak pred 
vhodom v novo v isoko regal-
no skladišče, k i so ga letos 
zgrad i l i . 

Novo skladišče je v isoko 
11 metrov i n i m a 1500 kva
dra tn ih metrov uporabne po
vršine. Vse skladišče je o p 
remljeno s sodobn im i regali 
i n v n jem je prostora za več 
kot 5 mi l i j onov kozarcev vlo
ženih v r tn in . V s a dela so ve
l jala več kot 13 mi l i jonov di
narjev, poleg lastnega denar
ja pa so del pr ispeva l i še 
kamniška podružnica Ljub
l janske banke i n l jub l janski 
S M E L T , k i je b i l tud i nosi

lec celotnega inženiringa. 
Skladiščni objekt predstav

l ja šele polovico bodočega 
skladišča, k i bo sta l v po
daljšku sedanjega. V njem 
bo poleg v isoko regalnega 
skladišča še pak i rn i ca i n od 
prema gotovih izdelkov. 

Zelo bogata letošnja leti
na v r tn in i n čvrsti kooperant
s k i odnos i s kme t i j sk im i za
drugami , komb ina t i i n s k u p i 
n a m i kmetov -— kooperantov 
so zagotovi l i zadostne ko l i 
čine surov in , k i so j i h letoš
njo sezono predelale pr idne 
roke delavk. Skupna proiz
vodnja bo dosegla skoraj 
10.000 ton gotovih izdelkov, 
kar je dodobra napoln i lo E t i -
na skladišča. To bo tud i za
gotovilo, da s lovenski potroš
n i k i letos ne bodo ostal i brez 
k i s l i h kumar i c , rdeče pese, 
papr ike i n d rug ih vloženih 
v r tn in . —j 

V kamniškem zdravstvenem domu niso le pred okencem za številke dolge vrste, temveč so 
bolniki navajeni čakati tudi pred laboratorijem, kjer se vrata včasih po pol ure ne odpro, 
pa čeprav je čas odvzemov krvi za preiskave. 

_ J J H J | 

Star sem 95 let in upam, da bom kaj kmalu dočakal svojega naslednika. Ta optii 
hko veje samo lz sklepov ene izmed lanskih sej skupščine SIS za varstvo pred požarom v 
Kamniku, ki so podprti na sejah Izvršnega sveta, sveta za ljudsko obrambo, varnost ta 
družbeno samozaščito ter s strani družbenopolitičnih organizacij, da se v Kamniku prične 
z izgradnjo doma, za vse komponente splošnega ljudskega odpora in družbene samozaščite 
V tem domu naj bi poleg omenjenih komponent našli svoje mesto tudi gasilsko društvo 
Kamnik, občinska gasilska zveza in SIS za varstvo pred požari. Za izgradnjo doma požarna 
skupnost namenja del sredstev, namenjenih za njeno redno dejavnost, potrebno pa bo zdru
žiti sile in sredstva tudi ostalih dejavnikov, da tak dom v Kamniku čim prej zgradimo. 



Zdravstvo v Komendi 
Kda j zopet zdravn ik v Ko 

mendi? To je vprašanje, k i 
ga vedno bolj pogosto po
stavljajo k r a j a n i Komende 
in okol ice . O tem prob lemu 
Pa je razprav l ja la tudi dele
gacija, k i je postavi la delegat 
sko vprašanje na zboru K S 
občine K a m n i k ter dala pr i 
pombo k izvajanju družbe
nega p lana zdravstvene skup
nosti občine v letu 1978. 

Ambulanta v K o m e n d i je 
ord in i ra la enkrat tedensko, 
vendar pa so jo iz določe
n ih vzrokov u k i n i l i . Prosto
r i v ka te r ih je delovala ambu
lanta za splošne preg.ede so 
b i l i p r i m e r n i , tako, da to 01 
b i l v z rok ukin i tve . 

K S K o m e n d a i m a s K S Mo
ste i n Križ preko 4000 pre
bivalcev od tega je 300 upo
kojencev, k i le težko obisku
jejo ambulanto v 7 k m od
dal jenem K a m n i k u . Prob lem 

je predvsem zarad i s labih 
avtobusnih zvez, k i prav t i
s t im l judem, k i so najbolj 
potrebni zdravniških uslug 
otežkočajo obisk ambulante 
v K a m n i k u . 

P rek k r a t k i m je obiskala 
zdravstveni dom v K a m n i k u 
delegacija K S Komende z na
menom, da seznanijo odgo
vorne o nujnost i i n potrebi 
zdravn ika na področju Ko
mende. Odgovor, k i so ga 
prejel i za občane n i b i l za
dovol j iv . Pomankanje zdrav
nikov i n finančna sredstva to 
naj b i b i l po nj ihovem mne
n ju glavni vzrok ukini tve 
ambulante v K o m e n d i . Se
veda bo potrebna rešitev ne 
samo zdravn ika temveč tu
d i zobozdravnika — kdaj pa 
bo rea l i z i rana ta rešitev — 
to pa je zaenkrat odprto 
vprašanje. 

K . J 

V krajevni skupnost i Komenda so aktivne razprave delega
tov rodi le že mnogo uspehov, prob lemov pa seveda tud i tu 
rae zmanjka . To so dokaza l i razpravl javci na novembrskem 
sestanku delegacije K S , k i so med d r u g i m obravnaval i tud i 
Prob lemat iko zdravstva v občini. 

Volčji potok 

Pred nov im letom je delegacija krajevne orga
nizaci je Z B Dup l i ca ob iska la najstarejšega vaščana 
v R u d n i k u 85-lefcnega Antona Andre jka . Ob tej p r i 
l i k i so m u zaželeli zdravja i n zadovoljstva v no
vem letu. 

Delegaci ja krajevne organizaci je S Z D L Volčji 
potok p a je 4. januar ja ob iska la Antoni jo Cerar , k i 
je prav ta d a n praznovala svoj 98. ro js tn i dan. V s a 
nasmejana se je še dobro spominja la , kako so živeli 
v m l a d i h let ih. Pr ipovedovala je, k a k o so v z imsk ih 
dneh p r a l i v tekoči m r z l i vodi . Spomin ja la se je še 
nekater ih po imenu, k i so prosjačili od hiše do 
hiše, p r i t em p a rek la , da se je danes vse to spre
meni lo . 

Obadva sta b i l a obiskov zelo vesela i n se zahva
l jevala za sk r omna dar i l a . 

S takšnimi ob i sk i b i b i l o treba še nadaljevati . 

K A . 

društvo upokojencev iz K a m n i k a je tud i letos povabi lo 
I41 Počastilo svoje člane, k i so v tem letu praznova l i 80, 90 
jO več let ro jstva. N a svečanosti se je zbralo 49 starejših 
'laniov i n tri je p a r i zlatoporočencev. V s i povabl jeni so se 
0 , 0 pr i j e tnem srečanju spros t i l i i n nekater i t u d i veselo za
plesal i , med n j i m i 90-letna M a r i j a M o d r i j a n iz šmartnega 
v Tuh in ju i n 98-letni S i m o n Žavbl iz Zgornjega Tuh in j a (na 

ter 944etna Antoni ja A lbreht i z K a m n i k a . 

Dejavnost 
društva 

invalidov 
Društvo inval idov K a m n i k 

deluje že sedmo leto. Včla
njenih imamo okrog 600 in
val idov III., I I . i n I. kategori
je. Društvo s i pr izadeva s po
močjo družbenopolitičnih or
ganizacij i n socialnega skrb
stva skrbet i za prob lemat iko 
inval idov. Dolgo smo imel i 
skromne poslovne prostore v 
Zdravstvenem domu v K a m 
n i k u . Sedaj smo pa dob i l i 
nove prostore na Ka juhov i 11 
ob Zavodu za zaposlovanje 
in G lasbeni šoli. Uradne ure 
bodo tud i dopoldne. K d o r še 
n i član, naj se pr i jav i v nov i 
p i sarn i a l i p r i predsedniku 
F r a n c u T r d i n u v prodaja lni 
P l an ika K a m n i k . P o vseh 
O Z D bomo organiz i ra l i akt i 
ve zaposlenih inval idov i n v 
kra jevnih skupnost ih . Razši
r i t i moramo poverjeniško 
mrežo na terenu. I. J . Zasneženi mestn i griči so zaživeli. 

»Otroške misli" 
nagrajene 

N a zadnjem republiškem srečanju plonir jev-dopisnikov. ki 
je bi lo v Posto jn i že devetič po vrs t i , so tud i ocenjevali šol
ska p i on i r ska glasi la. Tega srečanja so se udeležili tud i 
p ion i r j i — dop isn ik i i z stranjske osnovne šole, ki izdajajo 
svoje glasi lo »Otroške misli«. Uredništvo P ionirskega l i s ta 
kot organizator i n pokrov i te l j srečanja, je ocenjevalo naj
boljša glasi la i n podel i lo nagrade. 

Nagrado za najboljšo l ikov
no opremo med vsemi pionir
s k i m i šolskimi g las i l i v Slo
veni j i , k i j i h je b i lo v Postoj
n i k a r 163, so preje l i stranjs-
ske »Otroške misli«. L ikovne 
pr ispevke v šolsko glasilo 
s t ran jsk ih pionir jev je pr ipra 
v i l l i kovn i krožek, k i uspeš
no deluje na šoli i n učenci 
nižjih razredov. 

N a srečanju v Posto jn i so 
predstavnik i zavoda S R S za 
šolstvo i z r ek l i pr iznanje 
s t ranjsk i šoli za sodelovanje 
na tekmovanju za najboljša 
šolska glasi la i n l ikovna dela 
z jubi le jno temat iko ob 40-let 
n i c i ustanovitve K P S i n 40-let-

n i c i p r ihoda tovariša T i t a na 
čelo parti je. Ob teh jub i l e j ih 
so v osnovni šoli Stranje iz
da l i posebno številko »Otroš
k i h misli« i n prav ta nj ihova 
številka je b i l a deležna p r i 
znanja. 

Uredn ica »Otroških misli« 
je H e l m a Žlindra, v g las i lu pa 
sodelujejo učenci vseh razre
dov. Najbol j pr i zadevni dopi-

I sn ik i so se udeležili srečanja 
| v Posto jn i . 

P r i zadevn im l i k o v n i k o m i n 
dop i sn ikom iz Stranj i skreno 
čestitamo. Naše čestitke velja
jo tud i n j ihov im mentor jem. 

Prva razstava ptic 

Iz špitaliča 

Svetlejše novo leto 
D a n pred nov im letom je b i l a dana v p r i k l o p 

nova trafo postaja v zaselku Jastrobl je , K S Spitalič. 
P o več kot letu i n po l prizadevanj za pr idobi tev so
glasij n a m je vendar uspelo v mesecu avgustu, da 
smo lahko pričeli z gradnjo 1500 m dal jnovoda i n 
p a nove T P . 

Težave so bi le predvsem za pr idobi tev soglasja 
p r i republiški skupnost i za ceste, ker je območje 
naše K S nižinski predel , je b i l vse do nedavnega 
rezervat za h i t ro cesto. S to T P postajo je tret j ina 
gospodinjstev v K S Spitalič dob i la močnejšo elek
trično napetost. Tako so v Jastrob l jah luči svetlejše, 
p a tud i s t ro j i se sedaj vr t i jo podnevi . 

P reured i l i smo tud i nizkonapetostno omrežje ter 
javno razsvetljavo v Jastrob l jah i n špiitaliču. V s a 
fizična dela so oprav i l i občani prostovol jno, druga 
dela pa je oprav i lo e lektro Celje, k i se j i m za nj i 
hovo prizadevnost lepo zahval jujemo. Preds tavn ik i 
e lektro Celje so n a m ob l jub i l i , da bodo v le tu 1978 
pričeli z gradnjo T P v Okrogu , ker je napetost k r i 
tična tud i v tem kra ju . 

Naj omen im, da smo v naši K S imenoval i v letu 
1977 nov odbor za L J U D S K O O B R A M B O i n D S ZA
ŠČITO, k i je izdela l svoj ob rambn i načrt. P r i tem 
pa n a m je vel iko pomagal tov. Simčič, za k a r se m u 
zahvaljujemo. M l a d i n neizkušen odbor je v vo jn i 
vaj i »JESEN 77« akt ivno sodeloval. Ze v p r v i fazi 
pr iprav l jenost i , k o so p lav i zasedl i vzhodni de l naše 
domovine, je odbor ak t i v i ra l vse za obrambo K S . 
K o pa so p lav i zasedl i območje K S , je odbor menjal 
svoj sedež i n se prese l i l na vojno lokaci jo. Delo od
bo ra je potekalo i legalno vse do konca vaje. 

L a h k o t r d im , da so odbor kakor tud i v s i , k i so 
sodeloval i v tej vaj i v K S , vestno oprav i l i svoje d e 
lo . 

Odbor za IX) i n D S se zahvaljuje vsem občanom 
K S za nj ihovo sodelovanje i n neoporečnost v izved
b i vaje »JESEN 77«. Z željo, da b i se še v naprej 
izpopolnjeval i ter b i l i p r iprav l j en i , vsak h i p bran i t i 
našo neodvisnost i n vse dobrine, k i smo s i j i h p r i 
dob i l i v naši samoupravn i socialstični družbi. 

M . Z lebnik 

Varujmo človekovo okolje 
Konec novembra je kamni

ško društvo za varstvo in 
vzgojo pt ic pr i red i lo razsta 
vo pt ic v počastitev dneva 
republ ike i n varstva okol ja . 

Društvo je b i lo ustanovlje
no pred le tom d n i na pufoodo 
nekater ih članov, k i so b ih 
pred tem vključeni v podob
no društvo v L jub l j an i . Po 
pr is topu nekater ih nov ih čla
nov, k i so že prej goj i l i pti
ce, šteje danes društvo 17 pr i 
zadevnih članov. 

Svojo prizadevnost niso po
kaza l i le s skrbno pripravlje
no razstavo v pros to r ih os
novne šole T o m a Bre j ca 
temveč tud i z udeležbo neka
ter ih n j ihov ih članov na le
tošnjem republiškem tekmo
vanju v P tu ju , k i ga je or
ganiz irala tamkajšnja samo
upravna interesna skupnost 
za varstvo človekovega oko 
l ja . N a tem tekmovanju sta 
dva kamniška člana prejela 
v isoko priznanje. Juraj V in-
kovič je zasedel prvo me
sto v ko lekc i j i za posa
mezno i n najlepšo papigo-
nimfo , Anton T u r k pa se je 
uvrs t i l na tretje mesto v ko
lekc i j i p t ic . 

N a razstavi , k jer je bi lo 
oko l i 300 pt ic smo s i lahko 
ogledali različne vrste k r i 
žancev, papig i n kanarčkov. 
V društvu samem pa so ime
l i p red tem tudi d ip lome oce

ne pt ic , k i so ga oprav i l i 
posebni s odn ik i in pode l i l i 
najboljšim članom-gojiteljem 
ptic. M e d člani imajo tud i p r i 
p ravn ika za sodn ika p r i oce
njevanju pt ic , k i bo po op
ravl jenem i zp i tu postal samo
stojen sodnik i n bo ocenje
va l ptice tud i v osta l ih slo
venskih društvih za varstvo 
in vzgojo pt ic . 

P rvo tn i c i l j kamniških goji-
teljev pt ic i n članov društ
va pa vsekakor n i vzgoja no
v ih vrst pt ic , temveč j i m je 
prvotnega pomena i n vodi lo 
zavarovati ptice i n človekovo 

\ okolje p red nekater imi škod
l j i v im i vp l i v i , k i je ob na
raščajočem onesnaževanju v 
vedno večji nevarnost i . T a 
pr izadevanja društva poteka
jo tud i v sodelovanju s šol
sko mlad ino i n lovc i , s ka
te r im i bodo vsako z imo 
skupno postav i l i k rm i ln i c e 
na področja, k jer se največ 
zadržujejo ptice, spomlad i 
pa bodo p r i p r a v i l i tud i va
l i ln ice za nov ptičji r od . 

Razstavo, k i je b i la p r va 
tovrstna razstava v K a m n i 
k u i n dobro ob iskana, so 
društvu omogočili s svojo 
pomočjo de lovni ko l ek t i v i 
osnovne šole T o m a Bre jca , 
Stola, Sv i ta , Sv i lan i ta i n 
Kočne, ka t e r im se kamniško 
društvo za varstvo i n vzgojo 
ptic iskreno zahvaljuje. 

M . J . 

Paplga-ntmfa se je sprehajala po razstavnem prostoru. 

Novo priznanje Soidarkan 
P E V K E So l idarnos t i i n nj ihov zborovodja tov. Mihelčič so 
še enkrat po t rd i l i svojo kval i teto. Glasbeno uredništvo R T V 

Beograd j i h je i zbra lo za sodelovanje v oddaj i N E K A N A S 
P E S M A Z B L I 2 I , na katerem sodelujejo po tri je najboljši 
pevsk i amatersk i zbo r i i z vsake republ ike . N a tekmovanju 
bodo sodelovale s štirimi p e sm im i iz svojega programa, k i 
so ga posnele na R T V L jubl jana. Sloveni jo bodo zastopali še 
mešani akademski zbor Tone Tomšič iz Ljubl jane pod vod
stvom tov. F i r s t a i n moški k o m o r n i zbor iz Cel ja pod vod
stvom tov. Kiumeja. T o je vnovič pr iznanje ženskemu zboru 
i n celotni So l idarnost i , k i so jo pevke že večkrat uspešno 
predstavi le širši slOTenski i n sedaj še jugos lovanski javnost i . 

L. K . 



TOVARNA 
FARMACEVTSKIH 
IN KEMIČNIH 
IZDELKOV 

LEK L J U B L J A N A 

n. sol. o. 

o b j a v l j a dela o z i roma nalogo v 

TOZD KEMIJA, MENGEŠ 

tehnika na obratu za ekstrakcije 
Delo: nadz i ra o z i roma organiz i ra pro i zvodni proces 
p r i i zo lac i j i , Čiščenju i n predelav i naravn ih učinko
v in (predelava dig i ta l isa, divjega kostanja i n rženin 
rožičkov) ter p r i obratovanju nekater ih zahtevnej
ših naprav (sušilniki i n podobno) — delo s top i l i 
i n a lka l o id i 

Pogoj i : Kand ida t m o r a izpolnjevat i splošne pogoje 
i n imet i še srednješolsko izobrazbo kemi jske smer i , 
eno leto de lovnih izkušenj; delo je organiz i rano v 
treh i zmenah. 

Poskusno delo traja 60 d n i . 

več pomožnih delavcev na obratu 
za ekstrakcije 
Delo: Delovno področje zajema delovna oprav i la 
i n naloge v obra tu eks t rakc i j ; predvideno je p o 
stopno prehajanje od enostavnih na bol j sestavljena 
delovna oprav i la 

Pogoj i : Kand ida t m o r a izpolnjevat i splošne pogoje 
in imet i vsaj 6 razredov osnovne šole; delo je v 
treh oz i roma štirih i zmenah (neprekinjen c ik lus 
proizvodnje ) , zato je p r imerno za moškega; zažele
no je stanovanje v bližini tovarne. 

Poskusno delo t ra ja 30 d n i . 

TOZD DROGE, MENGEŠ 
obratnega inženirja-asistenta 
Delo: Uvajanje ap l ika t i vn ih izs ledkov i n tehnologije 
s področja f i tokemije i n drog. Izboljšave obstoječe 
tehnologije, opt imalno izkoriščanje pro i zvodn ih 
zmogl j ivost i , študij organizacijsko-tehničnih metod 
dela i n normat ivov mater ia lov, proučuje i n uvaja 
nove anal i tske metode i n postopke ter normat ive . 
Sodeluje p r i pred log ih l e tn ih i n periodičnih planov. 

Pogoj i : Poleg splošnih pogojev m o r a kandidat imet i 
visokošolsko izobrazbo kemične a l i agronomske 
smer i , enoletne delovne izkušnje. Delo je občasno 
terensko i n je p r imerno za moške. 
Poskusno delo tra ja 90 dn i . 

več pomožnih delavcev 
Delo: Pr idelovanje i n f inal izac i ja drog. Delo v pro
izvodnem obratu je večizmensko, v le tn i sezoni pa 
tud i terensko. 

Pogoj i : Kand ida t m o r a izpolnjevat i splošne pogoje 
i n imet i končano osnovno šolo. Prednost bodo ime l i 
kand ida t i z oprav l j en im šoferskim i zp i t om za B a l i 
P kategori jo. Zaželeno je stanovanje v bližini to
varne. Za rad i občasnega terenskega dela je delo 
p r imerno za moške. 
Poskusno delo traja 30 d n i . 

TOZD INVEST SERVIS — poslovna enota 
MENGEŠ 

elektrotehnika 
Delo: Organizac i ja vzdrževanja v novem obratu 
predvsem električnih naprav i n instalaci j ter osta
l i h naprav za avtomatizaci jo proizvodnje, vodi delo 
e lektr ikar jev vzdrževalcev v obra tu . 

Pogoj i : Kand ida t m o r a izpolnjevat i splošne pogoje 
i n ime t i štiriletno srednješolsko izobrazbo e lektro 
smer i — šibki tok, S izp i t , 3 leta de lovnih izkušenj. 

strojnega tehnika 
Delo: Organizac i ja vzdrževanja, vzdrževanje insta
laci j i n s t ro jn ih naprav. 

Pogoj i : Kand ida t m o r a izpolnjevat i splošne pogoje 
i n imet i štiriletno srednješolsko izobrazbo strojne 
smer i , 3 leta de lovnih izkušenj. 

več elektrikarjev 
Delo: Vzdrževanje e lektr ike , vključno naprav za av
tomatizac i jo proizvodnje. 

Pogoj i : Kand ida t m o r a izpolnjevat i splošne pogoje 
i n imet i pok l i cno šolo električne smer i , opravl jen 
S izp i t (oz i roma ga m o r a oprav i t i k m a l u po skle
n i t v i delovnega razmerja ) . 

več ključavničarjev — strojnih 
Delo: Vzdrževanje pro i zvodn ih strojev i n k l imatsko-
energetskih naprav. 

Pogo j i : Kand ida t m o r a izpolnjevat i splošne pogo
j e i n ime t i pok l i cno šolo kov inarske stroke, 2 let i 
de lovn ih izkušenj. 
Objav l jena mesta v T O Z D Invest serv isu so orga
n i z i r ana i zmensko , poskusno delo tra ja 60 d n i . 
Kand ida t e p ros imo , da svoje ponudbe pošljejo naj
kasneje do 5. 2. 1978 kadrovsko-splošnemu sektor ju 
dolovne organizaci je » LEK« , Celovška 135, 61007 
Ljubljana-Šiška. 

Ceste terjale prevelik davek 

ŽALOSTNI 
REKORDI 

M e d le tom 1977 so tekoči podatk i o nesrečah na naših ce
stah kaza l i na to, da bodo številke iz prejšnjega leta pre
sežene na vseh n ivo j ih . Ob anal i z i ranju številk po zaključku 
lanskega leta lahko ugotovimo, da se v napovedih n ismo 
zmot i l i . Tolažba, da je tako stanje tud i v Sloveni j i i n J u 
goslavi j i , nas ne more zadovol j i t i . 

O b ugotovitvah, da so naše 
ceste enake že vrsto let, da 
se veča število udeležencev 
v cestnem prometu , p a mora
mo poudar i t i tud i dejstvo, da 
se vozniška et ika i n strpnost 
na cestah ne povečujeta, pač 
pa kvečjemu zmanjšujeta. 
M e d v z r ok i p rometn ih nesreč 
še vedno na p r v ih mest ih 
najdemo preve l iko h i t rost , iz
siljevanje prednost i , vožnjo 
pod vp l i v om a lkoho la , nepra
v i lno prehitevanje, nenadno 
prečkanje ceste i d r . Številke 
v nadal jevanju b i nas mora
le pr ivest i do razmišljanja o 
našem ponašanju na cesti v 
pr ihodnje i n nas prepričati, 
da na cesti n i smo n iko l i sa
m i . S ta t i s t ika za lansko leto 
kaže naslednjo s l iko (v okle
paju so podatk i za leto 1976): 

— vseh prometn ih nesreč 
s te lesnimi poškodbami 142 
(98), od tega s s m r t n i m iz i 
d om 12 (5)!! 

— posledic p r i teh nesre
čah 185 (132); 

— hude telesne poškodbe 
86 (56); 

— lahke telesne poškodbe 
99 (76). 

Največ posledic prometn ih 
nesreč so občutili sopotn ik i , 
i n to 63, od tega 4 s m r t n i 
p r ime r i , 21 hud ih telesnih po
škodb i n 38 lažjih t e l e s n i h 
poškodb. Sledi jo vozn ik i 
osebnih avtomobi lov, 2 smrt
na p r imera , 20 hud ih i n 23 
lažjih telesnih poškodb. P r i 
pešcih zasledimo 3 smrtne 
pr imere , 16 hud ih i n 14 lažjih 
telesnih poškodb. Vo zn ik i 

motornih, koles so na četr
tem mestu, 2 smr tna pr ime
r a , h) hud ih i n 11 lažjih te
lesnih poškodb. E n o smrtno 
žrtev je terjala tud i vožnja 
kmet i jskega t raktor ja . Naj
več prometn ih nesreč je bilo 
na L jub l j ansk i cest i , sledijo 
pa relaci je Kamnik—Ločica, 
K a m n i k — M o s t e i t d . 

P r i p rometn ih nesrečah s 
te lesnimi poškodbami je na
stala tud i gmotna škoda v 
višini ca. 2,850.000 d i n , p r i 
nesrečah brez telesnih po
škodb pa ca. 408.800 d in , p r i 
čemer n i računana gmotna 
škoda nad 20.000 od 1. ju l i j a 
1977 dalje, odkar udeleženci 
v p rometn ih nezgodah s sa-
mč mater ia lno škodo do 
20.000 d i n sami urejajo stva
ri prek zavarovalnice brez 
pr iso tnost i organov mi l ice . 
Številke so Sjcer suhoparna 
zadeva, vendar prej navede 
ne ne b i smele ime t i ena
kega odmeva, pač p a kvečje 
m u pričakovan učinek na 
stanje prometne varnost i ozi
r o m a večjo varnost vseh ude
ležencev v cestnem prometu. 

S i tuac i ja na področju var
nost i v cestnem prometu mo
ra mob i l i z i r a t i vse odgovor
ne dejavnike v občini, da bo
do v pr ihodnje s to r i l i vse za 
večjo varnost udeležencev v 
cestnem prometu, p r i čemer 
ne smemo pozabit i na stanje 
cest, cestno prometno signa
l izac i jo , prometno vzgojo v 
vseh sredinah ter preventiv
no i n represivno ukrepanje 
pr i s to jn ih organov. 

maj 

Podaljševanje registracije motornih vozil 
po novem 

MANJ POTOV 

IN HUDE KRVI 
L a s t n i k i mo to rn ih voz i l bodo s 15. februar jem 

razbremenjeni tekanja po stavbi občinske skupščine 
i n pošte zarad i podaljšanja registracije za svojega 
jeklenega konjička n a štirih a h dveh ko les ih . Ob
čani bodo ob uspešno opravl jenem tehničnem pre
gledu lahko na k ra ju tehničnega pregleda ured i l i 
t ud i vse potrebno za podaljšanje registracije. S e 
veda morajo ob tem imet i s seboj osebno izkaznico 
i n denar za plačilo cestnine, zavarovalnine i n obvez
ne takse ter za plačilo tehničnega pregleda. 

Po navod i lu E S N Z i n soglasju Izvršnega sveta SO 
K a m n i k je oddelek za notranje zadeve i zda l poobla
s t i l a za podaljševanje registraci je mo to rn ih voz i l v 
last občanov, t r em pooblaščenim organizaci jam za 
opravl janje tehničnih pregledov mo to rn ih voz i l , i n 
sicer : 

A V T O M O T O Z V E Z A S L O V E N I J E L jubl jana, 
T i tova 138 

A V T O H I S A L jub l jana , Vodovodna 93 

A V T O M O T O DRUŠTVO K r a n j 
Navedeni ukrep smo izvedl i z namenom, da 

zmanjšamo izgubo časa občanov p r i ure janju zadev 
ob podaljševanju registracije. Tako bo občan na 
enem kra ju oprav i l tehnični pregled, vplačal vse 
potrebne dajatve i n podaljšal registraci jo za svoje 
vozi lo . Z a zmanjšanje potov i n čiščenja k l juk pa 
bo m o r a l do nadaljnjega v L jub l jan i plačati 18,00 
d i n , v K r a n j u p a 20,00 d in . Tako podaljševanje re
gistracije velja samo za motorna voz i la v last i ob
čanov, razen za tovornjake. Ob tej p r i l i k i opozar
j amo vse lastnike motorn ih voz i l , da so dolžni spro t i 
pr i jav l ja t i tukajšnjemu odde lku za notranje zadeve 
vse spremembe lastništva voz i l , tehnične spremembe 
voz i la i n osebne sp rmemb las tn ika motornga voz i la 
(pr i imek, bivališče), i n to najkasneje v 15 dneh od 
nastanka spremembe. 

O N Z SO K a m n i k 

T u d i tej nesreči je botrovala neprevidnost. 

LONČARSKO P O D J E T J E 
K O M E N D A 

Razp isna komis i j a p r i D O 
r a z p i s u j e 
prosto delovno mesto: 

RAČUNOVODJE 
Pogoj i : 

— srednja a l i višja izobrazba ekonomske s m e r i 

K a n d i d a t i mora jo poleg navedenega izpolnjevat i Se 
splošne, z zakonom podpisane pogoje ter imet i mo-
ralnopolitične i n etične vr l ine ter akt iven odnos do 
razvi janja samoupravl janja. 

Ponudbe z dokaz i l i o izpolnjevanju pogojev naj 
kandidat i pošljejo v 15 dneh po objavi uprav i pod
jetja. 

Odbor za medsebojna razmer ja delavcev 
v združenem de lu 

»MELODIJA« tovarna glasbil in učil 
MENGEŠ, Trdinov trg 4 

o b j a v l j a naslednja prosta de lovna mesta: 

1. KV MIZAR 

2. PK MIZAR 
3. VEČ DELAVK — za delo v proizvodnji 
glasbenih instrumentov 
Podjetje ne n u d i stanovanj. 
V s i interesenti naj pošljejo svoje ponudbe, o z i roma 
se osebno zglasijo v splošnem sektor ju podjetja, 
vsak dan od 6. do 14. ure . 

AMBULANTA ZA BORCE NOV V KAMNIKU 

O b v e š č a m o člane 

ZVEZE BORCEV NOV OBČINE KAMNIK 
da je glede zdravniških pregledov nastala s p r e 
memba, ker je zdravn ik dr . Janez K O B I L I C O od
povedal . 

O d 9. januar ja 1978 dalje posluje A M B U L A N T A Z A 
B O R C E N O V v sobi v I I . nadstrop ju Z D R A V S T V E 
N E G A D O M A K A M N I K od 12. do 14. ure vsak dan, 
razen sobote i n nedelje. V o d i jo zdravn ik Aleksan
der dr . D O P L I H A R . 

Glede zobozdravstvene ambulante n i sprememb. 
P ros imo člane, da upoštevajo spremembo. 

Občinski odbor Z Z B N O V K A M N I K 

TOVARNA KOVČKOV IN USNJENIH 
IZDELKOV »TOKO- DOMŽALE 
Kidričeva c. 1, n. sol. o. 
v a b i k sodelovanju v letu 1978 

VEČ NKV oz. PKV SODELAVCEV 
za opravljanje del v usnjarski stroki 
P R E M I S L I T E I N S E ODLOČITE 
ter pošljite svoje pr i jave s po t rebn imi dokaz i l i i n 
op isom dosedanjega dela na naslov: Tovarna kovč
kov i n usnjenih izde lkov T O K O Domžale, K i d r i 
čeva c. 1. 

Z A H V A L A 

Ob smr t i našega dobrega moža, očeta, s ina i n bra ta 

JANEZA BERLECA 
se najlepše zahval jujemo vsem, k i ste n a m poma
gal i , ga pospremi l i na njegovi zadnj i pot i i n darova l i 
cvetje. Posebno se zahvaljujemo ko lek t i vu tovarne 
T i t an i n gas i l sk im društvom za tople poslovi lne 

besede i n vso ostalo pomoč. 

Neutolažljivi njegovi! 

K a m n i k , 16. januar ja 1978 



T u d i v namiznem tenisu se je uvel javi l s is tem tekmovanj , k jer tekmujejo selekcije 
Posameznih območij In ne več k l u b i . Kamničani i n Domžalčani tvori jo skupaj svojo samo
stojno tekmovalno območje, najboljši igra lc i iz posameznega tekmovalnega območja pa 
Imajo prav ico tekmovat i v I. B republiški l i g i . 

Igra lc i ob zeleni m i z i obeh občin bodo ime l i 17. februarja prvo izbirno tekmovanje 
v dvorani tovarne Indujjrtati v Jaršah. T u se bodo zbra l i čland, p i on i r j i , p ionirke , m lad inc i 
l n mlad inke ter se pomer i l i za sestavo najboljše ekipe. 

Pr i jave z a i zb i rno prvenstvo, k i ga pr ire ja jo T T K S Domžal i n K a m n i k a ter T V D Par-
tizan Jarše, zb i ra Ra jko Kavčič, k i je zaposlen v tovarni Induplat i . Tekmuje jo lahko vs i , 
k i j i h veseli namizn i tenis. 

M E T A , K I L 
Malce nenavaden naslov, 

vendar pod tem imenom po
znajo 9-letno Meto Pibernik, 
ne samo v Suhadolah, od 
koder je to pogumno deklet
ce doma, ampak tudi daleč 
naokrog. Predvsem je vse po
gostejša znanka v skakalnih 
smučarskih centrih, kot so 
Mostec, Kranj, Jesenice, Lo
gatec, Planica in drugi. 

In kaj tu pravzaprav po
čne, b i se vprašal, ki je ne 
pozna? Skače na smučarski 
skakalnici tako kot drugi 
skakalci. Edina ctcibanka je, 
saj. kot je znano, v tej disci
plini nimamo posebej ženske 
kategorije. Skače kar v mo
ški konkurenci in še dobra 
je. celo mnogokrat najboljša. 
Prvič se je pojavila na 
uradnem tekmovanju za Bo
gatajev memorial na 15-me-
trski plastični skakalnici v 
Stražišču. Tu je premagala 
vse tekmece in zasedla odlič
no prvo mesto. O njenem 
uspehu in pogumu so pisali 
časopisi pod različnimi naslo
vi (leteča ctcibanka; Meta 
med oblaki Ud.). Celo tele
vizija, tako ljubljanska kot 
tudi beograjska, je posvetila 
del oddaje Meti in drugim 
skakalcem Pibernikom. 

Vse to je Meti vlilo novega 
veselja do skakanja in pot 

Meta P ibe rn ik 

do novih uspehov ji je bila 
vse bolj odprta. V močni 
konkurenci spet zmaga na 
tekmovanju, ki je bilo orga
nizirano v okviru prireditev 
21. pohoda »Po poteh parti
zanske Ljubljane«. In dalje 
jo z odličnimi rezultati zasle
dimo na tekmovanju v Mo-
stecu, Kranju, Logatcu in ne
nazadnje na sklepnem tekmo
vanju na plastičnih skakal
nicah, kjer je med mlajšimi 
pionirji osvojila 10. mesto. 
Tako je Meta postala prva 

tekmovalka v Jugoslaviji na 
smučarskih skakalnicah in 
ena izmed redkih v svetu, ki 
zbira diplome, medalje in 
pokale v tej disciplini. 

Meta izhaja iz družine Fi-
bernikov, v kateri je skakal
ni šport tako udomačen, da 
si brez skakanja ne morejo 
zamisliti zimske smučarske 
sezone. Kar za hišo so si 
uredili manjšo skakalnico in 
ni dneva — če je sneg — da 
ne bi kdo na njej treniral. 
Seveda brez kondicijskih tre
ningov, ki trajajo preko cele
ga leta, pri tem športu ne 
gre — pravi Metln stric Kle
men, ki je trener za smučar
ske skoke in sploh odličen 
športnik. Skupaj z Metodom 
drugimi člani skakalne sekci-
in Petrom Pibernikom ter 
je SK Kamnik Meta pridno 
trenira. 

In kaj pravi Melina ma
ma? Ponosna je, a obenem v 
skrbeh za hčerko, kajti Meta 
se je odločila, da bo v le
tošnji sezoni poskušala sko
čiti na 50-metrskl skakalnici. 
Želimo ji varen doskok, veli
ko uspehov v nadaljnji ska
kalni karieri in nastop pred 
kamniškim občinstvom. 

MARJAN SCHNABL 

Telesna kultura 

Prednost 
množičnemu 
športu 

N a zadnjii, novembrsk i se
j i skupščine samoupravne in
teresne telesno-kul turne skup
nost i so delegati sprejel i za
ključni račun za leto 1976 
samoupravni sporazum o t e 
mel j ih plana teiesno-kulturnc 
skupnost i za obdobje 1976 do 
1980, finančni p lan za leto 
1977 ter poročilo o poslova
nju skupnost i v prv ih devetih 
mesecih letošnjega leta. Spre 
jeta so b i l a tudi osnovna na
čela organiz iranost i ter sme
ri razvoja te dejavnosti v le
tu 1978. 

V letu 1976 je S I T K S ime
la na voljo 172 mi l i jonov d i 
narjev. S temi sredstvi je te 
lesno-kulturni skupnost i v lan
skem letu uspelo aresničiti 
p lanirane naloge, urejat i oz. 
vzdrževati vse obstoječe 
športne objekte, za kar je po
rab i la oko l i 44 mi l i jonov di
narjev. Za dotacije 21 k lubom 
in športnim zvezam v obči
n i je b i lo porabl jen ih 75,6 
mi l i jonov . Trener jem so v 
lanskem letu izplačali 37,6 mi
li jonov. Funkc i ona ln i i zdatk i 
so znašali 8,9 mi l i j onov , šol 
nine i n razn i tečaji 2,3 m i l i 
jone, poleg tega pa še za za 
varovanje, zdravstvene prog 
lede, za šolska športna društ
va i td . 

Na j omenimo, da je s k u p 
nost v p r v i h devetih mesecih 
letos porab i la za organizaci
jo občinskih športnih prven
stev, sodelovanje na republi
ških tekmovanj ih, za šolnine, 
honorarje, zavarovanje i n 
vzdrževanje objektov i td 
1,366.159,15 dinarjev. 

V p lanskem obdobju 1976 
do 1980 bodo skrbe l i pred
vsem za izenačevanje mož
nost i za množično telesno k u l 
turo, da l i bodo prednost ob
jektom za potrebe množič
nega športa, obenem pa bo
do dajal i tud i možnost z a so
delovanje v tekmva lnem špor
tu . 

Udeležba delegatov na se
jah skupščin telesno-kul turne 
skupnost i n i zadovol j iva. Iz 
pregleda udeležbe Je razvid
no, da se od ustanovne s k u p 
ščine naprej n iso udeleževali 
sej skupščin delegati krajev
n i h skupnost i Neval j , Vranje 
Peči, Tuh in ja ter Sv i ta , Svi-
lani ta , »Ete« i n V iator ja . T r eh 
zadnj ih sej pa se niso ude l e 
žili delegati k ra j evn ih skup
nost i Komende i n Mos t ter 
Združenja obr tn ikov i n Zdru
ženja kmetov. 

T. M. 

Dvajset novih piščalk 
Temel jna nogometna zveza sodnikov L jub l jana 

je v sodelovanju s T T K S Skupščine občine K a m n i k 
organiz i ra la desetdnevni tečaj za nogometne sodni-
ke-pripravnike. Zarad i novega s istema tekmovanja, 
k i se del i na rekreaci j skegvi i n tekmovalnega, se je 
pokazala potreba po nov ih sodn ik ih , ka j t i kamniško 
domžalsko območje je imelo v sodniški organizaci j i 
zelo malo članov. 

Tečaja se je v pros tor ih Delavske univerze udele
žilo šestindvajset kandidatov, dvaindvajset pa j i h je 
zaključni izpit tud i uspešno opravi lo . Mod n j im i sta 
dva oprav i la izpit za podzvezna sodnika. Predavanja 
so vod i l i zvezna sodnik i - inst ruktor j i : Grbec Janez, 
Nikolič M i l ovan , Janežič Peter, Mo r e Anton, Tauzes 
V lado i n »dr.« Jakše Lado. N a zaključni slovesnosti , 
k i so j i pr isostvoval i tud i : predsednik Skupščine 
Franc Svetel j , sekretar T T K S Jože Zagorc in pred
sednik komis i j e za kadre Mar j an Schnabl , je tova
riš Schnabl v k ra tkem govoru izraz i l upanje, da 
bodo vsi nov i člani sodniške organizacije vestno i n 
dobro oprav l ja l i svoje naioge, kaj t i pogosto se do
gaja, da kandidat i samo naredi jo izpit , svo j ih funk
cij pa ne opravl jajo vestno. T r eba je poudar i t i , da 
je za dobro organizaci jo i n uspelost tečaja poskrbe l 
republiški sodnik Fran jo Vugr inec , k i i m a največ 
zaslug za to, da bo dvajset nov ih piščalk k ro j i l o 
pravico na nogometnih igriščih. 

B O G D A N P O L J A N S E K 

Vateri 
II. zvezni ligi 

Z osvojitvi jo prvega mesta v s lovenski republiški 
l ig i so se kamniški vaterpol ist i uv rs t i l i brez kval i f i 
kac i j sk ih tekem v I I . zvezno ligo — zahodni del . 
V tej l ig i nastopa poleg kamniškega še 7 k lubov i z 
B E T I N A , B I O G R A D A N A M O R U , H V A R A , I N C E L A , 
K O P R A , R O V I N J A i n Z A D R A . 

T a uspeh gotovo n i slučajen, ampak je p l od trde
ga i n načrtnega dela. T o govor i tud i dejstvo, da 
so b i l i kamniški vaterpol ist i republiški p r vak i k a r 
t r i leta zapored i n sicer 1975, 1976 i n 1977 leta, po
leg tega p a so b i h p i on i r j i s lovensk i p r v a k i 1974., 
m lad inc i p a 1976. leta. Uspeh je še to l iko večji, 
ker so pogoj i za trening v K a m n i k u zelo s lab i . S e 
zona tra ja komaj dobra dva meseca, takrat je nam
reč možno t ren i ra t i v kamniškem bazenu. Os ta l i 
del leta p a se morajo vaterpol ist i voz i t i na trening 
v K r a n j . T o bo ostalo tud i v bodoče, vendar bo pre
voz olajšan, k e r je S I T K S K a m n i k kup i l a k o m b i 
za prevoze športnikov. Tekmovanja v I I . zvezni l i g i 
se bodo začela v j un i ju , do takrat se bodo vaterpo
l i s t i skušali čim bol j p r i p rav i t i , saj imajo 4-fcrat 
n a teden trening v bazenu i n 2-krat v te lovadnic i . 

P . B . 

Takoj kupim zazidljivo parcelo, najraje v Kamniku, 
Vrhpolju, Jeranovemu ali Podgorju. Ponudbe z naslovom 
pošljite na uredništvo Kamniškega občana, Japljeva 6 pod 
oznako »Parcela«. 

Cenjenim strankam se opravičujem, ker mojih novo
letnih čestitk-koledarjev niso prejeli. Koledarje, ki sem jih 
naročil in plačal, je pomotoma prejel drug naslovnik. 

Stanislav Arh, 
dimnikarski mojster, 

Kamnik 

NOVA VODSTVA V ZK 
V vseh osnovnih organiza

cijah zveze komunistov so ko. 
nec preteklega leta končali z 
volilno programskimi konfe
rencami, na katerih so poda 

obračune dela in aktivno. 
R t i v preteklem mandatnem 
•bdobju. 

Na splošno lahko rečemo, 
j 8 6 v vseh osnovnih orga

nizacijah niso dosledno drža-
« navodil in zahteve občin-
s*e konference ZK pri pri-
n r » v i poročil za letne kon
ference. Navadila, po katerih 
"•vsebina poročil dobila do-
* * J celovito podobo aktivno-
« , tako z-veze Komunistov 

* * J *«di subjektov, so nam-
ec zahtevala natančne ocene 

analize političnega vzdušja, 
azvMja samoupravljanja, 
j^kovltost dela samouprav

ni . o rSanov, sindikalne ln 
"jonske organizacije, dele-
P*^ za občinsko skupščino 
^•ktmSčtae SIS, stanje na 
5^5°*J" ljudske obrambe in 
"^'bene samozaščite, spreje-

J * " * novih članov v ZK, ka-
^ * v * * o m-oblematiko. idei-

nopolitično izobraževanje. In
formiranje, prizadevanja za 
uresničevanje planskih nalog, 
ne nazadnje pa tudi oceno 
dela posameznih članov ZK, 
njihov ugled in aktivnost pri 
opravljanju nalog ZK. 

Brez dvoma bi bila natanč
nost pri izdelavi teh poročil 
sila pomembna. Dala bi Izre
dne možnosti za konkretno 
in učinkovito akcijo. Zaradi 
nedoslednosti so poročila ne
katerih osnovnih organizacij 
ostala v konkretnem okolju, 
na sila posplošeni ravni. 

Kaže, da se je aktivnost 
osnovnih organizacij v zad
njih mesecih izredno pospe
šila, saj se kamniški komu
nisti aktivno vključujejo v 
priprave na kongresa ZK ter 
pri uresničevanju sklepov 30. 
seje predsedstva CK ZKJ. 
Program študija knjige E. 
Kardelja Smeri razvoja poli
tičnega sistema socialistične
ga samoupravljanja je že na
rejen, s konkretnimi zadolžit
vami družbenopolitičnih de 
laveev. ki bodo te dni začeli 

z vodenjem in spremljanjem 
rezultatov razprav v krajev
nih skupnostih In delovnih 
kolektivih. 

Vseh teh akcij ne bi smeli 
ocenjevati izključno kot pri-
prave na kongrese, temveč 
kot začetek bolj razgibanega 
ustvarjalnega dela ZK in dru
gih subjektivnih sil pri po
glabljanju in hitrejšem ure
sničevanju delegatskega si
stema ter drugih vprašanj 
našega družbenega razvoja. 

Kot kažejo poročila, se več 
ali manj vse osnovne organi
zacije vključujejo v splošne 
družbene tokove sprememb 
odnosov v družbi, v uresniče
vanju zakona o združenem 
delu, dograjevanju samoup
ravnih odnosov in uresniče-
vanuj politike avantgarde de
lavskega razreda. Bolj razgi
bano dejavnost osnovnih or
ganizacij je bilo čutiti od za
četka javne razprave o osnut
ku zakona o združenem delu, 
po njegovem sprejetju, ko «o 
se začeli ukvarjati z usklaje-
vaniem aamounravnib aktov. 

Delo delegacij za občinsko 
skupščino ocenjujejo kot us
pešno, čeprav povezovanje 
teh delegacij s samoupravni
mi organi, Še posebej delav
skimi sveti, ni zadovoljivo. 
Delegacije za skupščine SIS 
še niso zaživele v pravem 
pomenu besede. Upajmo, da 
nam bodo analize delovanja 
delegatskega sistema in oce
na dela delegacij razkrile 
vzroke, ne le formalne (ne)-
udeležbe, temveč tudi glede 
vključevanja v razprave ln 
samoiniciativnost delegatov. 
Konkretni Izsledki teh analiz 
bodo prav gotovo praktičen 
pripomoček za odpravljanje 
pomanjkljivosti. 

Ko ocenjujemo lastno delo, 
ne moremo in tudi ne bi 
smeli mimo kritične ocene 
dela tudi drugih subjektiv
nih sil, kajti delo, ustvarjal
nost in politika avantgarde 
delavskega razreda se zrcali
jo tudi v aktivnosti in uspeš
nosti ostalih subjektivnih sil 
v našem političnem sistemu. 
Ne gre torej le za formalno 
članstvo, fizično prisotnost 
na raznih sestankih, temveč 
za vsebino dela, za omogoča
nje pogojev in odpravljanje 
vzrokov nepripravljenosti de 
lovnih ljudi in občanov, da 

vplivajo na oblikovanje druž
benih odločitev. Te pa Je, 
kot kaže, še vedno premalo. 
Zato je nujno temeljito in 
vsestransko raziskovati vzro
ke razkoraka med formalnim 
in dejanskim. Tudi to je nuj
na sestavina priprav na vo

litve m kongrese, in ne le 
priprav, temveč je to naša 
stalna naloga. Subjektivne si
le morajo soustvarjati pogoje 
za nemoteno delovanje dele
gatskega sistema. To je naša 
osrednja naloga tudi v bo
doče. TOMO MALINARIC 

Odločitev v lastno škodo 
Franc V i d i c , delegat krajevne skupnost i Nevl je , 

je na zadnj i sej i občinske skupščine, ki Je b i l a 
29. decembra, posredoval stališče krajanov, da na
selj i Nevl je i n Vrhpo l j e n is ta mestn i območji ki 
da se zato iz prve razvrst i ta v tretjo cono, za ka
tero je višina nadomest i la za uporabo stavbnega 
zemljišča skoraj za polovico manjša kot v p r v i coni, 
tako za stanovanjske prostore i n garaže, kot tudi 
za poslovne prostore ter za nezazidano stavbno zem
ljišče. 

T u d i pretežni de l p r i pomb iz javne razprave se 
je nanašal predvsem na opredelitev območij, za 
katera se predlaga uvedba nadomest i la , ka r pa Je 
izvršni svet vnesel v odlok. 

Nadomest i lo od stanovanjsk ih površin z območja 
posamezne krajevne skupnost i se bo uporabl ja lo 
za f inanciranje n j ihov ih las tn ih programov, gradit
ve omrežja komuna ln ih objektov m naprav pr imar 
nega pomena, ki so namenjena za skupno rabo. 

Tako bosta naselji Nevl je in Vrhpo l j e namesto 
0,40 zb ra l i mesečno po 0,20 dinarjev za lev. m sta
novanjskih površin. Zal, so zares predlagali sprejem 
odločitve v lastno škodo. T . M. 



Številna tekmovanja 
V l anskem lotu je podjetje ŽABJA s lav i lo 15-letnieo svojega 

obstoja . Poleg d o b r i h de lovn ih uspehov v teh let ih n i smo zane
mar j a l i športne rekreaci je, saj s m o se v občinskem m e r i l u udej-
sfcrovaM v večini panog Bedno sode lu jemo tud i na igrah gradbincev 
Sloveni je , kjer s m o dosegli že nekaj v i dn ih uspehov. Mednje 
Štejemo deseto mesto, k i ga je m e d osemdesettini ek ipami zasedla 
fcegljaška ek ipa . Največjo množičnost zas led imo p r i kegljanju, 
Strel janju, košarki 1m rokometu . Š D ŽABJA i n družbenopolitične 
organizacije želijo, d a oi se v letošnjem letu še vec članov ko
lekt iva vključilo v Športno življenje, k e r bomo tako povečali e lan 
delovnega človeka. 

Rezultat i tekmovan j ob 15-letnlcl podjetja: 
K E G L J A N J E — E K I P N O : 1. K I K a m n i k 2357, 2. A l p r e m K a m 

n i k 2343, 3. Zar ja K a m n i k 2300, 4. Gradite l j Kamnite 2292; K E G L J A 
N J E — P O S A M E Z N O : 1. M A B K O V I C Dragan K I K 432, 2. G O L O B 
Prano M Zar ja 423, 3. B E L E Ma jda Gradite l j 414; S T R E L J A N J E Z 
Z R A Č N O PTJSKO — E K I P N O M O Š K I : 1. K I K a m n i k 843 krogov, 
2. A l p r e m K a m n i k 776 krogov, 3. Za r j a K a m n i k 747 krogov; S T R E 
L J A N J E Z Z R A Č N O P U Š K O — P O S A M E Z N O : 1. D R O L C M i l a n 
J O K 181 krogov, 2. R E P I C M a r j a n K I K 180 krogov, 3. B B E L I H 
Tome A l p r e m 166 krogov. 

Ve l j a omenita, d a so vsi praouOTšSsnd dobiM na sk lepni p r i -
ledlibvn v Domžalah lepe pokale i n d ip lome. Frtanaraja je podel i l 
predsednik športnega društva Z A R J A L a d o P O D G O R Š E K , k i se je 
obenem tudii zahval i l t ekmova lcem za lepe športne boje, z željo, 
d a bi se srečah tudlt v pr ihodnje . M I L A N G B Z I N C I C 

Kamniško avto-moto društvo i m a sedaj tud i »simulator« za 
učenje p r v ih u r praktične vožneje. Začetnikom n i več treba 
na cesto v fičku, sedejo v s imulator i n vozijo v njem kot 
•v pravem avtomobi lu . 

Prvenstva v rokometu 
Nove usmer i tve v športu so pr ines le spremembe tud i 

v organizaci jsko shemo tekmovanj v rokometu . In sicer so 
področja v Sloveni j i razdeljena na regije. K a m n i k spada v 
l jubl jansk regijo. Selekci je regij predstavl jajo v rhunsk i 
tekmovaln i šport i n nastopajo v republiških l igah. N a pod
ročju regij p a so organiz i rana rekreac i j ska tekmovanja, ka
ter ih c i l j je množičnost i n cenenost. N o v i tekmova ln i s istem 
v rokometu je s top i l v veljavo v mesecu jun i ju 1977. 

V L jub l j ansk i regi j i je center za moški rokomet Slo
van, za ženski rokomet pa O l imp i j a . 

Rokometn i k lub K a m n i k i m a v v rhunskem tekmoval
nem športu dve selekci j i : 

T o je 4 moška selekci ja (mlad inc i ) , k i nastopajo v r e 
publiški l i g i center, ter ženska selekci ja (mlad inke ) , k i na
stopajo v republiški l i g i center. 

Lestv ica za mlad ince po končanem jeseniškem delu tek
movalne sezone 1977-78 je naslednja: 1. Je lov ica 12, 2. Tržič 
12, 3. S lovan 11, 4. K a m n i k 7, 5. Inles 5, 6. Pru le 5, 7. K r a n j 
3, 8. O l i m p i j a 1. 

M l a d i n k e pa so v jesenskem de lu tekmovalne sezone 
1977-78 dosegle naseldnje rezultate: K a m n i k : Kočevje 16:12, 
O l imp i j a : K a m n i k 10:5, K a m n i k : Preddvor 9:8, Alp les : 
K a m n i k 11:9, K a m n i k : Pol je 14:12, Tržič : K a m n i k 12:9, 
K a m n i k : L jub l jana 9:5, K r a n j : K a m n i k 3:15. 

V okv i ru L jubl janske regije p a je moška ek ipa igrala 
v rekreac i j skem tekmovanju z ek ipami : Mokr e , Doni t , Bo-
rac, O l imp i j a , Urška, L jub l janska banka , S lovan — veterani. 

Rokometn i k l u b K a m n i k je n a pobudo občinskega sin
dikalnega sveta organiz i ra l v jeseni , novembra, s ind ika lno 
prvenstvo v rokometu . 

T u r n i r j a so se udeležile naslednje ekipe: Zar ja , T i t an , 
S to l i n Sv i lan i t . 

Rezul tat i doseženi v medsebojnih obračunih: Sto l : T i t an 
9:8, Zar ja : Sv i lan i t 9:12, T i t an : Sv i lan i t 3:15, S to l : Zar ja 
16:11, T i t an : Za r j a 8:15, S t o l : Sv i lan i t 12:10. 

Končni v rs tn i red: 1. Sto l , 2. Sv i lani t , 3. Zar ja , 4. T i t an . 
Najboljši strelec je b i l Z u p i n (Stol ) s 14 gol i , p red 

N o v a k o m (Svi lanit ) s 13 gol i . 
N a koncu prvenstva je tov. Sedušak preda l zmagovalni 

ek ip i tovarne S to l poka l v trajno last. 

Z i m a je tud i nas rokometaše prese l i la v telovadnico. 
Tren ing i mladincev so ob ponede l jk ih od 20.—-22. ure, čla
nov ob petk ih od 20.—22. ure i n mlad ink ob sobotah od 
18.—20. ure. E k i p e se pr iprav l ja jo na odprto z imsko prven
stvo Sloveni je, k i bo konca januar ja 1978 v športnih d v o 
ranah na Kode l j evem ter v T i vo l i ju . Za l so kamniške telo
vadnice izredno majhne i n so nepr imerne za igranje roko
meta, ka j t i dimenzi je rokometnega igrišča po I H P predpi
s ih so 40 x 20 m z varnostno cono ob vzdolžnih l in i j ah 1 m , 
ter 2 m ob prečnih l in i j ah , to je za golom. 

Rokometna k l u b K a m n i k upa , da se bodo te dimenzi je 
upoštevale ob gradnj i objektov, k i so v načrtu v občini 
K a m n i k . 

Jesenski del tekmovalne sezone 
1. O B A L A 11 8 2 1 32:9 ( + 23) 18 
2. G O R I Š K A U 8 1 2 40:20 (+20) 17 
3. G O B E N J S K A 10 7 0 3 16:12 ( + 4) 14 
4. D O M Z . K A M N I K 11 6 1 4 32:16 ( + 17) 13 
5. L J U B L J A N A 11 6 0 5 25:16 ( + 9) 12 
6. F B I M O B J E u 5 1 5 14:14 ( ) 11 
7. K R A S 11 5 1 5 18:19 ( - 1) 11 
8. K O Č E V J E 10 5 0 5 16:22 (— 7) 10 
9. S L O V A N n 5 0 6 20:17 ( + 3) 10 

10. I L I B I J A li 4 1 6 1/7:18 ( + 1) 9 
11. B. K R A J I N A u 1 1 9 3:32 (— 39) 3 
12. N O T R A N J S K A li 1 0 10 8:46 ( - 38) 2 
Neodiigrana tekma K O Č E V J E : G O R E N J S K A 

( -
A . P. 

Kamniški j amar j i v Divaškl j a m i . 

Jamarji proslavljajo 
Leto 1977, k i je m i n i l o v 

znamenju T i t o v ih i n part i j 
sk ih jubi lejev je K a m n i k u 
pr ines lo novo športno zvrst 
— jamarstvo . 

J a m a r s k i k l u b K a m n i k je 
pokaza l , da se da tud i i z 
nič mnogo naprav i t i . P rvo 
leto po ustanovi tv i so sle
dov i delovanja več ko t očit
n i . Ob i ska l i smo preko 50 
j a m v naši občini, ter ime l i 
več ekskurz i j tud i na ma
tični kras . Redno vod imo 
tud i j amar sk i kataster ter 
zapisnik j a m s k i h ogledov. 
Ime l i smo dva naša člana 
na j amsk i šoli v L jub l jan i , 
k i j o je organiz i ra lo dru
štvo za raziskovanje j a m 
Slovenije. N a šoli so se te-
čanjiki seznani l i z j amarsko 
tehniko, merjenjem, foto
grafijo, i td . Svoje znanje so 
posredoval i os ta l im članom 
J K K . 

Z a pr ihodnje leto načrtu
jemo samostojno organizira
nje jamarske šole, če bo le 
zadostno število pr i jav l jenih 
kandidatov. P l an i ramo pa 
tud i večdnevne raziskovalne 

PLANINSKI .KOTIČEK 
P R V I Z I M S K I V Z P O N 

P L E Z A L N E ŠOLE 

Delo plezalne šole se odvi
j a v glavnem po načrtu. Za
r a d i kratkega dne n i možno 
t ren i ra t i na Starem gradu, 
zato se dodatni t rening odvi
j a k a r na turah . P r va t aka 
letošnja tura je b i l a že za 
novoletne prazn ike . 2. ja
nuar j a so se udeleženci ple
zalne šole povzpel i na Ko -
krško sedlo, k jer so prespa
l i v z i m s k i sob i . Naslednje
ga dne so odšli na Spodnje 
jame, kjer so imeili vaje iz 
varovanja v snegu i n pre
strezanja padca: prostovol jec 
je poletel po snežni s t rmi 
n i , njegov soplezaleč je pa 
m o r a l padec zaustavit i s 
p r a v i l n i m varovanjem. T o n i 
tako enostavno, je pa nuj
no , da plezalc i to popolno
m a obvladajo. Po uspešnih 
vajah so udeleženci plezalne 
šole F R A N C H O L C A R , DRA
G O MOČNIK, V I O L E T A P O -
T O C A R in S T A N E R E S N I K 
oprav i l i tud i svoj p r v i z im
s k i vzpon. Po smer i čez ja
me so se povzpel i na Gr in -
tovec. 

USPEŠNO P R E D A V A N J E 

Letošnjo sezono predavanj 
v K a m n i k u spremi j anih z 
b a r v n i m i d iapoz i t iv i je začel 
inž. Peter ščetinin. 11. ja
nuar ja je Imel nad Kavar
no predavanje s privlačnim 
naslovom »Med nebom in 
zemljo«. V predavanju nas 
je ta znani s lovenski alpi
nist i n Himala jec popeljal 
med prepadne stene Eiger-
ja , Pakleniee, i ta l i jansk ih 
Do lomi tov nato nas je pa 
seznanil še z za nas malo 
znan im in a t rak t i vn im špor
tom — letenjem z zmaj i . V 
sproščenem pripovedovanju 
n a m je or isa l svoja doživet
j a i n občutke tako med 
prepadi gora kakor tud i pod 
zmajev im k r i l o m v isoko na 
nebu i n nam pokazal vrsto 
čudovitih diapozit ivov. 

Pr ihodnje predavanje bo v 
p r v i po lov ic i februarja, pred
v idoma 15. Znan i predava
telj, prof . Šime Letinič nas 
bo popel jal med stene K o r 
natsk ih otokov, bisera naše
ga Jadrana . 

P L A N I N S K A ŠOLA 

Udeleženci letošnje p lanin
ske šole so ime l i svoj telet 
7. 1., pač po prog ramu de
la . K e r je b i l v višjih pre
de l ih sneg, so odšli na Men
geško kočo, nato pa preko 
Dobenega na Rašico i n za 
konec še na šmarno goro. 
Izlet je zelo uspel , udeleži
lo se ga je kar 45 udeležen
cev p lan inske šole. Večina 
j i h j e b i l a i z osnovne šole 
Stranje. V K a m n i k u smo 
namreč za enkrat prenehal i 
s p lan insko šolo, k e r na 
osnovni šoli T o m a Bre j ca 
zanjo n i bito pravega razu
mevanja. 

P O H O D N A S T O L 

K a k o r vsako leto tako bo 
tud i letos organiz i ran pohod 
na S to l (2238 m) v spomin 
na borbo Prešernove briga
de z N e m c i na tem v rhu . 
Pohod bo v drug i po lov ic i 
februarja, verjetno oko l i 19. 
— točni da tum bo objavljen 
tako v dnevnem časopisju, 
kakor tud i na p lakat ih . Tu
d i kamniški p lan inc i se na
meravajo udeležiti tega poho
da, zato vabimo vse, da se 
nam pridružijo. Za pohod 
je potrebna p r imerna z im
ska oprema i n seveda ne

kaj kondic i je . Točnejši po
datk i , kako r tud i pri jave, so 
vsak torek v pros to r ih P D 
K a m n i k od 19. do 20. ure . 

Z I M S K E S O B E 

V prejšnji številki K a m 
niškega občana smo pros i l i 
vse obiskovalce v z imskem 
času, da naj sk rbno zapira
jo vrata z i m s k i h sob. Ver
jetno vs i ne berejo občana 
a l i pa ne poznajo t i s t ih 
osnovnih p rav i l , k i smo j i h 
zadnjič napisa l i . Neznani 
obiskovalec z imske sobe na 
Kamniškem sedlu je nam
reč pus t i l vrata odpr ta i n 
posledice so bi le jasne: po l 
na soba snega. Še dobro, da 
je b i l a lopata samo do polo
vice zamedena, tako da se 
je dalo sneg odmetat i i n so
bo spet ko l i k o r to l iko uspo
sob i t i . D a se to ne b i več 
dogajalo, pros imo vse obi
skovalce z imsk ih sob, da 
skrbno zapirajo vrata. 

P L A N I N S K O DRUŠTVO 
V A B I M E D S V O J E 

V R S T E 

Človek je del narave i n 
brez nje ne more obstajati . 
Toda sodobna c iv i l i zac i ja 
nas vedno bol j oddaljuje od 

nje. Zato je nujno, da ne 
zanemarjamo sveta, iz kate
rega pravzaprav izhajamo. 
I n kje lahko še bolje spo
znamo prvob i tno naravo 
kot pa v gorah? Zato va
b imo vse, da se n a m pr i 
družijo, a l i n a turah i n izle
t ih , k i j i h organiz i ra eden 
od odsekov planinskega 
društva — propagandni a l i 
m lad insk i a l i alpinistični, a l i 
pa k a r n a p l an insk ih poteh. 
P laninstvo je namreč naj
primernejši i n tud i najce
nejši način rekreaci je, k i je 
pr ik l aden za vse od rane 
mlados t i do pozne starost i . 
Vsak s i namreč sam i zb i ra 
ture , k i so m u pr imerne 
glede na kondic i jo , opremo, 
razpoložljivi čas i td . . . Za
to vas vabimo, da se vpiše
te v p lan insko društvo. P i 
sarna planinskega društva je 
v Tomšičevi .u l i c i 1 i n je 
odprta ob ponedel jk ih i n 
petk ih od 9. do 12. ure do
poldne i n ob sredah od 14. 
do 17. ure . Takra t se lahko 
vpišete i n tud i plačate čla
nar ino , k i je za pionir je 5, 
za mladince 15 i n za odra
sle 50 dinarjev. Zato pa ima
jo v s i člani, k i so plačali 
članarino 40 odstotkov po
pusta p r i nočninah v p lanin
sk ih kočah. 

akci je : n a male Pode, K a l -
ce, k Vodotočnikom nad 
Korošico. 

Konec leta 1977 smo po
vab i l i doktor ja Franceta 
Habeta iz Postojne. Z vese
l j em se je odzval vab i lu i n 
n a m s prepros t im i besedami 
približal L E P O T E K R A S A . 
Tov. Habe je b i l dolgoletni 
sodelavec na Inštitutu za 
raziskovanje k rasa v Postoj
n i . P r i ka za l n a m je okrog 
200 barvn ih diapozit ivov iz 
našega matičnega krasa . Po
sebej je poudar i l grdo obna
šanje l jud i do kapniških 
umetn in . 

Predavanje je b i lo zelo 
dobro obiskano i n udeležen
c i so b i l i zelo navdušeni. 

Pr ihodnje predavanje bo v 
februar ju 1978 i n bo ravno 
tako na G R M . Predava l i bo
m o člani s a m i z i zbo rom naj
boljših diapozit ivov, k i smo 
j i h sami posnel i v Jamah. 

Ponovno vab imo vse l ju
bitelje jamarstva na sestan
ke k luba vsako sredo ob 
19. u r i v G R M K a m n i k . 

Prva tura 
p!ezafne šole 

v zimskih 
razmerah 

M e d p ra zn ik i ob 29. no
vembru je že tradic ionalen 
običaj, da pel jemo udeležen
ce vsakoletne plezalne šole 
prvič v gore v p rav ih z im
s k i h razmerah. Tako je b i l o 
tud i letos. K e r je b i l o vre
m e spočetka precej neugod
no, smo se odločili namesto 
na Korošico raje na K a m 
niško sedlo. T a m so izkušeni 
a lp in is t i pokaza l i i n naučiii 
novince osnove uporabe cepi
na , derez, hoje s smučar
s k i m i pa l i cami , TOrovanje z 
vrvjo i n osta l ih veščin, k i so 
nujno potrebne za obiskova
nje gora v z imsk ih r a z m e 
rah. Oboroženi s tem zna
n jem se bodo m lad i lahko 
varneje poda l i na naslednje 
ture, seveda še vedno p o d 
s k r b n i m vodstvom gorsk ih 
vodnikov, članov G R S a l i 
alpinistični inštruktorji, rad i 
bodo tako u t r d i l i pr idobl je
no znanje. 

KAMNIŠKI KAMNIŠKI OBČAN glasilo S Z D L občine K A M N I K — Ureja uredniški odbor - Klavni ta 
odgovorni urednik M I R A JANČAR — tehnični urednik C i r i l Romšak — Izhaja enkrat 
mesečno — Uredništvo i n uprava — Kamn ik , Japljeva 6, telefon 831-124 — tekoči račun 
50140-678-57156 — T i ska CGP Delo v L jubl jani 


